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Azoty na przyszły sezon.
Str. 24 

Koncert Starego Do
brego Małżeństwa na 
7. urodziny „Gazety 
Lokalnej".
Wygraj bilety str. 4

Na bezdrożach jazzu
Kwartet Zbigniewa Jakubka z Mar
kiem Radulim w składzie wystąpił 
w Miejskim Ośrodku Kultury.

Str. 18

Powyrywali skrzynki ZADYMA W AZOTACH TRWA

otrzymywać pocztę do domu.
Str. 11

Mieszkańcy gminy Pawłowiczki mają 
dosyć zdezelowanych i pordzewiałych 
skrzynek na listy, które przed laty za
fundowała im poczta. W niewielkich 
Radoszowach nikomu niepotrzebne 
żelastwo powyrywano z ziemi, podob
nie było w Ostrożnicy krótko po ich za
montowaniu. W wielu wioskach nadal 
stoją nieużywane. Garstka mieszkam

Gdzie oni są?

Ł

Kolczyki dla barana
Piercing, czyli kolczykowanie ciała, 

to nie tylko domena fanów metalu, 
gotyku czy punka. Ozdoby w uszach, 
nosie i innych częściach ciała noszą już 
14-letnie gimnazjalistki, jak i podsta
rzali dżentelmeni. W świecie zwierząt 
też nastała moda na kolczykowanie. 
Doskonale wiedzą o tym rolnicy, któ
rych bydło, owce, kozy i trzoda chlew
na ma na sobie coraz więcej tego typu 
ozdób.

Więcej informacji w dodatku 
„Ekologia i rolnictwo”

Ani jedna firma nie przystąpiła do 
przetargu na dzierżawę kozielskiego 
portu, choć wcześniej zainteresowanie 
tą nieruchomością o powierzchni 380 
tys. m kw. deklarowało wielu inwesto
rów. Władze Kędzierzyna-Koźla pod
jęły już decyzję o rozpisaniu kolejnego 
przetargu na tych samych warunkach.

Media wielokrotnie informowały, 
że w sumie kilkunastu oferentów (w 
tym również zagranicznych) przymie
rzało się do zagospodarowania portu. 
-Iprlnak ich przedstawiciele ograniczali

rs się głównie do składania pewnycłr-rfe- -go_prawa.
" klaracji. 
O Str. 6

Prezes ZAK Wojciech Zaremba 
pozostał na stanowisku. Mimo że 
władze Nafty Polskiej chciały jego od
wołania. Następna odsłona sporu ma 
nastąpić w czerwcu podczas Walnego 
Zgromadzenia Akcjonariuszy.

Podczas wtorkowego posiedzenia 
Rady Nadzorczej ZAK cztery osoby gło
sowały za odwołaniem prezesa, dwie 
się wstrzymały, a dwie były przeciwne.

Na Kościelnej
nie mieszkają święci

Jedni skarżą na drugich, za
przeczają pomówieniom, obrzu
cają się inwektywami. Niby nic 
dziwnego, zwykły sąsiedzki kon
flikt, a jednak na swój sposób jest 
specyficzny, bo pokazuje polską 
rzeczywistość i ułomność nasze-

Wszystko rozgrywa się w sta
rym, obskurnym budynku przy 
ul. Kościelnej 3 w Kędzierzynie, 
gdzie mieszka dosyć uciążliwa 
rodzinka. Tak przynajmniej twier
dzą jej sąsiedzi. Jedno z miesz
kań zajmuje ojciec z dwoma sy
nami, a drugie lokum jego córka 
wraz z dzieckiem oraz 20-letnim 
konkubentem o imieniu Robert. 
To właśnie ten chłopak wywołuje 
najwięcej emocji wśród sąsiadów, 
którzy oskarżają go o notoryczne 
zakłócanie spokoju.

O sąsiedzkich waśniach 
czytaj na str. 14 

W radzie trzy osoby pochodzą z nowe
go rozdania PiS, jedna jest przedsta
wicielem Petro Carbo Chem, które ma 
kupić ZAK, trzy osoby zostały wybrane 
przez załogę.

Wyniki głosowania są tajne, jednak 
z naszych informacji wynika, że za od
wołaniem głosowało trzech przedstawi
cieli Nafty Polskiej: przewodniczący RN 
Piotr Minkowski, wiceprzewodniczą
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cy RN Andrzej Płachecki, Remigiusz 
Kobierski, oraz przedstawicielka za
łogi, sekretarz RN Bożena Wolańska. 
Od głosu wstrzymali się Małgorzata 
Słomko (Nafta Polska) oraz Waldemar 
Franz Preussner, reprezentant Petro 
Carbo Chem. Przeciw odwołaniu byli 
przedstawiciele załogi: Janusz Skórski 
i Mirosław Sotel.

Czytaj na str. 3

reklama

KOMANDOR OPOLE S.A.
Salon Firmowy Kędzierzyn-Koźle
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czynne: pon-pt 
od 9.00 do 17.00 w Azotach

Po raz pierwszy w Kędzierzynie- 
Koźlu wystąpią gwiazdy boksu zawo
dowego z grupy Hammer KnockOut 
Promotion. Krzysztof „Diablo” 
Włodarczyk i Maciej Zegan walczyć 
będą 10 czerwca w hali Azoty.

Ponadto kibice na ringu zobaczą po
jedynki z udziałem: Damiana Jonaka, 
Krzysztofa Bieniasa, Sergieja Babicha i 
Pawła „Harnasia” Kołodzieja oraz bok
serów z niemieckiej grupy Sauerland.

Za tydzień więcej informacji o gali 
oraz o tym, jak zdobyć darmowe wej
ściówki na imprezę.
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Odeszli...
Małgorzata Grzonka, 1.82 
Fryderyk Kolasa, 1.74 

Wilhelm Godulla, 1.88

Za parę dni minie siedem lat od dnia, 
w którym po raz pierwszy ukazała się 
„Gazeta Lokalna”. W życiu gazety sie
dem lat to cała epoka, a w przypadku 
„Lokalnej” to nawet trzy epoki, odmie
rzane rytmem zmian kolejnych redakto
rów naczelnych.

W ciągu tych siedmiu lat „GL” kil
kakrotnie znajdowała się na ostrych 
zakrętach, co było wywołane najczęś
ciej jakimiś kontrowersyjnymi publi
kacjami, których echa mogły zaważyć 
na dalszym bycie gazety. Przebrnęliśmy 
przez te zakręty szczęśliwie. Mamy 
świetny zespół, składający się z samych

wybitnych indywidualności, od trzech 
lat sprzedaż powoli, ale systematycznie 
rośnie, podnosi się rentowność, wzra
sta liczba odwiedzin na naszej stronie 
internetowej. Organizowane przez nas 
imprezy - dni kultury alternatywnej, 
koncerty z okazji urodzin gazety i mia
sta - weszły już na stałe do kalendarza 
imprez w mieście.

Wielokrotnie lokalna opinia pub
liczna dzięki nam dowiadywała się o 
kontrowersyjnych faktach, jak proces 
lustracyjny naszego posła, nieprawnie 
udzielony prawny urlop byłego wice- 
starosty, mobbing w PSP nr 5, niepra
widłowości w kontroli biletów w MZK, 
nieprawidłowości w oświadczeniach 
majątkowych starosty... To tylko czu
bek ogromnej góry lodowej - w ciągu 
tych siedmiu lat powstało około 40 000 
tekstów. Wiele z nich znalazło szeroki 
oddźwięk w naszej lokalnej społecz
ności. „Gazeta Lokalna” trwale wrosła

w życie Kędzierzyna-Koźla i ma duże 
znaczenie miastotwórcze i integracyjne, 
co jest szczególnie istotne w tak zatomi
zowanej aglomeracji.

W ciągu tych siedmiu lat „GL” kil
kakrotnie zmieniała wizerunek - gazeta 
jest jak kobieta, co jakiś czas musi zmie
nić swój image. W ostatnich dniach roz
poczęliśmy proces kolejnej przemiany. 
Jesteśmy bardzo ciekawi w tej kwestii 
zdania naszych Czytelników. Będziemy 
wdzięczni za wszelkie komentarze, listy, 
e-maile, telefony z informacjami, czy 
podoba się Państwu nowa szata graficz
na „Lokalnej”, czy może życzycie sobie 
powrotu do poprzedniego wizażu.

Zresztą piszcie do nas na każdy te
mat. Za wszelkie formy kontaktu z góry 
serdecznie dziękujemy! Wbrew temu, 
co sądzą niektórzy, pamiętamy dosko
nale o tym, że „Gazeta Lokalna” jest dla 
Was, Drodzy Czytelnicy.

Sprayem po pysku
Andrzej Kopacki:
Niech dewastują, 
ale swoje

Ostatnio na kozielskim rynku znów 
pojawił się zegar słoneczny. Przypomnę 
tylko, że ten poprzedni wyrwali z ko
rzeniami i roztrzaskali w drobny mak 
miejscowi strongmani, którzy zamiast 
wyżyć się na siłowni albo na swoich 
głowach, mocowali się z zegarem. 
Podatnik za nowy zegar musiał zapła
cić 2600 zł, ale kogo to obchodzi?

Chuligani to jedna z największych 
bolączek naszego miasta. Dewastują 
wszystko, co popadnie. Ławki, kosze 
na śmieci, latarnie, przystanki autobu
sowe, urządzenia na placach zabaw itp.

Ostatnio gościłem na kilku spotkaniach 
rad osiedlowych, gdzie mieszkańcy 
najbardziej psioczyli na stan dróg i 
właśnie na chuliganów. Szczególnie 
na tych, którzy niszczą elewacje na
szych budynków. Trudno ich nazwać 
artystami, czy nawet twórcami graffiti. 
To są zwykli wandale i bezmózgowcy. 
No bo jak nazwać takiego ćwoka, któ
ry obsmarował swoimi bohomazami 
odnowione elewacje budynków na os. 
Pogorzelec? Ludzie czekali na te re
monty kilkadziesiąt lat, a tutaj jakiś 
tchórz pod osłona nnry pnst-innr.rił ,„■■■■ 
"psuć im humor. Ktoś zapyta, dlaczego 
wyrażam się z taką pogardą o tych “ar
tystach”. Bo na to zasługują i zdania w 
tej sprawie nie zmienię.

Co więcej, uważam, że należy ich 
surowo karać. Dowiedziałem się ostat
nio od strażnika miejskiego, że w su

mie na gorącym uczynku zatrzymano 
trzech takich “malarzy”, z czego w 
jednym przypadku skierowano sprawę 
do sądu. Sąd ją oddalił ze względu na 
niską szkodliwość czynu. No nie wiem, 
czy to jest aż tak niska szkodliwość, 
bo z tego, co się orientuję, remont ele
wacji w przypadku średniej wielkości 
kamienicy kosztuje ok. 40-60 tys. zł. 
Skoro zdaniem sądu to tak niewiele, 
to niech ci chuligani zapłacą kilka razy 
za swoją radosną twórczość. Jak będą 
musieli wydać z własnej kieszeni kilka 

■tysięcy tu .u\ ni.iń, nu diugtTJi! zastin 
nowią, nim zrobią coś głupiego. A jeśli 
już bardzo muszą, to niech wypaćkają 
w domu ściany swoich łazienek i po
koi. Ewentualnie niech sobie spryskają 
swoje gęby, a następnie spojrzą do lu
stra. Z pewnością będą zachwyceni.

Chyba nas nie lubią
Grzegorz Łabaj: 
Czy w ten sposób 
chce się osłabić 
zespół zgłaszający 
medalowe 
aspiracje?

Gimnazjaliści z Kędzierzyna-Koźla 
przez kilka dni uczestniczyli w wielkim 
siatkarskim święcie, jakim był turniej 
o mistrzostwo świata szkół rozegrany 
w Chorwacji. Nasz zespół zajął w tej 
imprezie 15. miejsce (więcej o mistrzo
stwach w kolejnym numerze), jednak 
to nie sam wynik, ale możliwość rywa
lizowania z drużynami z najdalszych

zakątków świata była główną atrakcją 
tego wyjazdu.

Po powrocie z tak radosnego wyjaz
du na naszych trenerów i zawodników 
czekały mało pozytywne informacje. 
Otóż Polski Związek Piłki Siatkowej 
ustalił daty finałowych turniejów o mi
strzostwo Polski młodzików i kadetów, 
które odbędą się w nachodzących na 
siebie terminach.

W obu tych imprezach wystąpią siat
karze MMKS-u Kędzierzyn-Koźle, z 
których większość wywodzi się z gim
nazjum nr 5. Problem w tym, że zespół 
kadetów uzupełniony jest najlepszymi 
młodzikami, i 26 maja, kiedy drużyny 
z naszego miasta będą grały jednocześ
nie w dwóch turniejach, jedna z ekip

będzie musiała być osłabiona.
Władze PZPS nie uwzględniły prote

stu naszego klubu. Terminy mistrzostw 
budzą więc wątpliwości. Czy w ten spo
sób chce się osłabić zespół zgłaszający 
medalowe aspiracje?

Siatkarzom z Kędzierzyna-Koźla po- 
zostaje więc po zakończeniu rozgrywek 
w Częstochowie jak najszybciej wsiąść 
w pociąg i pędzić do Jastarni, żeby 
wzmocnić swoich kolegów w kolejnych 
meczach. Tylko czy po przejechaniu 
600 kilometrów ktoś będzie jeszcze 
miał siłę wyjść na parkiet? Myślę, że 
nie. To już jednak nie problem działa
czy z Warszawy. Oni tylko podejmują 
decyzje.

d y „Gazeta Lokalna" - tygodnik, ukazuje się w Kędzierzynie-Koźlu i powiecie Kędzierzyńsko-kozie/skim.
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Walne Zgromadzenie Akcjonariuszy zrobi to, 
czego nie zrobiła Rada Nadzorcza

Zadyma w Azotach trwa

Dziecko wypadło z czwartego piętra

Adaś miał szczęście

Prezes ZAK Wojciech Zaremba 
pozostał na stanowisku. Mimo że 
władze Nafty Polskiej chciały jego 
odwołania. Następna odsłona sporu 
ma nastąpić w czerwcu podczas Wal
nego Zgromadzenia Akcjonariuszy.

Podczas wtorkowego posiedzenia 
Rady Nadzorczej ZAK cztery osoby gło
sowały za odwołaniem prezesa, dwie 
się wstrzymały, a dwie były przeciwne. 
W radzie trzy osoby pochodzą z nowe
go rozdania PiS, jedna jest przedsta
wicielem Petro Carbo Chem, które ma 
kupić ZAK, trzy osoby zostały wybrane 
przez załogę.

Wyniki głosowania są tajne, jednak 
z naszych informacji wynika, że za od
wołaniem głosowało trzech przedsta
wicieli Nafty Polskiej oraz przedstawi
ciel PCC

Zaremba zostaje... ale nie na 
długo

jawnie. Dla przykładu następca preze
sa Zaremby miałby zostać wybrany w 
drodze konkursu.

O nowym prezesie zrobiło się głoś
no, kiedy szef Rady Nadzorczej Nafty 
Polskiej Piotr Woyciechowski zarzucił 
Zarembie, że był współpracownikiem 
SB. Prezes Zaremba podczas spotka-

Wojciech Zaremba pozostanie na 
stanowisku przynajmniej do końca 
czerwca

TjrjwłrraKza mało i prezes pozostaje 
na stanowisku. Obecnie jedynie Walne 
Zgromadzenie Akcjonariuszy, zwoła
ne na koniec czerwca, może odwołać 
Wojciecha Zarembę ze stanowiska. 
Poproszony przez nas o komentarz pre
zes Nafty Polskiej Marek Drac-Tatoń 
stwierdził, że WZA odwoła prezesa 
ZAK Prezes Nafty Polskiej zapewnił 
jednocześnie, że wszelkie działania 
wobec ZAK mają być podejmowane

nia z załogą ogłosił, że w latach 1980- 
1992 był pracownikiem wywiadu. 
Jednocześnie poinformował opinię 
publiczną, że Woyciechowski naciskał 
na niego, by wybrał zaprzyjaźnioną fir
mę ochroniarską. Wtorkowa decyzja 
rady nadzorczej nie kończy sporu.

Wszystko to w przededniu zakoń
czenia prywatyzacji ZAK PCC pod
pisało już wstępnie umowę kupna 80 
proc. ZAK za 100 min złotych oraz

gwarancje zatrudnienia dla załogi i pa
kiet inwestycyjny. Wciąż jednak nie ma 
decyzji Urzędu Ochrony Konkurencji 
i Konsumentów, który musi wydać 
opinię, czy PCC nie skupi w swoich 
rękach nadmiernego udziału w rynku 
nawozów.

Prywatyzacja tak, ale...
Jednocześnie z decyzją o sprzedaży 

ZAK wstrzymuje się rząd. Ministerstwo 
Skarbu Państwa chce poczekać na 
wyniki kontroli NIK O kontrolę wnio
skował szef PiS na Opolszczyźnie 
poseł Sławomir Kłosowski. Kontrola 
procesu prywatyzacji kędzierzyńskiej 
spółki może potrwać wiele miesięcy. 
Mimo to wiceminister Skarbu Paweł 
Szałamacha zapewnia, że prywatyzacja 
spółek Wielkiej Syntezy Chemicznej 
ma się zakończyć w połowie roku.

Wszystkie te informacje zaniepoko
iły związki zawodowe funkcjonujące 
w ZAK Zajęły one wspólne stanowi
sko w tej sprawie i zaapelowały o do
kończenie prywatyzacji i rozpoczęcie 
niezbędnych w firmie inwestycji (treść 
oświadczenia drukujemy na str. 16). 
Dzisiaj, tj. w środę 17 maja, związkow
cy z ZAK mają się spotkać z prezesem 
Nafty Polskiej, który ma wyjaśniać de
cyzje nadzoru właścicielskiego wobec 
Zakładów Azotowych Kędzierzyn.

Jakub DŹWILEWSKI

W poniedziałek tuż przed godziną 
19 na osiedlu Blachownia 2,5-letnie 
dziecko wypadło z okna na czwar
tym piętrze. Trafiło do Wojewódzkie
go Centrum Medycznego w Opolu.

2,5-letni Adaś wspiął się na tapczan, 
a następnie na parapet, do którego miał 
około 40 centymetrów. Okno było ot
warte. Chwilę później dziecko wypadło 
z czwartego piętra.

Matka dziecka, która miała być w 
tym czasie w ubikacji, usłyszała za
mieszanie pod oknem. Wybiegła z 
mieszkania; dziecko o własnych siłach 
podniosło się. Wezwane pogotowie za

wiozło malucha do szpitala w Koźlu, a 
następnie do Wojewódzkiego Centrum 
Medycznego w Opolu.

- Na szczęście obrażenia dziecka 
są mniejsze, niż sądziliśmy - po
wiedział nam Eligiusz Bogdanowicz 
z oddziału chirurgii dziecięcej WCM. 
- Chłopiec ma niewielkie obrażenia 
wewnętrzne, ale jego zdrowiu nie 
zagraża niebezpieczeństwo. W przy
padku dzieci takie przypadki wyjąt
kowego szczęścia się zdarzają.

W tej chwili policja rozważa, czy po
stawić matce dziecka zarzut narażenia 
jego zdrowa i życia.

JAD

Spotkanie z Lidią Geringer de Oedenberg

Euroinformacje 
z pierwszej ręki

Spotkanie z Lidią Geringer de Oe
denberg, posłem do Parlamentu Eu
ropejskiego, odbędzie się 25 maja

Eurodeputowana udzieli informacji o 
poszukiwaniu własnej drogi w zjedno
czonej Europie, instytucjach unijnych,

Policjanci pobici, napastnicy na wolności
W środowy wieczór dwaj policjan

ci wracali do domu, kiedy przed ma- 
skę samochodu wbiegł pijany męż- 
czyzna. Wraz z kompanem napadli 
na próbujących ich wylegitymować 
policjantów. Wywiązała się bójka, w 
wyniku której jeden z policjantów 
trafił do szpitala.

Kilkakrotne uderzenie głową w twarz 
spowodowało u sierżanta Jarosława 
Wilka wstrząs mózgu, złamanie ko
ści jarzmowej i zapadnięcie zatoki. 
Przeszedł on poważną operację.

Drugi policjant miał więcej szczęścia 
- stróżom prawa pomógł przechodzący

ulicą znajomy. Dzięki jego interwencji 
obu napastników udało się obezwład- 
nić i aresztować.

Nie na długo. Sędzia Danuta Harz 
postanowiła, że tymczasowy areszt nie 
jest konieczny, i obu mężczyzn, znanych 
nie od dzisiaj policji, wypuściła.

- Tymczasowy areszt może być 
zastosowany w określonych sytu
acjach, to nie jest kara - wyjaśnia 
Ewa Kosowska-Rataj z biura praso
wego Sądu Okręgowego w Opolu. - 
Prokuratura podnosiła dwie kwestie: 
możliwość wpływania na zeznania 
świadków oraz fakt, że podejrzani 
grozili policjantom śmiercią. Sędzia

uznała, że te okoliczności nie zacho
dzą. Postanowienie nie jest prawo
mocne i prokuraturze przysługuje 
prawo zażalenia na decyzję sądu.

Wiadomo, że prokuratura złoży za
żalenie. Wówczas w ciągu kilku dni 
sąd okręgowy w składzie trzech sę
dziów rozpatrzy sprawę i może zmienić 
postanowienie.

Po nagłośnieniu sprawy przez me
dia prezes sądu okręgowego, sędzia 
Ryszard Janowski, postanowił przyj
rzeć się orzeczeniu wydanemu przez 
sędzię Danutę Harz.

JAD

o godz. 16.30 w 
Domu Kultury „Che
mik" przy al. Jana 
Pawła II. Wcześniej 
eurodeputowana 
będzie gościem na 
sesji rady miasta.

Tematem spotka
nia będzie „Przybli
żenie i wyjaśnienie 
wielu problemów 
oraz spraw związa
nych z funkcjonowa
niem naszego kraju 
w strukturach Unii 
Europejskiej”.

Eurodeputowana
Lidia Geringer de Oedenberg

procesie rozwoju 
polityki regionalnej 
oraz programów 
unijnych. Na spotka
nie i zarazem pozy
skanie informacji o 
pracach Parlamentu 
Europejskiego z 
pierwszej ręki za
praszają organiza
torzy: prezydent i 
RM Kędzierzyna- 
Koźla oraz Zarząd 
Powiatowy 
Stowarzyszenia 
„Pokolenia”.

DAG

Po remoncie 
przeprowadzka
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Od kilku tygodni w budynku 
starej przychodni zdrowia przy 
ulicy Damrota trwają prace re
montowe. Po ich zakończeniu 
do pomieszczeń budynku mają 
zostać przeniesione wydziały 
starostwa powiatowego. Jak nas 
poinformowano w Starostwie 
Powiatowym w Kędzierzynie- 
Koźlu, nową siedzibę otrzy
mają wydział oświaty, kultury i 
kultury fizycznej oraz powiato
wy zarząd oświaty.

Tekst i foto: KAN Przeprowadzka wydziałów nastąpi dopiero 
po zakończeniu prac remontowych

ąaasisatePORTOni1 I

.-JŁ' ■ "i

gx 481 77 90 tel. 483 12 12 godz. s.oo do 17.00 
TOWID tel. 483 43 49 godz. 12.00 do 16.00

Zagrają w TVP

Karawana na wizji
Mamy dobrą wiadomość dla mi

łośników kędzierzyńsko-kozielskiej 
grupy Karawana. W najbliższy po
niedziałek (22 maja) zespół ten bę
dzie gościem audycji "Pytanie na 
śniadanie", która nadawana jest od 
godz. 9.00 w Programie 2 Telewizji 
Polskiej.

- Kanał 2 TYP objął patronatem

medialnym płytę naszego zespołu, 
która ukaże się w tym roku i nosi 
tytuł “Kacper i Karawana” - tłuma
czy lider grupy Michał Kacperczyk. 
Na krążku tym znajdą się największe 
przeboje polskiej muzyki rozrywkowej 
z ostatnich 80 lat, które Karawana wy
kona w nowej aranżacji.

ANKO
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Rozstrzygnięcie konkursu

Zaproszenia na SDM

Co się tam dzieje?

Seks na drzewie
W naszym SMS-owym konkursie, w 
którym wygraną były bilety na koncert 
Starego Dobrego Małżeństwa, zwycię
żyli: Renata Pabisiak, Anna Zamora, 
Zbigniew Romik, Marcel Czarnecki, 
Dorota Romik, Alina Uzny, Agnieszka 
Raczkowska, Yioletta Dąbrowska, Gra

Ostatnia szansa
Osoby, które chciałyby pójść na koncert SDM, mają jeszcze szansę na zdobycie 

20 pojedynczych zaproszeń. Dziesięć otrzymają osoby, które dzisiaj o godz. 15.00 
przyjdą do naszej redakcji; kolejną dziesiątkę można zdobyć wysyłając SMS-a na 
numer 7160 o treści: lokalna.konkurs, a następnie podając swoje imię i nazwisko. 
Zdobywców SMS-owych wygranych powiadomimy telefonicznie.

żyna Wilk oraz Tomasz Klasa.
Zwycięzcom gratulujemy i zapraszamy 
po odbiór zaproszeń do siedziby redak
cji mieszczącej się w Miejskim Ośrodku 
Kultury przy al. Jana Pawła II 27 pokój 
31.

A

Przy ul. Archimedesa w Koźlu 
rośnie widoczne na zdjęciu drzewo. 
Dzieciarnia wybudowała na nim 
„domek", do którego prowadzi coś 
w rodzaju drabiny. Niby nic poważ
nego, tymczasem przewodniczący 
Rady Osiedla Zachód Jan Maliszew
ski zaalarmował naszą redakcję, że 
jest to siedlisko rozpusty i bezpra
wia.
Przewodniczący Maliszewski powołał 
się na informacje mieszkańców, którzy 
donieśli mu, że w domku na drzewie 
młodzież uprawia seks i bierze narko
tyki.
Postanowiliśmy sprawdzić te niepokoją
ce sygnały. W pobliżu drzewa znajduje 
się m.in. Szkoła Podstawowa nr 20, ale 
jej dyrektor Halina Korowaj nie słyszała 
nic na temat tych ekscesów.
- Bardziej dokuczają mi chuligani, 
którzy wieczorami przesiadują za 
naszą szkolą. Podczas długiego week
endu na początku maja powybijali 
mi nawet szyby w oknach - denerwuje 
się pani dyrektor. - W związku z tym 
poprosiłam o pomoc policję, która 
będzie teraz częściej patrolować teren 
wokół szkoły.
Blisko drzewa znajduje się także blok 
spółdzielczy, ale jego mieszkańcy nie

potwierdzają tych sygnałów. Mieszka
jące w nim małżeństwo wie tylko o ist
nieniu domku na drzewie, ale nic poza 
tym. Dwaj inni mieszkańcy tegoż bloku 
przyznali, że w zeszłym roku widywa
li tam młodzież, ale co ona tam robiła, 
tego już nie wiedzą.

Na razie w domku na drzewie nic się nie dzieje. Być może zacznie on tętnić 
życiem dopiero na wakacjach

- W tym roku nie widziałem, żeby 
ktoś tam wchodził - zapewnił nas męż
czyzna w średnim wieku. - Warto się 
też zainteresować młodzieżą, która 
często hałasuje pod naszym blokiem.

Tekst i foto: ANKO

SŁAWIĘCICE: Polskie drogi

Znów dziura
Wizyta nauczycieli w Idar-Oberstein

Edukacyjna wymiana
Na ulicy Sławięcickiej obok Zespo
łu Szkół nr 3 jest tajemnicze miejsce: 
dziura w jezdni, która jakby została 
przypisana do tego miejsca - wciąż się 
tu pojawia.
- W zasadzie kilka tygodni po wyko
naniu naprawy znów robi się następ
na dziura w tym samym praktycznie 
miejscu - powiedział nam członek rady 
osiedla Tomasz Kieł. - W ubiegłym 

Od dwóch tygodni dziura jest oznakowana, lecz jeszcze jej nie usunięto

Paliwa - olej opałowy i napędowy
Hurt olei mineralnych

47-256 Łany, ul. Szkolna 24

'Da&uf - Waliz"Paitata^

roku czekaliśmy na jej naprawę po
nad dwa miesiące i jak widać, na nie
wiele się to zdało. Znów interweniuje
my w tej sprawie i zobaczymy, jakie 
będą efekty.
Okoliczni mieszkańcy żartują, że w tym 
miejscu jest „czarna dziura”, jeszcze 
inni, że to sprawka kosmitów.

Tekst i foto: Piotr WARNER

Nie ustają próby nawiązania 
współpracy partnerskiej pomiędzy 
Kędzierzynem-Koźlem a niemieckim 
Idar-Oberstein.

W ubiegłym tygodniu z 
Nadrenii-Palatynatu powróciła 
delegacja nauczycieli szkół pod
stawowych i średnich z naszego 
miasta. Obok licznych roboczych 
wizyt w szkołach, spotkań i roz
mów z uczniami i nauczycielami 
oraz zwiedzania okolic doszło też 
do spotkania z władzami Idar- 
Oberstein. Delegację podjął bur
mistrz Hans Jurgen Machrwirth.

- Nasze germanistki miały

Pielgrzymka diecezjalna Teatrzyk w wersji opiekunek i mam

Na rowerach 
chwalić Pana

Pierwsza diecezjalna pielgrzymka 
rowerowa na Górę Świętej Anny odbę
dzie się w sobotę (20 maja). Może w niej 
wziąć udział każdy. Organizatorzy spo
dziewają się grup zorganizowanych, jak 
i pojedynczych rowerzystów. Spotkanie 
pielgrzymów zaplanowano na godz. 
13.00 przed Domem Pielgrzyma na 
Górze Świętej Anny. O 14.30 uczestnicy 
spotkania wezmą udział w Eucharystii, 
która odbędzie się na Rajskim Placu 
przy bazylice. Z kolei o 16.30 wystąpi 
zespół Winorośl Duszy z Kędzierzyna- 
Koźla. Zakończenie pielgrzymki i po
wrót rowerzystów do domu zaplanowa
no na 17.30.

Ł 

okazję zapoznać się z tamtejszymi 
metodami pracy i nawiązać kontak
ty z miejscowymi nauczycielkami.

Delegacja z Kędzierzyna-Koźla na placu Europy

Kopciuszek 
w przedszkolu

Publiczne Przedszkole nr 6 każdego 
roku organizuje przedstawienie, które 
jest prezentowane w dni otwarte. W tym

Przedstawienie w wykonaniu opiekunek i mam 
przedszkolaków

Może uda się nawiązać jakąś kon
kretniejszą współpracę - powiedziała 
nam Teresa Tobijańska-Herba, dyrek

tor Zespołu Szkół Miejskich nr 2
w Kędzierzynie-Koźlu.

Na początku czerwca pla- 
’ll<5waiiy JFŚl kUlejliy wyjazd do 
Niemiec. Do Idar-Oberstein poja- 
dą nauczyciele i kilkunastoosobo
wa grupa dzieci z Dwujęzycznej 
Szkoły Podstawowej w Rogach. 
Nasi uczniowie wezmą udział 
między innymi w festynie eu
ropejskim, gdzie zaprezentują 
program artystyczny w dwóch 
językach.

ŁAG

roku wystawiono „Kopciuszka”, a w po
stacie wcieliły się same przedszkolanki 
oraz mamy dzieci. Na sztukę zaproszo

no także specjalnych 
gości: podopiecznych 
„Promyczka” oraz 
szkołę specjalną w 
Kłodnicy. Widownia 
była zachwycona. 
Po przedstawienia'' 
rozdawano, słody
cze, zaś podopieczni 
„Promyczka" wręczy

li przedstawicielom 
przedszkola prezent 
- własnoręcznie wy
konany rysunek na 
szkle.

Tekst i foto: DAG
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Wyrównują bulwar
Trwają prace nad wyrównywa

niem pofałdowań, które pojawiły 
się na chodniku biegnącym koro
ną obwałowań położonych wzdłuż 
brzegu Odry.
Chociaż sporo czasu upłynęło od mo
mentu przebudowy koryta rzeki Odry 

Póki co korzystać z bulwaru nie jest łatwo

wzmocniony betonowymi palami o pu
stym środku. Nawierzchnia osadza się 
właśnie w przestrzeniach, które zostały 
wypełnione ziemią. Stąd powstają wy
brzuszenia utrudniające poruszanie się 
po chodniku.
Jak poinformowali nas robotnicy, czas

Nowy komendant KPP

Głowa policji ze Strzelec
Opolski komendant wojewódz

ki, generał Bogdan Klimek, przed
stawił nowego komendanta KPP w 
Kędzierzynie-Koźlu, podinspektora 
Tomasza Kawarskiego, i wręczył mu 
akt nominacyjny.

Podinspektor Kawarski przez cztery 
lata zajmował stanowisko zastępcy ko
mendanta powiatowego w Strzelcach 
Opolskich. Jego plany pracy w K-K na 
pierwsze tygodnie to zapoznanie się z 
jednostką, realiami pracy w naszym po
wiecie i strukturą przestępczości.
- Już wcześniej utrzymywaliśmy 
bliskie kontakty z komendantami z 
Kędzierzyna-Koźla, więc spokojnie

został nowym komendantem KPP w 
Kędzierzynie-Koźlu

podejdę do pracy tutaj; najpierw po
znam teren - mówi nowy komendant.
Podinspektor Kawarski zjeszcze jednym 
funkcjonariuszem był w Warszawie na 
rozmowach z generałem Siewierskim, 
komendantem stołecznej policji. Tam 
obaj uzyskali wysoką ocenę, po czym 
generał Klimek podjął decyzję nomi
nowania podinspektora Kawarskiego na 
stanowisko komendanta KPP w Kędzie
rzynie-Koźlu.
Generał Klimek uważa, że każdy ko
mendant ma inne spojrzenie i wprowa
dza swoją politykę, a jaką - będziemy 
oceniać za rok.

Tekst i fóto: DAG

Festyn św. Floriana

Zrzut w innej strefie
i wzmocnienia jej brzegu tonami beto
nu, nadal trwa osiadanie gruntu. Wska
zują na to wybrzuszenia powstające 
cyklicznie na chodniku biegnącym ko
roną wału. Kilka lat temu brzeg został

Doceniony przez 

marszałka
Kolejna grupa młodych sportowców 
otrzymała stypendia marszałka woje
wództwa opolskiego. Jednym z nich 
jest Damian Brój, zawodnik UKS 15 
Kędzierzyn-Koźle. Wcześniej stypen

Kędzierzyn-Koźle, Al. Jana Pawła II4, tel. 481 03 56,0504 016 136

O stawka 6,8 S^uęoZgódzĄnett^ 
powyżej t O

Pol Job Center

O atrakcyjne
: war unkisocjalne

• pełnejut^zpieczenieMgS^Mfel 
zdrowdtnej^emerytalnojrStowe

Posiadamy Certyfikat Ministra Gospodarki i Pracy, 
nr 1913/2 i 1913/1b ,* JU

Wymagany paszport niemiecki
i

zakończenia naprawy nawierzchni uza
leżniony jest od warunków atmosfe
rycznych.

Tekst i foto: KAN

dia sportowe otrzymało 48 młodych za
wodników z całego województwa, teraz 
otrzymały je kolejne 23 osoby, wśród 
nich kędzierzynianin.

JJ

W niedzielę na osiedlu Zacisze szachową została odwołana. wielkiej liczbie osób) konkursy: tenisa
odbył się festyn parafialny z okazji Odbyły się natomiast (wszakże w nie- stołowego oraz strzelania z wiatrówki.
Dnia św. Floriana - patro
na strażaków, chemików 
i hutników.

Główną atrakcją festy
nu były strażackie pokazy 
sprawnościowe. Strażacy 
prezentowali szybkość i 
precyzję w działaniu. Nie
stety, nie zabrakło tak
że wody z nieba. Obecni 
stwierdzili, że święto stra
żaka bez „lania” obyć się 
nie może. Pogoda pokrzy
żowała plany organizato
rom. Nie dokończono bo
wiem meczu piłki nożnej 
(strażacy kontra służba 
liturgiczna). A symultana

Festyn 
pokoleń

Na Dębowej w ośrodku Hula-Gula 
odbył się festyn koła stowarzysze
nia Pokolenia. Spotkanie miało cha
rakter majówki.
- Majówka daje możliwość wymiany 
doświadczeń pokoleniowych - powie
dział do zgromadzonych Zygmunt De
rej, radny rady miejskiej.
Przy tej okazji poruszono temat kam
panii przedwyborczej. Jak się okazało, 
stowarzyszenie Pokolenia, aby nie stać 
z boku, podjęło uchwałę w sprawie 
poparcia w czasie wyborów samorzą
dowych kandydatury: Wiesława Fąfa- 
ry, Teodora Beka i Bohdana Cieślika, 
Tadeusza Witki, Konrada Kucza, Marty 
Szydłowskiej i Zygmunta Dereja. Oczy
wiście, nie zabrakło poparcia dla Kazi
mierza Pietrzyka.

Tekst: KAN

W tekście „Gimnazjalisto! Decyduj o 
swojej przyszłości" znalazł się błąd, 
Uczniowie z obwodu szkoły mogą 
składać podania w terminie 23.06- 
26.06. Za pomyłkę przepraszamy.

DAG

Strażacy zaprezentowali swoje umiejętności

Weso/a gromadka misia Uszatka

Przedszkolna majówka
Publiczne Przedszkole nr 22 im. Czesła- konkursy plastyczne, oba przedszkola 
wa Janczarskiego zaprosiło przedszkole odtańczyły symboliczny taniec przyjaż-

Przedszkolaki razem z misiem Uszatkiem

nr 6 na majówkę z Uszatkiem. Gości z 
sąsiedniego przedszkola przyprowadził 
sam miś Uszatek. Na imprezie bawiło 
się wspólnie 150 dzieci z obu placówek; 
zaplanowano gry i zabawy sportowe, 

Dużą atrakcją szczególnie 
dla dzieci, była loteria fan
towa (każdy los wygrywał). 
Głównymi nagrodami były 
rower oraz odtwarzacz DVD. 
Największą jednak niespo
dziankę miały dzieci na Pia
stów! Pilot helikoptera omył
kowo zrzucił tam słodycze. 
Zniecierpliwieni młodzi fe- 
stynowicze nie doczekali się 
zatem cukierków z nieba.
Ostatnim punktem programu 
była dyskoteka, która zakoń
czyła się około godz. 22.00.

Tekst i foto: Agnieszka 
PRZYSIWEK

ni. Miś Uszatek rozdawał przedszkola
kom słodycze; dzieci dostały także upo
minki i dyplomy.

Tekst i foto: DAG
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TERMINY!!!

22.05. Mija termin złożenia deklaracji 

oraz wpłaty zaliczk i podatku dochodo

wego od pracowników zatrudnionych 

na umowę o pracę oraz z tytułu umów 

zlecenia i umów o dzieło wypłaconych 

w kwietniu (Pit-4)

22.05 Mija termin złożenia deklaracji 

oraz wpłaty zaliczki podatku dochodo

wego od osób fizycznych od dochodów 

osiągniętych z działalności gospodar

czej oraz umów najmu i dzierżawy za 

miesiąc kwiecień (Pit-5, Pit-5L) 

22.05. Mija termin złożenia deklaracji 

oraz wpłaty zaliczki podatku docho

dowego od osób prawnych za miesiąc 

kwiecień. (Cit-2)

Koszty uzyskania przychodu 102,25 zł 

Podwyższone o 25% 127,82 zł

Kwota zmniejszenia podatku 530,08 zł 

Minimalne wynagrodzenie brutto 

899,10 zł

Podstawa obliczania 

podatku w złotych

Podatek wynosi

Ponad Do

37024,00 19% podstawy 

obliczenia minus 

kwota 530,08 zł

37024,00 74048,00 6504,48 + 30% 

nadwyżki ponad

37 024,00 zł

74048,00 17611,68 + 40% 

nadwyżki ponad 

74 048,00 zł

Ubezpieczenie zdrowotne osób pro

wadzących działalność gospodarczą 

oraz osób współpracujących

Marzec-Maj 2006:

Ubezpieczenie 175,25 zł

Odliczenie od podatku 155,23 zł |

Nie odliczane od podatku 20,02 zł |

Minimalne wynagrodzenie uczniów 

w miesiącach

Marzec 2005-Maj 2006:

1 klasa 2 klasa 3 klasa

101,14zł 126,43 zł 151,72 zł

Chętni na kozielski port wyparowali

Gdzie oni są?
Ani jedna firma nie przystąpiła 

do przetargu na dzierżawę koziel
skiego portu, choć wcześniej zain
teresowanie tą nieruchomością o 
powierzchni 380 tys. m kw. deklaro
wało wielu inwestorów. Władze Kę
dzierzyna-Koźla podjęły już decyzję 
o rozpisaniu kolejnego przetargu na 
tych samych warunkach.

Media, w tym „Gazeta Lokalna”, 
wielokrotnie informowały, że w sumie 
kilkunastu oferentów (w tym również 
zagranicznych) przymierzało się do 
zagospodarowania portu. Jednak ich 
przędstawiciele ograniczali się głównie 
do składania pewnych deklaracji.

- Było bardzo wiele firm pytają
cych o port, z którymi wiązaliśmy 
pewne nadzieje - przyznaje zastępca 
prezydenta miasta Brygida Kolenda- 
Łabuś. - To nie wysokość czynszu 
dzierżawnego powstrzymuje in
westorów przed złożeniem oferty. 
Postawiliśmy tutaj dosyć wygóro
wane warunki, oczekując przedsta
wienia koncepcji zagospodarowania 
tego portu. Bo nie o to chodzi, żeby 
mieć tylko jakieś wpływy z tytułu 
dzierżawy, ale żeby ten port fak
tycznie ożył. Żeby pojawiła się tam 
firma, która zainwestuje w rozwój 
infrastruktury i zatrudni ludzi. To 
jest nasz główny cel.

Zatem przetarg, i to na tych samych 
warunkach, będzie powtórzony. Trudno 
spekulować, kiedy zostanie rozstrzyg
nięty. Wszystko zależy od tego, czy po
jawią się jacyś zainteresowani.

Od przybytku głowa...
Przypomnijmy, w zeszłym roku pisa

liśmy m.in. o firmie z kapitałem ukra

ińsko-szwajcarskim, która niemal od 
zaraz chciała wykorzystać port do prze
ładunku węgla. Natychmiastowa reali
zacja pomysłu nie była jednak możliwa 
bez przeprowadzenia czasochłonnej 
procedury przetargowej.

Kozielskim portem interesowali się

Czy kozielski port ożyje, pokaże czas, 

również krajowi biznesmeni, a także 
Francuzi, Holendrzy oraz Amerykanie.

Wśród najpoważniejszych inwe
storów wymieniano niemiecką firmę 
„Tyssen”, która handluje złomem. 
Niemcy rozważali utworzenie centrum 
przeładunkowego w naszym porcie, 
skąd wysyłaliby złom nie tylko barka
mi, ale i pociągami. Częścią infrastruk
tury portowej są bowiem także boczni
ce kolejowe. Transporty szłyby głównie 

do hut w Europie Zachodniej.
- Jestem zaskoczony tym bra

kiem odzewu - przyznaje prezydent 
Kędzierzyna-Koźla Wiesław Fąfara. 
- Pod koniec czerwca ogłosimy dru
gie postępowanie przetargowe. W 
porcie działa obecnie firma Karo, 

która chętnie przedłużyła
by z nami umowę do końca 
czerwca i najprawdopodob
niej tak się stanie. Dzięki 
temu do budżetu miasta 
wpłyną dodatkowe pienią
dze. Natomiast w momencie, 
kiedy rozstrzygniemy prze
targ, podpiszemy umowę z 
nowym podmiotem.

Najpierw spółka Karo miała 
dzierżawić część kozielskiego 
portu od czerwca 2005 r. do 
15 marca br. Jednak prezydent 
przedłużył umowę z tą firmą i 
wiele wskazuje na to, że uczyni 
tak ponownie.

Kłopotliwa koncepcja
Władze miasta określiły 

warunki przetargowe, które 
nakładają na potencjalnych 
oferentów obowiązek przedsta
wienia koncepcji zagospodaro

wania portu.
Ponadto inwestorzy muszą podać za

kres i charakter swojej przyszłej dzia
łalności, przewidywaną liczbę zatrud
nionych itp. Dopiero po pozytywnym 
zweryfikowaniu przez komisję prze
targową i prezydenta przygotowanych 
koncepcji firmy zakwalifikowane do 
dalszego etapu otrzymałyby powiado
mienie o terminie złożenia wadium i 
oferty do drugiego stopnia przetargu. 

W tym przypadku muszą one zapro
ponować stawkę czynszu dzierżawnego 
nie niższą niż 12 gr netto za m kw., czy
li tyle, ile wcześniej płaciła Odratrans. 
Zresztą ostatnio spółka ta wyraziła 
chęć wznowienia działalności w koziel
skim porcie.

Zgodnie z wolą rady miasta poten
cjalny inwestor może liczyć na 20-let- 
nią dzierżawę portu. Kędzierzyńsko- 
kozielscy samorządowcy nie wyklu
czają jednak sprzedaży tego terenu 
w przyszłości, ale pod warunkiem że 
przyszły dzierżawca zainwestuje tam 
duże pieniądze i stworzy nowe miejsca 
pracy.

ANKO

Komentarz
Trzeba być realistą. Wprawdzie kiedyś Koźle 

miało największy port śródlądowy w Polsce i 

drugi co do wielkości w Europie, ale jak mówią 

Czesi: to se ne wrati. Nie zmienia to jednak 

faktu, że należy go reaktywować. Można się 

zastanowić, czy gmina nie oczekuje zbyt wiele 

od potencjalnych inwestorów? Na pewno nie 

w odniesieniu do stawki czynszu dzierżawne

go za 380 tys. m kw., do j®T!hfa^o«byćJ2jr 

za m kw., to mówimy o kwocie przeszło 45 tys. 

zł. Dla dużej firmy są to śmieszne pieniądze. 

Pozostaje więc kwestia opracowania koncepcji 

zagospodarowania portu, bo tak naprawdę 

był to warunek konieczny przystąpienia do 

przetargu. Jak na razie żaden z oferentów jej 

nie przedstawił. Uważam jednak, że gmina, 

oddając port w ręce jakiegoś podmiotu (i to 

co najmniej na 20 lat), powinna wiedzieć, w 

co się pakuje. Po to właśnie przygotowuje się 

takie koncepcje, a inwestorzy świetnie o tym 

wiedzą.

Andrzej KOPACKI

Podstawy składek na ubezpieczenie 

społeczne osób prowadzących dział, 

gosp. oraz osób z nimi współpracują

cych Marzec - Maj 2006:

Ubezpieczenia społeczne 1517,17 zł i

Ubezpieczenie zdrowotne | 2 002,91 zł |

DIETY I RYCZAŁTY

Dieta Nocleg Dojazd

22,00 zł 33,00 zł 4,40 zł

■ Maksymalna stawka za 1 km 

przebiegu pojazdów prywatnych 

używanych do celów służbowych:

Sam. Osob. do 900 cm3 0,4894 zł

Sam. Osob. pow. 900 cm3 0,7846 zł

Dla motocykla 0,2161 zł :

Dla motoroweru 0,1297 zł

BAROMETR GOSPODARCZY
Paliwa muszą stanieć

Ech ta benzyna!
Takich odpowiedzi należało się spodziewać. 

Paliwa są za drogie, a ich wysoka cena bardzo 
niekorzystnie wpływa na funkcjonowanie firm. 
Jeśli ceny ropy w dalszym ciągu będą rosnąć 
w takim tempie jak dotychczas, to niektóre 
przedsiębiorstwa będą miały bardzo poważne 
problemy.

Dobrą informacją jest natomiast spadające
od dwóch miesięcy bezrobocie.

ANKO

BEZROBOCIE WPŁYWY 
Z PODATKU VAT

WPŁYWY 
Z PODATKU 

DOCHODOWEGO

Maksymalna miesięczna kwota 

ryczałtu za używanie sam. osob. 

w gminie i mieście do 100 tys. 

mieszkańców:

Do 900 cm3 Powyżej 900 cm3

Limit 300 km

146,82 zł

Limit 300 km

235,38 zł

ODSETKI

• Ustawowe:

od 15.10.2005 wynoszą 11,5%

• Od zaległości podatkowych:

od 01.03.2006 wynoszą 11%

Stan odsetek oraz pozostałych informacji 

nadzień 15.05.2006r.

ANKIETA WŚRÓD 
PRZEDSIĘBIORCÓW POWIATU 
KĘDZIERZYŃSKO-KOZIELSKIEGO

Jaki wpływ na działalność Państwa firmy mają 
wysokie ceny paliw? Proszę wskazać jedną z 5 
odpowiedzi:

BIURO RACHUNKOWE

ul. Balwirczaka 1,47-200 K-Koźle 
(koło Banku Śląskiego w Koźlu) 

tel.:077482-68-05

e-mail: damir@pro.onet.pl

■:

t'"

TENDENCJA

(na podstawie danych dostarczonych przez 
Urząd Skarbowy w Kędzierzynie-Koźlu)

Luty 2006

3.175.390 zł. 691.709 zł.

Marzec 2006: Marzec 2006:

4.750.530 zł. 6.008.221 zł.

TENDENCJA TENDENCJA

mailto:damir@pro.onet.pl


Poszukujemy osób z motywacją do pracy. 
Wymagamy niemieckiego paszportu. 
Zapewniamy:
• Wysokie zarobki,
• Komfortowe zakwaterowanie,

, • Dojazd do pracy GRATIS,
• Powrót z Holandii GRATIS!

exoticgreen
uitzenden-detacheren

Kędzierzyn-Koźle 
tel.077 420 28 06
Opole, ul Damrota 7, 

tel. 077 423 16 11

Konferencja sprawozdawczo-wyborcza

Nowy zarząd
oddziału ZNP

Kędzierzyńsko-kozielski oddział 
Związku Nauczycielstwa Polskiego 
wybrał nowy zarząd oraz udzielił 
absolutorium ustępującemu. Pre
zesem oddziału, podobnie jak w 
poprzednich latach, została Alicja 
Orlik.
Spotkanie, któremu przewodniczył dy
rektor Publicznego Gimnazjum nr 3 
Piotr Nippe, rozpoczęto sprawozdaniem 
ustępującego zarządu. ZNP chciałoby 
mieć więcej swoich przedstawicieli w 
samorządach lokalnych, poprzez współ
pracę z urzędem miasta oraz staro
stwem uczestniczyć w rozwoju oświaty. 
Niewątpliwie osiągnięciem mijającej 
kadencji było niedopuszczenie do li
kwidacji niektórych szkół, jednak niż 
demograficzny spowodował wdrożenie 
tzw. parametryzacji w szkołach. W tym 

czasie powstała również strona interne
towa lokalnego oddziału ZNP.
Licząca trzy osoby komisja rewizyjna 
nie dopatrzyła się żadnych nieprawidło
wości, jednogłośnie udzielono absolu
torium ustępującemu zarządowi oddzia
łu, powołano nowy dziewięcioosobowy 
zarząd oraz komisję rewizyjną.
W czasie dyskusji programowej mó
wiono o powołaniu lidera LPR na sta
nowisko Ministra Edukacj Narodowej. 
Nauczyciele sceptycznie podchodzą do 
obiecywanych przez Romana Gierty
cha podwyżek, czują się „kupowani”. 
Pojawił się także pomysł przeniesienia 
religii w szkołach średnich z powrotem 
do salek katechetycznych i solidniejsze
go przygotowywania księży do pracy z 
młodzieżą.

DAG

Europejski Fundusz Społeczny

•M ZPORR
Operacyiny
Rozwoju Regionalnego

SŁAWIĘCICE

TRACISZ PRACĘ? NIE TRAĆ GŁOWY! Piłka zbliża
Jesteś na wypowiedzeniu? Twoja firma upada 

lub jest w likwidacji? Obawiasz się utraty pracy? 
Zapraszamy do udziału w bezpłatnym 

doradztwie i szkoleniach.

Oferujemy

• pomoc psychologa i doradców zawodowych,
• naukę obsługi komputera,
• zdobycie nowego zawodu,
• pomoc w znalezieniu nowej pracy,
• a także kompleksowe wsparcie

w założeniu własnej firmy.

Z bezpłatnych szkoleń 

mogą skorzystać:

• pracownicy w okresie wypowiedzenia stosunku 
pracy z przyczyn nie dotyczących pracowników,

• pracownicy firm postawionych w stan likwidacji 
lub wobec których ogłoszono upadłość,

• pracownicy sektorów i przemysłów 
podlegających restrukturyzacji,

• osoby, które utraciły pracę z przyczyn nie dotyczą
cych pracowników i pozostają bez pracy przez 
okres nie dłuższy niż 3 miesiące.

Szczegółowe informacje 
i zapisy:

Ponad pięć godzin rywalizowali 
na dwóch boiskach ministranci z 
Wrocławia, Katowic, Lublińca i Kę
dzierzyna-Koźla w czwartym piłkar
skim turnieju misjonarzy oblatów.

- Dzięki przychylności i pomocy dzia
łaczy KS Kędzierzyn-Koźle już trze
ci raz z rzędu gramy w Sławięcicach
- powiedział nam ojciec misjonarz 
Krzysztof Jurewicz, główny organiza
tor. - Organizujemy takie turnieje 
między parafiami, w których peł
nią posługę Misjonarze Oblaci Ma
ryi Niepokalanej. Jedyny warunek 
uczestnictwa w rywalizacji jest taki, 
że gracz musi być ministrantem.
Na boisku w trakcie gry czasami było 
widać spore różnice w umiejętnościach, 
lecz liczyła się przede wszystkim dobra 
zabawa. Pogoda dopisała, a organizato
rzy przy współudziale KS Kędzierzyn- 
Koźle, MOSiR-u oraz Rady Osiedla 
Sławięcice zapewnili uczestnikom dy
plomy i niespodzianki.
W rywalizacji ministrantów młodszych 
wygrały Katowice, pokonując Kędzie
rzyn-Koźle. W grupie ministrantów 
starszych wystąpiły cztery zespoły, a

najlepszy okazał się Lubliniec, wyprze
dzając Katowice i Kędzierzyn-Koźle. 
W naszej drużynie zagrali: Bartosz 
Swaczyna, Patryk Cyroń, Michał Łysy, 
Sebastian Niejadlek, Marcin Kunicki, 
Sławomir Matoryn, Mateusz Siedlik, 

Zespół ministrantów z Kędzierzyna-Koźla wraz z opiekunem ojcem 
misjonarzem Krzysztofem Jurewiczem

Dawid Żyżło, Grzegorz Komosiński, 
Łukasz Mielnik, Łukasz Gawin, Dawid 
Galeczka, Bartosz Grycko, Piotr Pałosz, 
Krzysztof Leśniak.

Tekst i foto: Piotr WARNER

III — CTC Polska w Opolu, ul. Reymonta 29, 
ZglFZg tel. 077 441 31 31.

Kontakt z p. Barbarą Rogowską, 
łDEE NA MIARĘ e-mail: b.rogowska@ctc.pl. bestlntrainlng

Projekt „Perspektywa - wsparcie osób zagrożonych utratą pracy 
n województwie opolskim" realizowany jest w ramach Zintegrowanego 

Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego Działanie 2.4.
i jest finansowany ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego i budżetu państwa.

mailto:b.rogowska@ctc.pl
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Opinie

Pustostany w ręce wyobraźni

Alicja Hepper 
(Zjednoczeni): - 
Każda inicjatywa, 
każda możliwość, 
która poprawiłaby 
sytuację 
mieszkaniową 
jest warta, aby nad 
nią dyskutować.

Należy przemyśleć wszystkie do
puszczalne przez prawo możliwości, 
aby zagospodarować i otrzymać nowe 
mieszkanie.

Joanna Saska 
(SdPL): - Bardzo 
dobry pomysł. 
Już kilkakrotnie 
sugerowałam 
na komisjach 
problemowych 
rady miasta, aby 
oddać za darmo 
mieszkańcom

mieszkania, które wymagają dość 
dużych remontów. Niestety, nie został 
ten pomysł przyjęty przez urzędników, 
a wręcz potraktowany jako zbędny i 
ciążący ich pracy. Prawda jest taka, że 
zazwyczaj mieszkania te wymagają tak 
wielkich nakładów finansowych, że 
mieszkańcy mogą kupić całkiem niezłe 
mieszkanie bez zbędnych remontów 
i związanych z tym problemów. Na 
pewno warto byłoby zasygnalizować 
taką możliwość i poczekać, jakie 
będzie zainteresowanie.

Piotr
Pietrzyk (PO):
- Taki problem 
w Kędzierzynie- 
Koźlu faktycznie 
występuje, gdyż 
w mieście jest 
wiele pustostanów 
oraz mieszkań do

remontu. Tymczasem gminy nie stać 
na to, aby zmodernizować te nierucho
mości. Należałoby więc przyjąć okre
ślone akty prawne, wzorowane w tym 
przypadku na doświadczeniach Unii 
Europejskiej. Uważam, że ten pomysł 
jest godny uwagi. Niemniej jednak 
wszyscy muszą mieć równe szanse. 
Zarówno ci zamożniejsi, jak i nieco 
ubożsi, którzy mogliby otrzymać, a np. 
po zaciągnięciu kredytu wyremonto
wać takie mieszkania.

Zapytaliśmy radnych miejskich, 
co sądzą o wprowadzeniu na tere
nie gminy Kędzierzyn-Koźle prawa 
miejscowego wzorem niektórych 
miast Europy Zachodniej, dzięki 
któremu mieszkańcy mogliby zaj
mować opuszczone budynki oraz 
pustostany i adaptować je na miesz
kania.

Hubert
Majnusz 
(Mniejszość 
Niemiecka):
- Sprawa 
ta mogłaby 
dotyczyć tylko 
pustostanów 
i budynków 
komunalnych 

bądź należących do Skarbu Państwa. 
Jeżeli są pustostany, to źle świadczy o 
służbach gminnych. Jeżeli są to ruiny, 
to powinny być wyremontowane i 
oddane w najem. Jeżeli gmina nie ma 
pieniędzy, to niech upłynni lokal do 
wynajęcia w drodze remontu przez 
najemcę. Ale jednocześnie cały udo
kumentowany koszt remontu musi być 
odliczony w formie czynszu. Proces 
ten powinien być nadzorowany przez 
gminę, by nie doprowadzić do sytuacji 
konfliktowych, gdyby o jeden lokal 
ubiegało się kilku chętnych.

Grzegorz 
Duszel (PO): 
- Pomysł przy
padkowy i 
niedoskonały, 
i nie definiuje 
dokładnie sposobu 
rozwiązania prob
lemu. Natomiast

wiadomo, o co chodzi. Powiem tylko 
tyle, że jestem za tym, aby jak najszy
bciej, jak najlepiej rozwiązać problemy 
mieszkaniowe mieszkańców gminy i 
te kolejki, które zawsze były, zostały 
zlikwidowane. Jednocześnie, żeby 
efektem tego rozwiązania było to, 
by gmina nie musiała permanentnie 
dopłacać do utrzymywania substancji 
komunalnej. Stan części tej substancji 
mieszkaniowej jest pożałowania 
godny. Nie jest to pomysł doskonały, 
ale realny, tym bardziej że istnieją 
podobne rozwiązania w krajach Europy 
Zachodniej. Nie mam gotowej recepty, 
rozumiem, że wymagałoby to dopre
cyzowania nie tylko w formie prawnej, 
ale również organizacyjnej. To zalążek 
poważnej dyskusji nad tym, co stanowi 
problem od wielu lat.

Andrzej 
Magiera (nie- 
zrzeszony): 
- Trzeba by było 
się zastanowić 
w szerszym 
rozwiązaniu. 
Warunki to 
druga sprawa 
medalu.

Uważam, że pustostany to chora rzecz, 
zarządzający pustostanami powinien 
się interesować. My mówimy, jak 
tworzyć prawo do zwalczania patologii. 
Ja twierdzę, że patologii nie powinno 
być. Po to jest dyrektor jednostki 
budżetowej, żeby takich pustostanów 
nie było. To jest jakaś proteza. Nie 
jestem zwolennikiem doklejania protez. 
To powinien być margines, a u nas to 
się sprowadza do problemu.

Zygmunt 
Derej (niezrze- 
szony): - Nie 
można dawać 
pierwszemu 
lepszemu 
do remontu. 
Powinna to być 
osoba, która
spełnia warunki 

do otrzymania mieszkania komunal
nego. Lista osób uprawnionych do 
mieszkań komunalnych jest bardzo 
duża. Aktualnie osobom, które są 
daleko na liście, proponuje się, aby 
przeprowadziły remont wolnostanu. 
Poza kolejnością. Odciąża to gminę i 
daje przyspieszenie pozyskania miesz
kania

Ryszard Pacułt
(SLD): - Nie 
jestem zwolen
nikiem takiego 
rozwiązywania.

Władysław 
Haczek (SLD): 
- Wynajmując 
lokal do remontu 
osobom, które nie 
mają rozeznania, 
może dojść do 
tragedii. W tych 
mieszkaniach

sąjeszcze drewniane stropy i inne 
różnego rodzaju niebezpieczeństwa. 
Procedura przekazywania mieszkań do 
remontu kiedyś była. To oczywiście 
przyspieszy zasiedlanie tych mieszkań. 
Jeżeli jednak budynek lub lokal był 
wyłączony z eksploatacji, to się robi 
ryzykownie. Ponadto koszty remontu 
mogą przerastać najemcę. Jestem za 
tym, aby dawać takie mieszkania, ale 
musi być opracowany regulamin i 
zasady przyznawania takich mieszkań.

Jerzy 
Drzewiecki 
(SLD): - Według 
mojego rozeznania 
jest to obecnie 
niemożliwe, gdyż 
wymagałoby zmian 
w ustawodawstwie 
prawnym, a nie

wierzę, by nasz parlament zjednoczył 
się w tej kwestii. Opuszczone budynki 
i pustostany niewątpliwie bulwersują 
i drażnią wielu obywateli, szczególnie 
tych oczekujących na mieszkanie, 
ale póki co taki stan będzie jeszcze 
długo trwał w świetle obowiązujących 
przepisów. Już niejednokrotnie 
przekonałem się w radzie miasta, 
jak trudno jest cokolwiek zmienić 
na lepsze z powodu bezdusznych 
przepisów, np. w sprawie remontu 
wiaduktu kolejowego czy dziurawych 
dróg pod różnymi zarządami. Ponadto 
każdą uchwałę rady miasta niezgodną 
z prawem unieważni tzw. nadzór wo

jewody.

Ewald 
Swientek 
(Mniejszość 
Niemiecka): 
-Wejście do 
mieszkania w 
celu wykonania 
remontu jest 
możliwe, jeżeli

byłaby zgoda właściciela lub zarządcy. 
Na przykład po zawarciu umowy. Nie
jest możliwe, aby wejść do obiektu, 
mieszkania właściciela bez jego zgody.
Nawet gdy budynki mają nieuregu
lowany stan prawny. Przeprowadzenie 
remontu wymaga zgłoszenia robót 
budowlanych w starostwie. W świetle 
przepisów prawa budowlanego jest 
niezbędne, aby pozwolenie uzyskać, 
należy władać nieruchomością. To 
oznacza, że należy być jej właścicielem 
lub posiadać umowę użyczenia. W in
nym przypadku jest to niemożliwe.

Halina 
Mińczuk 
(Centroprawica): 
- Nie możemy 
jeszcze wzorować 
się na niektórych 
miastach Europy 
Zachodniej, 
ponieważ 

obowiązkiem 
gminy jest zapewnienie lokali komu
nalnych mieszkańcom o najniższych. 
dochodach. Liczba oczekujących osób 
na lokale komunalne jest bardzo duża, 
a odzyskiwanych lokali jest coraz 
mniej. Proponowane rozwiązanie 
byłoby krzywdzące dla rodzin o ni
skich dochodach oczekujących na 
lokal komunalny, społecznie niespraw
iedliwe, ponieważ umożliwiłoby to 
pozyskiwanie mieszkań przez osoby o 
wysokich dochodach i niekoniecznie 
potrzebujących samodzielnego lokalu 
mieszkalnego.

Grzegorz 
Chudomięt 
(PO): - Jest taka 
grupa mieszkań 
przekazanych do 
remontu. Każdy .. 
może przyjść, kto 
stoi w kolejce 
do przydziału.
Po kolei z listy 

oczekujących wzywani są ludzie. Mogą 
obejrzeć mieszkania i otrzymać pod 
warunkiem, że je wyremontują. Jak na 
razie wolno to szło, ponieważ klient
musi przyjść, zobaczyć, jeżeli nie 
wyrazi ochoty, to dopiero wzywa się
następnego.

Zebrał KAN

Szach i mat w "dwunastce"

Gościnni gospodarze
Zorganizowany już po raz czwar

ty Szachowy Turniej Integracyjny 
w Kędzierzynie-Koźlu z udziałem 
reprezentacji Nysy, Opola, Racibo
rza Dobrzenia Wielkiego oraz go
spodarzy przeszedł do historii. Tym 
razem bezkonkurencyjni okazali się 
zawodnicy z Raciborza.

Impreza odbywała się pod hasłem 
“Odra łączy miasta, gminy i ludzi”.

Sala gimnastyczna SP nr 12 przez 
kilka godzin była areną zmagań sza
chistów. Najpierw zmierzyli się ze sobą 
samorządowcy - przyjezdni z miejsco
wymi. Ekipa gospodarzy uległa jednak 
wspólnej reprezentacji gości, a jedyne 
punkty dla naszego teamu uciułali 
Krzysztof Kukla, Konrad Kucz i Jerzy 
Majchrzak.

Następnie odbyły się dwie rundy, w 
trakcie których zdecydowanie najlep
szą ekipą okazali się raciborzanie, uzy
skując w sumie 18,5 pkt. Drugie miej

sce zajął Kędzierzyn-Koźle II (“Szach”), 
zdobywając 12,5 pkt., trzecie przypadło 
Opolu (11 pkt.), czwarte Nysie (8 pkt.), 
na piątym uplasował się K-K I (“Złota 
Strzecha”) z dorobkiem 5,5 pkt., a na 
szóstym Dobrzeń Wielki (3,5 pkt.).

Sędzia główny zawodów, Antoni 
Prokopczuk, zauważył, że umiejętności 
szachistów były bardzo zróżnicowane: - 
Przykładowo w zespole z Raciborza 
grają zawodnicy z I-ligowej druży
ny, w tym mistrz międzynarodowy. 
Natomiast z Dobrzenia Wielkiego 
przyjechali amatorzy. Stąd takie 
a nie inne wyniki - wyjaśnił sędzia 
Prokopczuk, nie dziwiąc się, że czę
sto nastoletni chłopcy pokonywali za
awansowanych wiekowo szachistów: - 
Młodzież ma teraz trenerów, chłon
niejszy umysł, programy kompute
rowe, no i ogrywa tych starszych.

Jeden z inicjatorów imprezy, Wiesław 
Derej reprezentujący “Złotą Strzechę”,

przyznał, że rywale byli wyjątkowo 
mocni. - Chodzi mi tu głównie o 
zawodników z Raciborza, którzy 
wygrywali niejeden turniej o obsa

To nie konflikt pokoleń, tylko zdrowa rywalizacja 
młodszych i starszych szachistów

dzie międzynarodowej - zaznaczył 
Wiesław Derej, przypominając, że już 
5 lat temu zrodziła się myśl zorganizo
wania programu integrującego miasta 

i gminy położo
ne nad Odrą. 
Dziś do tego 
grona dołączy
ły także inne, 
niekoniecznie
nadodrzańskie
miejscowości, 
jak np. Nysa.

Ryszard 
Śnieżek. wójt 
gminy Dobrzeń 
Wielki, uważa, 
iż trzeba wyko
rzystywać nowe 
formy współ
pracy. - Turniej 
szachowy to 

niby nic wielkiego, a jednak cieszy
- przyznaje wójt Śnieżek, dodając, że 

każda miejscowość organizuje jakieś 
imprezy integracyjne. Np. w Dobrzeniu 
Wielkim gra się w kręgle i bilard. 
Podobnie w Raciborzu, gdzie w ostatnią 
sobotę czerwca odbędzie się trójmecz w 
kręgle, szachy i bilard. Wiele wskazuje 
na to, że także inne samorządy przyłą
czą się do tej inicjatywy, a mianowicie 
Prudnik, Reńska Wieś oraz czeskie 
miasta Kmov i Opava.

Kiepskimi wynikami gospodarzy nie 
przejmował się prezydent Kędzierzyna- 
Koźla Wiesław Fąfara: - To jest zaba
wa i okazja do tego, by się lepiej 
poznać i nawiązać nowe przyjaźnie. 
Jeśli przyłączą się do nas również 
Czesi, to być może niektóre impre
zy będziemy mogli organizować 
za pieniądze pozyskane w ramach 
Euroregionu Pradziad.

Tekst i foto: ANKO



Moda na śmieci

Smieciobiznes

Najpiękniejsza w regionie

Mister
Zegar jak się patrzy

Znów stoi
Zachodnie firmy coraz bardziej in

teresują się gospodarką odpadami 
w naszym mieście.

W zeszłym roku byli to Włosi, a w 
obecnym Niemcy. Jak informuje za
stępca prezydenta Kędzierzyna-Koźla 
Brygida Kolenda-Łabuś, przedstawi
ciele niemieckiej firmy zapowiedzie
li swój przyjazd do naszego miasta, 
mając na uwadze fakt, że to właśnie 
u nas powstanie Regionalne Centrum 
Zagospodarowania i Unieszkodliwiania 
Odpadów. Jednak nasi samorządowcy 
nie mogą w tej sprawie podejmować 
żadnych wiążących decyzji, dopóki 
nie zostanie powołany do życia zwią
zek gmin, uczestniczący w całym tym 
przedsięwzięciu.

ANKO

Cierpliwość się 
wyczerpała

architektury
Hala widowiskowo-sportowa

"Azoty" wybudowana w ubiegłym 
roku w Kędzierzynie-Koźlu, otrzy
mała tytuł "Mistera Architektury 
Opolszczyzny 2005".

Do konkursu organizowanego przez 
Opolski oddział SARP, marszałka 
województwa i wojewodę opolskiego 
zgłoszono 17 budowli. Komisja,- któ
rej przewodniczył opolski architekt 
Zdzisław Budziński, główną nagrodę 
przyznała hali sportowej w Azotach. 
Budowlę wyróżniono między innymi za 
dobre wykorzystanie materiałów oraz 
ogólne wrażenie.

Przypomnijmy, że inwestorem budo
wy był Urząd Miasta w Kędzierzynie- 
Koźlu, a projekt hali wykonali: Marek 
Pelc, Wojciech Student, Tomasz 
Nosiadek i Adam Patas.

Tekst i foto: ŁAG

Liczby hali Azoty:
5500 - taką widownię może po

mieścić obiekt
2960 - tyle plastikowych krzesełek 

zamontowano na trybunach
2500 - tyle luksów ma moc oświet

lenia
1900 - to powierzchnia parkietu w 

metrach kwadratowych
60 - tyle kamer monitoruje 

obiekt
19 - wysokość hali mierzona w 

metrach od płyty boiska do 
dachu

6 - tyle tablic świetlnych znaj
duje się w hali

3 - tyle torów do gry w kręgle 
mieści się w obiekcie

Uważni mieszkańcy naszego 
grodu zapewne dostrzegli, że 
na kozielskim rynku znów po
jawił się zegar słoneczny.

Poprzedni padł w zeszłym roku 
ofiarą wandali, którzy roztrzaska
li jego granitową płytę w drobny 
mak. Ten obecny jest praktycznie 
taki sam. Wydział ochrony środo
wiska i infrastruktury zapłacił za 
jego wykonanie 2.600 zł.

Tekst i foto: ANKO

Pozostaje mieć nadzieję, że 
nowy zegar nie wzbudzi 
większego zainteresowania 
chuliganów

Będą 
blokować

Niektóre drogi krajowe w naszym 
mieście zostaną zablokowane przez 
mieszkańców Kędzierzyna-Koźla w 
proteście przeciwko opóźniającej 
się budowie obwodnicy południo
wej.

Jak zapowiedział przewodniczący 
Rady Osiedla Stare Miasto. Stanisław 
Mróz, akcja zostanie zorganizowa
na pod koniec maja lub na początku 
czerwca.

Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad zwodzi nas 
od lat różnymi obietnicami. Ile lat 
mamy jeszcze czekać na tę obwod
nicę? Wierzę, że nasz protest zmusi 
decydentów GDDKiA do działania 
- powiedział “GL” przewodniczący 
Mróz.

ANKO Hala w Azotach to największy tego typu obiekt na Opolszczyźnie

Radny stawia na fizykoterapię

Marzenie o biczach
Po co jeździć do drogiego sana

torium, skoro można by w naszym 
mieście otworzyć gabinet z biczami 
szkockimi oraz wannami do masażu 
podwodnego. Ten ciekawy i skąd
inąd oryginalny pomysł przedstawił 
na ostatnim posiedzeniu komisji 
zdrowia radny miejski Jerzy Drze
wiecki.

Jego zdaniem taki gabinet mógłby 
powstać np. w nowej hali sportowej 
przy ul. Mostowej albo na krytej pły- . 
walni. Nie jest to jednak takie proste, 
gdyż tym samym gmina rozpoczęłaby 
działalność w zakresie fizykoterapii, a 
na to trzeba uzyskać stosowne pozwo

lenie. Poza tym są to zabiegi lecznicze, 
które muszą być poprzedzone stosow
nymi badaniami. W związku z tym nie 
każdy może z nich korzystać.

- Całą propozycję warto rozważyć, 
ale najpierw należałoby się zapytać 
miejscowych lekarzy, którzy pro
wadzą gabinety do fizykoterapii, 
dlaczego nie mają przykładowo bi
czów szkockich - przekonywał prze
wodniczący komisji zdrowia Grzegorz 
Duszel.

Niewykluczone, że jest to za drogie, 
albo też Narodowy Fundusz Zdrowia 
nie refunduje tego typu zabiegów. 
Powodów może być kilka.

ANKO

Dyżury rad osiedlowych i dzielnicowych

Zebrał ANKO

Osiedle Dzień Miejsce Godzina Dyżury dzielnicowych

Koźle Zachód pierwsza i trzecia środa miesiąca Piastowska 51 17.00 dyżur dzielnicowych pierwszy i trzeci czwartek miesiąca, godz. 17.00, to samo miejsce

Stare Miasto każda środa miesiąca budynek przy ul. Planetorza 3 17.00 dyżur dzielnicowych pierwsza i czwarta środa miesiąca w godz. 17.00-19.00, to samo miejsce

Koźle Rogi nie ma ze względu na remont 

domu kultury

dyżuru dzielnicowych nie ma

Południe drugi wtorek miesiąca Dom Kultury "Koźle" Ip. 18.00-20.00 dyżuru dzielnicowych nie ma

Kłodnica pierwszy i ostatni wtorek 

miesiąca

budynek rady przy ul. Kłodnickiej 38a 17.00 dyżur dzielnicowych pierwszy i trzeci wtorek miesiąca, to samo miejsce

Śródmieście każdy wtorek lana Pawła II3 16.00-18.00 dyżur dzielnicowych wtorki i czwartki w godz. 18.00-19.00 przy ul. Grunwaldzkiej 4 w budynku MZBK oraz poniedziałki i 

piątki w godz. 17.00-18.00 w Domu Kultury "Chemik"

Pogorzelec każdy poniedziałek miesiąca budynek przy ul. Reja 2a, parter p. nr 6 17.00-18.00 dyżur dzielnicowych wszystkie wtorki i piątki w godz. 16.00-18.00, to samo miejsce

Piastów pierwsza środa miesiąca byłe przedszkole, obecnie WZDZ przy ul.

Kazimierza Wielkiego 17

17.00-18.00 dyżur dzielnicowych wszystkie poniedziałki ODK“Komes"w godz. 17.00-18.00 oraz w każdy piątek w KM"Kajtek''w godz. 

17.00-18.00

lenartowice każdy wtorek siedziba SHP 18.00-19.00 dyżur dzielnicowych poniedziałki w godz. 17.00-18.00, to samo miejsce

Azoty pierwszy czwartek miesiąca siedziba rady przy ul Waryńskiego 1-3 (hotel

AiB)

w godz.17.00-18.00 dyżur dzielnicowych wszystkie czwartki w godz. 17.00-18.00, to samo miejsce

Sławięcice każda środa miesiąca siedziba przy ul. Batorego 32 17.00-18.00 dyżur dzielnicowych to samo miejsce i czas

Cisowa 24 godziny na dobę dom przewodniczącego przy ul. Fredry 11 dyżur dzielnicowych wszystkie poniedziałki w godz. 18.00-19.00 Dom Sportu

Kuźniczka wszystkie poniedziałki siedziba rady przy ul. Gajowej 16.00-17.00 dyżur dzielnicowych to samo miejsce i czas

Blachownia nie ma dyżur dzielnicowych Dom Kultury "Lech", wszystkie wtorki w godz. 17.00-18.00

Miejsce Kłodnickie każdy poniedziałek remiza przy ul. Szpaków 18.00-19.00 dyżur dzielnicowych w tym samym miejscu i dniu w godz. 19.00-20.00

Przyjaźni każdy pierwszy wtorek miesiąca Szkoła Podstawowa nr 10 p.104 17.00 dyżur dzielnicowych Dom Kultury "Lech", wszystkie wtorki w godz. 17.00-18.00
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WSAZ Bumocss Centre

agencja pracy

Wymagany paszport niemiecki.

h Nowość

Na wiosnę nowe

hypernova

Mundiali

5,59

Kędderzyn-Kotle, ul. Kozielska 20. sklep czynny: pon-sob. 8.00 21.00 niedz. 9.00 - 20.00, tel. 77/40 50 200. www.hypefflova.com.pl

Piwo Carlsberg
10 butelek x 0,5 l 
4,66 zt/l

Agencja Pracy OTTO poszukuje od zaraz do pracy w
Holandii, kobiety i mężczyzn do prac magazynowych i w
hurtowniach oraz operatorów wózków widłowych.

K.KOŹLE - Dworzec PKP
tel. 077 481 95 60

W ini©
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hypernova
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OBNIŻKA

E ,79
Łopatka 
wieprzowa 
bez kości
1 kg 
Produkt dostępny 
w dziale obsługowym.

WIELKIE
lowanie

la 6‘

Depilator HP 2843 
zasilanie sieciowe, 21 wirujących dysków, 
dwa ustawienia prędkości, 
szczoteczka do czyszczenia, 
praktyczny, długi przewód sieciowy, 1 szt.

zCTo Nowe kosmetyk

Szampon 
do włosów

cienkich, 
farbowanych, 
wszystkich 
rodzajów, 
nadający blask, 
2w1 
300 ml 
13,97 zt/l

Zel pod 
prysznic 

różne rodzaje 
250 ml 
19,16 zł/l

Zestaw 
kosmetyczny 
4 w 1 Melissa 

lokówka, szczotka 
i inne akcesoria

Maszynki jednorazowe 
dla mężczyzn

5 szt.

wykonany z betonu 
z dodatkami żaroodpornymi, 
wysokość: 178 cm, . 
szerokość: 56 cm, 
długość: 88 cm
1 szt.
Cena nie dotyczy dekoracji.

http://www.hypefflova.com.pl


AKTUALNOŚCI Z POWIATU
PAWŁOWICZKI: Powyrywali skrzynki pocztowe 'Wieśgi

gminne

Chcą otrzymywać listy do domu
Mieszkańcy gminy Pawłowiczki 

mają dosyć zdezelowanych i po
rdzewiałych skrzynek na listy, które 
przed laty zafundowała im poczta. 
W niewielkich Radoszowach niko
mu niepotrzebne żelastwo powy
rywano z ziemi, podobnie było w 
Ostrożnicy krótko po ich zamonto
waniu. W wielu wioskach nadal stoją 
nieużywane. Garstka mieszkańców 
gminy, która z nich korzysta, woła
łaby otrzymywać pocztę do domu.

Jak poinformował nas Adam 
Lewandowski, regionalny rzecznik pra
sowy Poczty Polskiej w Katowicach, 
mieszkańcom, którzy odmawiają ko
rzystania ze skrzynek, przesyłki dostar
czane są pod wskazany adres.

Skrzynki pocztowe poczta 
montuje za zgodą i wiedzą miesz
kańców - usłyszeliśmy od Adama 
Lewandowskiego.

Mieszkańcy gminy Pawłowiczki nie 
pamiętają, by ktoś ich pytał, czy zga
dzają się na taką formę odbioru kore
spondencji. Problem zaczął się sześć 
lat temu, gdy skrzynki pojawiły się przy 
drogach.

Z Ostrożnicy zniknęły
Tak zwany „autorejon” miał ułatwić 

pracę pocztowcom. Dziś wiadomo, że 
wprowadzono go bardzo nieudolnie. 
Przy drogach stanęły skrzynki, jednak 
mieszkańcom nie wręczono do nich 
kluczyków. Stały więc bezużytecznie i 
niszczały. Pierwszą miejscowością, któ
ra podniosła bunt w tej sprawie, była 
Ostrożnica.

- Skrzynki stały nieczynne przez 
dwa - trzy miesiące, potem zniknęły 
- opowiada Chrystian Gołąbek, sołtys 
Ostrożnicy.

Z informacji, które do nas trafiły, wy
nika, że owe zniknięcie miało polegać 
na tym, że skrzynki zostały powyrywa
ne traktorem. Dziś w wiosce nie pozo
stała ani jedna.

PAWŁOWICZKI: Pobawią się i pobiegają

Uczczą nadanie herbu
W kolejny majowy weekend po- 

świętuje gmina Pawłowiczki. 19 
maja odbędzie się tam Bieg Herbo
wy, a dwa dni później Święto Herbo
we. Obie imprezy upamiętnią nada
nie gminie herbu.

Biegacze powalczą 0 puchar wójta 
już po raz siódmy. Start i meta biegu 
będą się znajdować na stadionie LZS 
Pawłowiczki. Dystans do pokonania 
wynosi 10 km, w sześciu pętlach po 
1700 metrów.

W biegu będą mogli wystartować 
zawodnicy mający ukończone co naj
mniej 16 lat i ważne badania lekar
skie. Zgłoszenia są przyjmowane w 
Urzędzie Gminy w Pawłowiczkach, tel. 
077 4874-196 (p. Danuta Perz), pod nr 
kom. 0600-560-201 lub w sekretaria
cie zawodów w dniu biegu. Każdy star
tujący pokrywa wpisowe w wysokości 
10 zł, z wyjątkiem mieszkańców gminy 
Pawłowiczki i osób powyżej 60. roku 
życia. Najlepsi trzej zawodnicy w każ
dej kategorii wiekowej mogą liczyć na 
puchary i nagrody, a wszyscy uczestni
cy, którzy ukończą bieg - na pamiątko

W gminie Pawłowiczki kluczyki otrzymało niewielu mieszkańców; wśród tych nielicznych jest Krystyna Kasprzak

- Listonosz nigdy nie dostarczał 
do nich poczty. Donosił i donosi listy 
do domów i z tego mieszkańcy są za
dowoleni - wyjaśnia sołtys Gołąbek.

Skrzynki przydrożne nie przyjęły się 
też w Ucieszkowie.

- Zostały zdemontowane. Kilka 
jeszcze jest, ale są nieużywane. 
Nigdy nie były oddane mieszkańcom
- powiedział nam Henryk Bryłka, sołtys 
Ucieszkowa. Podobna sytuacja była w 
innych wioskach gminy Pawłowiczki.

W ostatnich dniach skrzynek po
zbyto się w Radoszowach. Zostały po
wyrywane z ziemi przez mieszkańców.
- Robiliśmy porządki koło placu 
zabaw i położyliśmy je za przystan

we medale.
Organizatorami Biegu Herbowego są 

Urząd Gminy i Gminne Zrzeszenie LZS 
w Pawłowiczkach oraz Wojewódzkie 
Zrzeszenie LZS w Opolu. Początek za
wodów o godz. 18.00.

Dwa dni później na stadionie w 
Pawłowiczkach odbędzie się Święto 
Herbowe organizowane na śląską nutę 
przez urząd gminy. Impreza rozpocznie 
się o godz. 14.00 koncertem laurea
tów I Festiwalu Piosenki Dziecięcej, 
który odbył się w Zespole Szkolno- 
Przedszkolnym w Pawłowiczkach. 
Zaprezentuje się również chór 
„Rezonans” i mażoretki ze Szkoły 
Podstawowej w Ostrożnicy.

Po występach dzieci na scenę wyjdą 
dorośli i bardziej znani wykonawcy. 
Publikę będzie bawić najpierw kabaret 
Antyki, a potem zaśpiewają Andrzej 
Ciemiewski i grupa Metro. Pierwszy 
wykonawca zaprezentuje muzykę pop 
i country, a grupa - śląskie „szlagry”. 
Wieczorem impreza zakończy się zaba
wą taneczną. 

kiem - opowiada Jan Griiner, sołtys 
wsi. - Te skrzynki już tu stoją pięć 
- sześć lat. Ani razu poczta nie była 
do nich wkładana, więc po co mają 
dalej stać?

Co z tymi kluczykami?
Zarówno sołtys Ostrożnicy, jak i 

Ucieszkowa podkreślają, że pocztow
cy nigdy nie dostarczyli mieszkańcom 
kluczy do skrzynek. Nie otrzymali ich 
też mieszkańcy Radoszów. Nie było 
więc możliwości, by z usług poczty ko
rzystać.

- Kluczyki do skrzynek przekazu
je listonosz, który otrzymuje pisem
ne pokwitowanie odbioru - poinfor
mował nas Adam Lewandowski.

W gminie Pawłowiczki kluczyki 
otrzymało niewielu mieszkańców. Wraz 
z nimi listonosz przekazywał pisemną 
informację o przydzieleniu przegródki i 
nadaniu numeru. Na pismach brak jest 
jednak pieczątek urzędu pocztowego, 
podpisu pracownika i przede wszyst
kim daty. Z informacji przekazanych 
przez mieszkańców gminy wynika, że 
kluczyki mogły być dostarczane na 
przestrzeni kilku lat.

Nikomu niepotrzebne
Ludzie nie kryją niezadowolenia z 

funkcjonowania przydrożnych skrzy
nek. - Jest mi nie na rękę, by cho
dzić do nich po pocztę. Nie zawsze 
mam na to czas - powiedziała nam 

Podziękowanie

Radzie Sołeckiej, OSP, wszystkim organizacjom i 

mieszkańcom wsi Stare Koźle za współpracę, pomoc, 

za wsparcie i dobre słowo w chwilach trudnych i w 

chwilach zwątpienia gorące podziękowania składa
Czesław Kudzia, 

Były sołtys wsi Stare Koźle

Krystyna Kasprzak z Pawłowiczek, 
która by odebrać korespondencję, musi 
pokonać kilkaset metrów. Duży prob
lem jest zimą. Zdarza się, że skrzynki 
zamarzają i nie da się ich otworzyć 
przez kilka dni. Sprawa komplikuje się, 
gdy wewnątrz znajduje się na przykład 
rachunek telefoniczny.

Dostarczaniem poczty do przydroż
nych skrzynek nie jest zainteresowana 
sama poczta.

- Kiedyś odbierałam listy ze 
skrzynki, ale zamek się zepsuł. 
Zgłaszałam to naczelniczce, ale 
skończyło się na tym, że przynoszą 
mi przesyłki do domu - usłyszeli
śmy od mieszkanki ulicy Smykały w 
Pawłowiczkach. Znane są też przypad-
ki, kiedy mieszkańcy sami uszkadza
li zamki w skrzynkach, by listonosz 
nie mógł zostawiać tam poczty i do
starczał ją do domu. Urząd Gminy w 
Pawłowiczkach nie chce wypowiadać 
się w sprawie pracy poczty.

- Do nas zwrócono się tylko o 
umożliwienie postawienia na na
szym terenie tych skrzynek, resztą 
miała się zająć Poczta Polska - tłu
maczy Helena Kochan, zastępca wójta 
gminy Pawłowiczki. - Było zastrze
żenie, że skrzynki mają nie szpe
cić, mają być utrzymane w dobrym 
stanie, nie stwarzać niebezpieczeń
stwa.

Tekst i foto: ART

BIERAWA
O CERTYFIKAT “GMINY FAIR 

PLAY” stara się po raz kolejny sa
morząd Bierawy. Gmina tytuł uzy
skała już trzykrotnie, dzięki czemu 
kapituła konkursu mogła jej nadać 
dodatkowe wyróżnienie - miano 
“Złotej lokalizacji inwestycji”.

- Chodzi o wypromowanie gmi
ny w mediach. To często skutku
je potem wizytami potencjalnych 
inwestorów - mówi zastępca wójta 
Ryszard Gołębowski.

Konkurs, mający na celu pro
mowanie gmin podchodzących do 
biznesu w sposób najbardziej przy
jazny i profesjonalny, organizuje 
już po raz piąty Instytut Badań nad 
Demokracją i Przedsiębiorstwem 
Prywatnym w Warszawie. Gmina 
wysłała już do organizatora wypeł
nioną ankietę, a ten w ciągu najbliż
szych kilku miesięcy będzie wery
fikował prawdziwość zgłoszonych 
danych.

***

DWA ZŁOTE I TRZY 
BRĄZOWE MEDALE przy
wieźli dziergowiccy maszerzy z 
Wejherowa, gdzie odbywały się 
mistrzostwa Polski w sprincie psich 
zaprzęgów i bikejouringu (pies 
plus rower) w warunkach bez- 
śnieżnych. Dało to Sekcji Sportów 
Psich Zaprzęgów “Cze-Mi” przy 
LZS “Odrzanka” trzecie miejsce w 
klasyfikacji medalowej. Złote krąż
ki zdobyli Roman Radłowski (klasa 
D2) i Michał Foltys (klasa Dl). Brąz 
zawisł na piersiach Henryka Kioski 
(klasa Dl) i dwukrotnie Tomasza 
Radłowskiego (klasa C2 i D2). W 
Wejherowie rozegrano też zawody 
Pucharu Polski w canicrossie (bieg 
z psem). Tu również zawodnicy z 
“Cze-Mi” znaleźli się na podium. 
Patrycja Palarz zajęła drugie miej
sce wśród juniorek młodszych, a 
Henryk Kłoska i Damian Reszka 
drugie i trzecie wśród seniorów.

***

CISEK
ZA PIENIĄDZE Z FUNDUSZU 

OCHRONY GRUNTÓW
ROLNYCH urzędu marszałkow
skiego i budżetu gminy zostaną wy
budowane dwie drogi dojazdowe do 
gruntów rolnych, bardzo istotne dla 
rolników z południa gminy Cisek. 
Na budowę jednej z nich, z Roszowic 
do Łan, został już rozpisany prze
targ. Zostanie on rozstrzygnięty na 
początku lipęa, a prace mają się 
zakończyć do .połowy październi
ka. Koszt wybudowania dwukilo- 
metrowej drogi jest szacowany na 
ok. 700 tys. zł, z czego 400 tys. zł 
wynosi dofinansowanie z FOGR 
Istniejąca już polna droga otrzyma 
trwalszą nawierzchnię, wybudowa
na zostanie też przy niej kanalizacja 
deszczowa. Gmina zapewniła sobie 
także z funduszu marszałkowskiego 
kolejne 181 tys. zł na budowę drogi 
transportu rolnego z Błażejowie w 
kierunku Ponięcic w gminie Rudnik 
(woj. śląskie).

- Kończymy przygotowywać 
dokumentację przetargową i 
wkrótce rozpiszemy na to prze
targ - informuje Jerzy Groeger, se
kretarz gminy.

Ostateczny koszt inwestycji bę
dzie znany po rozstrzygnięciu prze
targu.
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300 TYS. ZŁ DODATKOWO 
otrzymał samorząd gminy Cisek 
w ramach subwencji oświatowej.
- Ponieważ dokładamy z nasze
go budżetu do oświaty, zdecydo
waliśmy, że pieniądze te trafią 
na remonty zniszczonych przez 
zimę dróg - powiedział nam wójt 
Alojzy Parys.

Tegoroczne wydatki gminy Cisek 
na oświatę wyniosą prawie 4,7 min 
zł. Samorząd otrzyma 3,2 min zł 
subwencji oświatowej, a 800 tys. zł 
stanowią wydatki na przedszkola, 
na które gmina nie otrzymuje żad
nego dofinansowania. W 2006 roku 
gmina dołoży zatem ze swojego bu
dżetu do oświaty prawie 700 tys. zł.

JJ 

***

PAWŁOWICZKI
KOŁO MŁODEGO AKTORA 

„HUMORESKA” z Pawłowiczek 
organizuje VI Międzygimnazjalną 
Prezentację Teatralną „W życiu jak 
w teatrze”. Młodzi artyści spot
kają się 23 maja o godzinie 9.00 
na sali gimnastycznej szkoły w 
Pawłowiczkach. W prezentacji we
zmą udział gimnazja z całego po
wiatu. Uczniowie wystąpią z 10-mi- 
nutowymi programami pod hasłem 
„Młodzież receptą na życie”. Celem 
występów będzie propagowanie 
wśród dorastających młodych ludzi 
idei zdrowego i odpowiedzialnego 
życia. - Rozbudzając zamiłowania 
literackie, artystyczne i aktorskie 
uczniów, chcemy uczyć ważnych 
życiowych postaw, m.in. odwagi, 
samomotywacji i asertywności
- wyjaśnia Elżbieta Hohmann - 
opiekunka „Humoreski”. ,

***

O KLUCZ WIOLINOWY 
powalczą już jutro w szkole w 
Pawłowiczkach uczestnicy pierw
szego konkursu piosenki dziecię
cej. Początek imprezy, na którą za
proszone zostały wszystkie szkoły 
gimnazjalne i podstawowe z terenu 
gminy Pawłowiczki, przewidziano 
na godz. 9.00. Konkurs przebieg
nie w dwóch kategoriach: soliści i 
zespoły.

ART 

***

POLSKA CEREKIEW
REMONT URZĘDU GMINY 

BĘDZIE KONTYNUOWANY, 
gmina rozpisała kolejny przetarg, 
tym razem na wymianę drzwi, posa
dzek, wykonanie łazienki i obudowy 
schodów na II piętro oraz adaptację 
pomieszczeń na kasę i serwerow- 
nię. - W trakcie remontu wyszły 
pewne problemy i nowe potrzeby
- tłumaczy rozszerzenie zakresu 
prac remontowo-modemizacyjnych 
Ireneusz Smal, odpowiadający za 
gminne inwestycje.

Koszt dodatkowych prac oszaco
wano na 62 tys. zł. Dokładna kwo
ta będzie znana po rozstrzygnięciu 
przetargu.

***

I DIECEZJALNA PIEL
GRZYMKA ROWEROWA do 
sanktuarium na Górze Świętej 
Anny odbędzie się 20 maja. Wezmą 
w niej udział kolarze z gminy Polska 
Cerekiew, a dołączyć się może każ
dy, kto na dwóch kółkach zdoła się 
wspiąć na garb Chełmu. Msza świę
ta dla miłośników jednośladów roz

SOLARNIA: 10-lecie szkoły dwujęzycznej

Co dwa języki to nie jeden
Szkoła w Solami nie ma proble

mów z naborem, bo popularność 
takich szkół jak ta stale rośnie. A to 
dzięki nauczaniu w niej przedmio
tów w języku niemieckim. W zeszłym 
tygodniu Zespół Szkół Dwujęzycz
nych im. Josepha von Eichendorffa 
w Solami obchodził 10-lecie swoje
go istnienia.

Oprócz rozszerzonego języka nie
mieckiego uczy się tutaj po niemie
cku również przyrody i matematyki. 
Oczywiście -nie całej lekcji, ale poje
dynczych słówek, które wprowadza się 
stopniowo.

- Ostatnio widziałam, jak pani od 
przyrody pokazywała dzieciom bu
dowę kwiatu i jego części opisywała 
po niemiecku - mówi Ilona Wochnik- 
Kukawska, dyrektor ZSD w Solami 
oraz nauczycielka matematyki. - Taką 
samą metodą uczę matematyki.

Wraz z otwarciem szkoły pojawił się 
problem ze znalezieniem nauczycieli, 
którzy mieliby na tyle opanowany język 
niemiecki, by móc prowadzić przedmiot 
w tym języku. Teraz w szkole pracuje 
młoda, wykształcona kadra. Składa 
się na nią dwudziestu nauczycieli. 
- Wszyscy są fachowcami. Część z 
nich jest na poziomie licencjata ję
zyka niemieckiego, część jest na po
ziomie certyfikatów - dodaje dyrektor 
Wochnik-Kukawska. - Nauczyciele są 
bardzo zaangażowani, chcą się roz
wijać.

Reńska Wieś: Rowerem bliżej

Dylemat na Dębowej
Niedawno otwarta ścieżka rowe

rowa prowadząca wokół zbiornika 
na Dębowej w gminie Reńska Wieś 
nie nadaje się do jazdy. Wszystko z 
powodu nawierzchni, która zrobio
na jest ze zbyt dużych kamieni.

- To świetnie, że gmina zrobiła 
ścieżkę rowerową wokół jeziora, ale 
po takiej nawierzchni nie chce się 
jeździć - stwierdził Piotr, mieszkaniec 
Kędzierzyna-Koźla. - Przyjechałem 
tu specjalnie po to, aby zrobić rund
kę, ale jak zobaczyłem, po jakich

Po takich kamieniach trudno jeździ się rowerem

Jak stwierdza pani dyrektor, rodzic, 
który kieruje dziecko do szkoły dwu
języcznej, może liczyć na to, że będzie 
realizowana podstawa programowa 
zgodnie z rozporządzeniem Ministra 
Edukacji Narodowej. - Ponadto kła
dziemy duży nacisk na języki i słow
nictwo fachowe - do
daje.

- Niemieckie słów
ka są troszeczkę 
skomplikowane w 
zadaniach. Ale bar
dzo dobrze uczy nam 
się w tej szkole - mó
wią Tomasz Mitręga i 
Donald Fliegel, ucz
niowie ZSD w Solami, 
którzy najbardziej lu
bią matematykę.

Obecnie do placów
ki uczęszczają dzieci z 
całej gminy Bierawa, 
Kędzierzyna-Koźla, 
Kuźni Raciborskiej, 
a nawet z Rud. NaW
początku, gdy szko
ła mieściła się jesz
cze w Brzeźcach, 
dojeżdżało do niej 
dużo więcej dzieci z 
Kędzierzyna-Koźla. 
Po przeniesieniu w 
1999 roku placówki 
do Solami i utwo
rzeniu dwujęzycznej 

kamieniach mam jeździć, to mi się 
odechciało.

Zapytany o tę sprawę wójt gminy 
poinformował nas, że drobny tłuczeń, 
który ma zostać zawalcowany, jest już 
zgromadzony i czeka na rozpoczęcie 
prac.

- Dwa tygodnie temu rozmawia
łem z wykonawcą - powiedział nam 
Marian Wojciechowski, wójt gminy 
Reńska Wieś. - Zastanawiamy się 
tylko, czy przed rozpoczęciem prac 
części dotychczasowej nawierzchni 

nie wybrać.
Przy okazji wójt za

znaczył, że ważne jest, 
aby ludzie nie jeździli 
tą drogą samochoda
mi lub motorami, bo 
można łatwo uszko
dzić nawierzchnię. 
Najprostszym rozwiąza
niem, by uniknąć wan
dalizmu, byłoby umiesz
czenie przy wjeździe 
betonowych słupków. 
Jednak nie wiadomo, 
czy tak się stanie. Ze 
względów bezpieczeń
stwa droga musi być 
przejezdna dla karetek 
pogotowia; muszą mieć 
one możliwość dojazdu 
do osób, które uległyby 
wypadkom po drugiej 
stronie jeziora.

Droga ma być ukoń
czona do czerwca, kiedy 
na Dębowej zacznie się 
ruch na dużą skalę.

Tekst i foto: KAN 

szkoły w Koźlu Rogach część ucz
niów wykruszyła się ze względu na 
dogodniejszy dojazd. - Jednak nadal 
mamy wiernych uczniów, którzy 
zachęcają swoje rodzeństwo i inne 
dzieci do uczęszczania do tej szko
ły - mówi Ilona Wochnik-Kukawska.

Obecnie w Zespole Szkół Dwujęzycznych w Solami uczy się 196 uczniów, z czego 133 
uczęszcza do podstawówki

CISEK: Przymiarki do budowy ścieżek

Na dwóch 
kółkach wzdłuż Odry

Gmina w Cisku zastanawia się nad 
urządzeniem nad Odrą ciągu ścieżek 
rowerowych. Chciałaby ona skorzy
stać z tego, że trwa właśnie budowa 
wałów wzdłuż rzeki.

Ścieżki mogłyby biec na koronie wału 
lub u jego podnóża, po tzw. drogach 
technologicznych, i zapewnić dogodny 
dojazd rowerzystom z Kędzierzyna- 
Koźla, którzy chcieliby zwiedzić dolinę 
Odry.

Wojewódzki Zarząd Melioracji i 
Urządzeń Wodnych w Opolu, który od
powiada za inwestycję, nie mówi “nie”, 
ale chce, aby gmina wzięła na siebie 
opracowanie projektu, utrzymanie 
ścieżek i ich ewentualne remonty.

- Wystarczyłoby położyć na dro
gach technologicznych 5-7 centy

CIĘŻKOWICE: Skargi na wysypisko

Zwierzęta grasują bezkarnie
Z wysypiskiem śmieci w Ciężko

wicach, „słynnym" ostatnio ze zna
lezienia ludzkich szczątków, są też i 
inne problemy. Ogromnie rozpleniły 
się na nim szczury, które w poszuki
waniu pożywienia docierają do są
siednich wiosek.

- Walczymy z nimi. Już padają 
- zarzeka się Adrian Kasper, kierownik 
Zakładu Usług Komunalnych, zarzą
dzającego wysypiskiem.

- Zauważyłam, że po wejściu Polski 
do Unii Europejskiej zapotrzebowa
nie na szkoły dwujęzyczne rośnie. 
Ludzie są świadomi, że w Europie 
nie będzie można egzystować bez 
języków.

Tekst i foto: Anna ŚLĘCZEK

metrów asfaltu i mielibyśmy gotowe 
ścieżki - zachęcał radnych na ostatniej 
sesji Jerzy Groeger, sekretarz gminy. 
- Trzeba jednak poszukać dofinan
sowania, bo gmina sama ich nie wy
buduje. *

Wybudowanie ścieżek w północnej 
części gminy, od Kobylic do Ciska, 
praktycznie uczyniłoby całą gminę do
stępną dla rowerzystów. W południo
wej części gminy, od Roszowickiego 
Lasu do Miejsca Odrzańskiego, istnieje 
bowiem sieć dróg transportu rolnego,, 
którymi miłośnicy dwóch kółek mogą 
się bezpiecznie poruszać, obcując z 
nadodrzańską przyrodą. Problemem 
pozostawałoby tylko odpowiednie 
oznakowanie tras.

JJ

Poskarżyła się nam też mieszkanka 
Zakrzowa, że kiedy wracała do domu 
rowerem po wizycie u rodziny na 
„Stanach”, zaatakował ją koło składo
wiska odpadów duży pies. Na szczęś
cie zdołała mu uciec, bo jest tam duża 
stromizna.

- To nie był nasz pies - wyjaśnia 
kierownik Kasper. - Psa na wysypi
sku nie mamy już od dwóch lat.
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GOŚCIĘCIN: Zamieszanie wokół opiekuna

Brat przekazał pracę bratu
- Opiekunem siłowni w świetli

cy jest osoba, która nie ma do tego 
uprawnień - skarżą się mieszkańcy 
Gościęcina. Uważają też, że praca 
została załatwiona po znajomości, 
przez sołtysa. Zarówno nowy opie
kun, jak i sołtys nie mają sobie nic do 
zarzucenia. Gmina uważa, że przyję
to jedynego kandydata na to stano
wisko. - Jeżeli są inne osoby zainte
resowane tą pracą, w każdej chwili 
mogą złożyć podanie - powiedziała 
nam Helena Kochan, zastępca wójta 
gminy Pawłowiczki.

Kontrowersje wzbudza fakt, że 
opiekunem gminnej świetlicy profi- 
laktyczno-środowiskowej został brat 
poprzedniego opiekuna, student reha

bilitacji. Ponieważ w świetlicy znajdują 
się przyrządy do ćwiczeń, mieszkańcy 
uważają, że do pracy należało przyjąć 
osobę z większym doświadczeniem i 
uprawnieniami do prowadzenia ćwi
czeń siłowych. Gmina odpiera zarzuty, 
tłumacząc, że innych chętnych nie było. 
O poszukiwaniu kandydata nie poin
formowano jednak oficjalnie mieszkań
ców gminy.

- Poprzedni opiekun złożył wypo
wiedzenie z dnia na dzień - tłumaczy 
Helena Kochan. - Sołtys Gościęcina 
chciał pracownika na już, więc wójt 
podjął decyzję o przyjęciu tej osoby, 
żeby świetlica nie była zamknięta.

Urząd gminy jest zadowolony z no
wego pracownika. - Wywiązuje się

ze swoich obowiązków, nikt się nie 
skarżył. Byłam na miejscu, ćwiczyli 
młodzi chłopcy i nikt nie miał za
strzeżeń - powiedziała nam Danuta 
Perz, inspektor ds. kultury i kultury fi
zycznej, sportu i działalności gospodar
czej Urzędu Gminy w Pawłowiczkach.

Sołtys załatwił pracę
Zdziwiony całym zamieszaniem jest 

Stanisław Paterak, sołtys Gościęcina. 
To on zaproponował opiekuna urzędo
wi gminy. - Była konieczność zmiany, 
trafił się brat, przekazali sobie. Brat 
po bracie przejął - tłumaczy sołtys 
Paterak, który z nowym opiekunem wią- 
że duże nadzieje. - Ludzie są złośliwi. 
Co by się nie zrobiło, to jest źle.

Nowy opiekun przyznaje, że jedynym 
dokumentem, jakiego wymagano od 
niego, było zaświadczenie, że studiuje. 
O sprawie mówi, że to złośliwość ze 
strony mieszkańców. - Ci, którzy przy
chodzą do świetlicy, są zadowoleni 
- uważa.

Jak dowiedzieliśmy się w Miejskim 
Ośrodku Sportu i Rekreacji w 
Kędzierzynie-Koźlu, opiekę nad ćwi
czącymi powinna sprawować osoba do 
tego uprawniona.

- Zatrudniamy instruktora rekrea
cji ruchowej, który ma odpowiednie 
kwalifikacje i ukończył AWF - powie
dział nam Lesław Drobny, inspektor ds. 
sportu w MOSiR w K-K

ART

CISEK, BIERAWA: Tu wybiorą, tu rozwiążą

Dwa oblicza młodzieży
Od dwóch lat w gminie Bierawa 

funkcjonowała Młodzieżowa Rada 
Gminy. Niedawno wójt Henryk 
Chromik rozpisał wybory na kolejną 
kadencję. Niestety, z powodu nikłej 
liczby kandydatur wyborów naj
prawdopodobniej nie będzie, a rada 
zostanie rozwiązana.
Młodzieżowe rady gminy są pomyślane 
jako instytucja, w której młodzi ludzie 
mają się oswajać z funkcjonowaniem 
samorządu. Mają one zarazem być or
ganem opiniodawczym dla „dorosłych” 
rad gmin i wójtów.
Pod koniec kwietnia dobiegła końca 
pierwsza dwuletnia kadencja Młodzie
żowej Rady Gminy Bierawa. Kolejny 
„rzut” radnych miał zostać wybrany 21 
maja. Do wybrania było 14 radnych, po 
jednym w większości wiosek i po dwóch 
w Bierawie i Dziergowicach. Czynne i 
bierne prawo wyborcze mieli wszyscy 
mieszkańcy gminy w wieku od 14 do 21 
lat, zamieszkali na terenie gminy.
Kandydatów można było zgłaszać w 
urzędzie gminy do 10 maja.
- Zgłosiło się zaledwie pięć osób: z 
Ortowic, Starego Koźla, Bierawy i 
Dziergowic - informuje Barbara Gaw
lik z Urzędu Gminy w Bierawie.
Nikłe zainteresowanie młodzieży po
stawiło pod znakiem zapytania dalsze 
istnienie rady. - Najprawdopodobniej 
nie będzie ani wyborów, ani w ogóle

Młodzieżowej Rady Gminy - wzdy
cha Barbara Gawlik. - Musimy to jesz
cze skonsultować z radcą prawnym. 
Po 20 czerwca będziemy mieli kolej
ną sesję rady gminy i wtedy zapadnie 
pewnie decyzja o rozwiązaniu.
Diametralnie inaczej wygląda zaanga
żowanie młodzieży w gminie Cisek, 
gdzie Młodzieżowa Rada Gminy ma 
dopiero powstać. W tamtejszym gim
nazjum powstał Klub Młodych Demo
kratów, a jego uczniowie regularnie za
glądają na sesje „dorosłej” rady gminy. 
Byli też bardzo aktywni w opracowy
waniu projektu statutu przyszłej MRG. 
Nie zraziło ich nawet kilka miesięcy 
samorządowej zawieruchy, kiedy to po 
pozbawieniu wójta Alojzego Parysa 
mandatu przez sąd administracyjny nie 
miał kto wykonać podjętej przez radę 
gminy uchwały o powołaniu młodzie
żowego odpowiednika.
Wybory do MRG odbędą się ostatecz
nie 25 czerwca. Ma ona liczyć 14 osób. 
W jej skład mają wejść przedstawiciele 
wszystkich sołectw w wieku od 13 do 
21 lat. W tajnych wyborach wyłonią ich 
rówieśnicy. Kandydatury można zgła
szać w urzędzie gminy do 19 maja. Każ
dą z nich musi poprzeć przynajmniej 10 
osób.

JJ

ZAKRZÓW: Eliminacje

Mistrzostw Polski Amatorów w ujeżdżeniu

Nie tylko profesjonalnie
Zakrzowski klub jeździecki „Le

wada" tętni zawodami. W ubiegłym 
tygodniu odbył się konkurs między
narodowy, a w miniony weekend 
rywalizowali amatorzy z Polski. Pod 
koniec maja wystąpią amazonki w 
damskim siodle, a w czerwcu Za
krzów gościć będzie gwiazdy kina i 
estrady.

W dniach 13 i 14 maja 2006 r. na 
terenie LKJ„Lewada” w Zakrzowie od
były się eliminacje Mistrzostw Polski 
Amatorów w ujeżdżeniu. Na zawody 
przyjechało 21 osób z różnych miejsc 
Polski, m.in. małżeństwo Izabela i 
Bogdan Strzałkowie z córką Aleksandrą 
z Cżyżowic niedaleko .Rybnika oraz 
bliźniaczki Roxana i Laura Słomiany z 
Katowic. Już w pierwszym dniu wszyscy

uczestnicy eliminacji zakwalifikowali 
się do finałów. Zawodnicy startowali 
w dwóch kategoriach: juniorów do lat 
18 i seniorów - wiek bez ograniczenia. 
Najsilniejszy zespół stanowiła ekipa z 
KJK „Mustang” z Krakowa, Panie z tej 
grupy wśród seniorów uplasowały się 
na pierwszych trzech miejscach. W ka
tegorii juniorów zwyciężyła Katarzyna 
Chrzanowska z Katowic przed Iloną 
Jakubek z Torunia i Elizą Moric z miej
scowości Syrynia.

- Sport konny uprawiam tylko 
rekreacyjnie. Nie sądzę, aby kiedy
kolwiek stał się on moim zawodem 
- wyznała nam Katarzyna Kowalik, 
studentka V roku AGH w Krakowie, 
zwyciężczyni w kategorii seniorów.

Tekst i foto: Marian MARCINIAK
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Katarzyna Kowalik z Krakowa na koniu Gaspar - zwycięzca eliminacji MP 
Amatorów w kategorii senior
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: gminne
pocznie się o 14.30, a później od
będzie się jeszcze koncert zespołu 
Winorośl Duszy.

***

NA IV OGÓLNOPOLSKIM 
FESTIWALU PIOSENKI
STUDENCKIEJ wystąpiła Elżbieta 
Zając z Polskiej Cerekwi, student
ka Państwowej Wyższej Szkoły 
Zawodowej w Raciborzu. Niestety, 
nie udało jej się znaleźć w gronie 
laureatów. Mieszkańcy Polskiej 
Cerekwi z jej możliwościami wokal
nymi mogli się zapoznać m.in. pod
czas koncertów Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy.

**»

REŃSKA WIEŚ

KOMORNIK SĄDOWY
ODDAJE POD MŁOTEK sta
cję benzynową i salon sprzeda
ży samochodów położone przy 
ul. Raciborskiej w Większycach. 
Wartość pierwszego obiektu oce
niono na 1,2 min zł, a drugiego na 
253 tys. zł. Ceny wywoławcze są 
odpowiednio o 1/3 - 1/4 niższe. 
Licytacje odbędą się 13 czerwca w 
Sądzie Rejonowym w Kędzierzynie- 
Koźlu.

***

WSPANIALE SPISAŁY SIĘ NA 
VIII MISTRZOSTWACH POLSKI 
MAŻORETEK dziewczęta z zespo
łu „Rytm” działającego przy Szkole 
Podstawowej w Długomiłowicach. 
Zdobyły one w różnych konkuren
cjach i kategoriach aż siedem me
dali. Wśród kadetek maszerujących 
z pomponem pierwsza była Justyna 
Prokop, a trzecia Dominika Dziadzia. 
Z pomponem świetnie prezentowa
ły się też juniorki. Izabela Juranek 
zdobyła złoto, a Dżesika Prokop 
srebro. Wśród duetów juniorek 
Izabela Juranek i Sybila Tomanek 
zajęły pierwsze miejsce w marszu 
z pomponami, a drugie miejsce z 
pałkami. Na podium znalazła się 
też czteroosobowa miniformacja 
z Długomiłowic. Izabela Juranek, 
Sybila Tomanek. Dżesika Prokop i 
Karolina Pisarek „wymaszerowały” 
sobie drugą lokatę.

W mistrzostwach i VI 
Międzynarodowym Przeglądzie 
Zespołów Maźoretkowych w 
Ozimku zaprezentowało się po
nad 800 dziewcząt z Polski, Czech, 
Węgier i Chorwacji. Dziewczęta z 
Długomiłowic brały udział w tych 
zawodach po raz trzeci. Ostatni 
start w mistrzostwach był najbar
dziej owocny ze wszystkich dotych
czasowych, choć pierwsze medale 
zespół z Długomiłowic zdobył zaraz 
po utworzeniu zespołu w debiutan
ckim występie.

#**

LOTNICZE OPRYSKI
DRZEWOSTANU w nadodrzań- 
skim kompleksie leśnym „Orłowo” 
(Mechnica, Poborszów) potrwają 
do 20 maja. Nadleśnictwo Strzelce 
Opolskie zwalcza w ten sposób 
miemikowce-foliofagi, które uszka
dzają liście dębów. Używany śro
dek jest niegroźny dla pszczół, ryb 
i zwierząt. Opryski obejmą łącznie 
obszar 325 hektarów. Obowiązuje 
tam zakaz wstępu, o czym informują 
odpowiednie tablice ostrzegawcze.

ztym kuponem 5°/o taniej

mailto:info@enigma.net.pl
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Na Kościelnej nie mieszkają święci

Sąsiedzka wojna
Jedni skarżą na drugich, zaprze

czają pomówieniom, obrzucają się 
inwektywami. Niby nic dziwnego, 
zwykły sąsiedzki konflikt, a jednak 
na swój sposób jest specyficzny, 
bo pokazuje polską rzeczywistość i 
ułomność naszego prawa.
Wszystko rozgrywa się w starym, ob
skurnym budynku przy ul. Kościelnej 
3 w Kędzierzynie, gdzie mieszka dosyć 
uciążliwa rodzinka. Tak przynajmniej 
twierdząjej sąsiedzi. Jedno z mieszkań 
zajmuje ojciec z dwoma synami, a dru
gie lokum jego córka wraz z dzieckiem 

- JANAS, TO TAK TWORZY KADRĘ 
Z „WIŚLAKAMI", JAK KACZYŃSKI, 

■^KOALICJĘ Z GIERTYCHEM...

mikro, małych i średnich przedsiębiorców 
do korzystania 

z bezpłatnych usług informacyjnych 
w zakresie:

Punkt Konsultacyjny (PK) 
Fundacji Regionalnej Agencji 

Promocji Zatrudnienia 
Kędzierzynie-Koźlu

oraz 20-letnim konkubentem o imieniu 
Robert. To właśnie ten chłopak wywo
łuje najwięcej emocji wśród sąsiadów, 
którzy oskarżają go o notoryczne zakłó
canie spokoju.
- On od kilku miesięcy jeździ samo
chodem bez uprawnień. Kiedyś o 
mały włos nie potrącił mojego syna
- opowiada Sylwester Chojnowski, 
mieszkający tuż obok, przy ul. Judyma 
8. - Ten chłopak jest uciążliwy dla są
siadów, a są to już starsze osoby, które 
potrzebują spokoju. Tymczasem pod 
ich adresem niejednokrotnie pada- 

ty różne inwektywy. Ów konkubent 
o każdej porze dnia i nocy puszcza 
głośno muzykę. Na podwórku niejed
nokrotnie po godz. 22.00 naprawia 
różne samochody, hałasując wraz ze 
swoimi kolegami.
Najwięcej zastrzeżeń pod adresem 
20-latka ma Stanisław Knapik, który 
mieszka w budynku obok. Potwierdza 
on informacje o zakłócaniu ciszy nocnej 
przez tego chłopaka i jego kolegów.
- Co tydzień pojawiają się tu jakieś 
nowe samochody, no i 
coś tam przy nich grze
bią. Często zastawiają 
nimi całe podwórko
- twierdzi pan Knapik.
- Raz to mnie ta jego 
dziewczyna od Goebbel
sa wyzwała. Ja i moja 
żona mamy już tego ser
decznie dosyć. Wzywa
liśmy już straż miejską 
i policję. Zawsze przy
jeżdżają, ale później po 
interwencji wszystko 
wraca do normy. Prob
lem zaczął się dwa lata 
temu, gdy ten chłopak 
sprowadził się tutaj na 
Kościelną. Teraz najle
piej, gdyby się stąd wy
niósł.
Wlepiają mandaty
Dzielnicowy Jarosław 
Wnuk potwierdził, że w 
ciągu ostatnich dwóch 
miesięcy policja odebrała 
trzy oficjalne zgłoszenia 
w sprawie uciążliwych 
sąsiadów z ul. Kościelnej 
3. W jednym przypadku 
chodziło o niewłaściwe 
parkowanie i konse
kwencje w tym przypad
ku zostały wyciągnięte. 
Druga sprawa dotyczyła 
zakłócania ciszy przed 
budynkiem, gdzie w za
parkowanym samochodzie doszło rze
komo do libacji alkoholowej z udziałem 
kilku osób. Jednak przybyła na miejsce 
policja nie zastała już nikogo, więc nie 
potwierdza tego zdarzenia.
Odrębną sprawą jest prowadzenie sa
mochodu bez prawa jazdy, które zostało 
odebrane chłopakowi po wyczerpaniu 
limitu punktów karnych.

- Policja wielokrotnie stosowała wo
bec niego postępowania mandatowe
- wyjaśnia dzielnicowy Wnuk. - Ten 
chłopak zawsze przyznaje się do tego, 
że jeździ samochodem bez uprawnień 
i że w dalszym ciągu będzie to robił. 
W zeszłym tygodniu skierowaliśmy 
tę sprawę do sądu grodzkiego w K-K. 
Teraz trzeba czekać na jej rozstrzyg
nięcie, aczkolwiek w tym przypadku 
grozi mu co najwyżej grzywna do 5 
tys. zł. Chyba że w dalszym ciągu ów 

Przed budynkiem przy ul. Kościelnej 3 zgromadzili się 
mieszkańcy, którzy w towarzystwie dzielnicowego rozmawiali 
na temat uciążliwych sąsiadów

proceder będzie się powtarzał, wów
czas sędzia może orzec areszt.
Jarosław Wnuk zapewnia, że pod kątem 
prawnym policja uczyniła wszystko, co 
należało. Problemem pozostaje jedynie 
kultura osobista tych młodych ludzi. 
- Choć dla mnie są oni grzeczni - za
pewnia dzielnicowy.
Sylwester Chojnacki uważa, iż nasze 

prawo jest zbyt łagodne. Dla niego fakt, 
że ktoś oficjalnie szaleje samochodem 
bez prawa jazdy, jest czymś nienormal
nym. - Ale do czasu, bo w końcu doj
dzie do nieszczęścia - dodaje na koniec 
pan Chojnacki.
Opiernicza i jest spokój
W nieco innym tonie wypowiada się 
pani Danuta, która mieszka na parterze 
budynku przy ul. Kościelnej 3: - Gdy 
hałasują, to wychodzę, opierniczam i 
na jakiś czas jest spokój. Nie wzywam 

policji. Sama próbuję 
sobie radzić. Z drugiej 
strony człowiek nawet 
do czegoś takiego się z 
czasem przyzwyczaja i 
przestaje zwracać na to 
uwagę.
Głównego bohatera tej 
opowieści zastaliśmy 
wraz z kolegami i kon
kubiną na podwórku za 
budynkiem. Wyjaśnił, iż 
zarabia na życie tak, jak 
potrafi, czyli remontując 
i złomując samochody. 
Innej pracy nie ma. Za
przecza oskarżeniom, 
że zakłóca ciszę nocną: 
- Wykonuję tę robotę 
w godzinach rannych i 
popołudniowych, a nie 
wieczorem i w nocy. Z 
tą głośną muzyką to też 
przesadzają.
Chłopak potwierdza, że 
prowadzi samochody bez 
uprawnień i nie myśli o 
zaprzestaniu tych prak
tyk. Wyrobił sobie prawo 
jazdy na początku 2003 r. 
i stracił je za punkty kar
ne: - Jeżdżę tylko wtedy, 
kiedy muszę. W innych 
przypadkach zastępują 
mnie koledzy. My też nie 
mamy tu lekkiego życia. 
Dwa dni temu ktoś prze

bił opony w moim “maluchu”. Nie 
złapałem za rękę, ale podejrzewam, 
że to robota sąsiadów. Z nami można 
się dogadać. Trzeba tylko chcieć. Ja 
do sąsiadów nic nie mam, a z policją 
dobrze źyjemy. Wręcz ją kochamy.

Tekst i foto: ANKO

> aktualnie lunkcjonujących krajowych i unijnych funduszy pomocowych, 
a w tym min.:
• pomoc w doborze odpowiedniego programu
• prezentacja zasad prawidłowego przygotowania dokumentów aplikacyj

nych
• przedstawienie zasad wyboru akredytowanego wykonawcy
• prezentacja warunków spełnienia kryteriów formalnych i administracyj

nych przy ubieganiu się o wsparcie
> administracyjno-prawnych aspektów wykonywania działalności gospodar

czej (prawo, marketing, finanse, jakość)
> dostępnej oferty finansowania zewnętrznego, w tym także udzielanego na 

preferencyjnych warunkach (leasing, kredyty, pożyczki)
> oferty usług specjalistycznych świadczonych w ramach sieci ośrodków KSU 

Aby skorzystać z usług świadczonych przez konsultantów PK należy osobiście 
zgłosić się do Punktu lub umówić się na spotkanie telefonicznie lub drogą elek
troniczną.

Zapraszamy
od poniedziałku do piątku w godz. 8.00 -16.00

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Grunwaldzka 27, II p.
Tel. 483 40 53

e-mail: pkkedzierzyn@frapz.org.pl

Projekt współfinansowany przez 
UNIĘ EUROPEJSKĄ ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego

UNIA DLA PRZEDSIĘBIORCZYCH

Instytucją Wdrażającą j es l Polska Agencja Rozwoju Przedsiębiorczości

Regionalne TargTEdukacyjne^ Targi Pracy

Równe szanse 
dla absolwentów

I Regionalne Targi Edukacyjne i 
Targi Pracy odbędą się 19 maja w 
auli Zespołu Szkół nr 3. Organizowa
ne będą pod patronatem starosty 
kędzierzyńsko-kozielskiego, towa
rzyszyć im będzie hasło „Edukacja 
- Praca - Kariera".

Targi edukacyjne i pracy organi
zowane są w celu wyrównania szans 
edukacyjnych poprzez równy dostęp 
do informacji o możliwości kształcenia 
się po ukończeniu szkoły gimnazjalnej,

ponadgimnazjalnej oraz możliwości 
pozyskania pracy przez młodzież z po
wiatu. Zadaniem targów jest ułatwienie 
absolwentom gimnazjów i szkół ponad- 
gimnazjalnych wyboru dalszej drogi 
kształcenia, a także zapoznanie ich z 
ofertami uczelni wyższych z wojewódz
twa opolskiego i dolnośląskiego.

Program targów przewiduje wystą
pienia współorganizatorów, prezentacje 
wystawców dla szkół, pracodawców 
oraz stanowisko informacji prowadzo
ne przez OHP. Będzie można wziąć

udział w warsztatach organizowanych 
przez doradców zawodowych, jak i 
uzyskać indywidualne porady. Sala in
formatyczna w ZS nr 3 będzie otwarta 
w celu ułatwienia uczniom dostępu do 
elektronicznej rekrutacji do szkół śred
nich.

Organizatorami targów są wydział 
edukacji kędzierzyńsko-kozielskiego 
starostwa, SZ nr 3 i 5 oraz Opolska 
Wojewódzka Komenda OHP.

DAG

* * * 
* *
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Kolorowe balkony
Ciepła wiosenna pogoda pozwala 

nam na przystąpienie do upiększe
nia naszych parapetów, balkonów 
i tarasów. Dla powodzenia całego 
przedsięwzięcia znaczenie ma prze
de wszystkim właściwy dobór roślin.

Powinniśmy sugerować się nie tyl
ko estetyką kompozycji, ale również 
dobrać rośliny odpowiednio do wa
runków, jakie możemy im 
zapewnić. W łatwy sposób 
roślinom możemy zapew
nić odpowiednie warunki 
glebowe poprzez zakupie
nie odpowiedniej ziemi 
do skrzynek, nawożenie i 
podlewanie w zależności 
od potrzeb roślin, pamię
tając jedynie, aby do jednej 
skrzynki nie posadzić „ro
ślin o znacząco różniących 
się potrzebach glebowych. 
Rośliny powinniśmy nato
miast dobrać w zależności 
od warunków świetlnych 
panujących na naszym 
balkonie czy tarasie.

- Na miejsca mocno 
nasłonecznione, o wy
stawie południowej, na
dają się takie gatunki, 
jak pelargonie, petunie 
czy bidens - radzi Mał
gorzata Peciak, której bal
kon od lat zdobią koloro
we kompozycje. - Nieco 
lżejsze nasłonecznienie 
przypadnie do gustu ak
samitkom i bratkom. Na 
miejsca bardziej cieniste 
doskonale nadają się na
tomiast niecierpki.

Jeżeli wybraliśmy już 
rośliny na nasz parapet, balkon czy ta
ras, zastanówmy się teraz nad doborem 
odpowiednich skrzynek. Do wyboru 
mamy skrzynki z różnych materiałów: 
drewniane, gliniane, z tworzyw sztucz
nych. Najbardziej naturalnie wyglądają 
skrzynki drewniane.

- Pięknie prezentują się również 

skrzynki i pojemniki gliniane - twier
dzi pani Małgosia. - Niestety, są one 
ciężkie i łatwo się tłuką, przez co 
odradzam umieszczanie ich na bal
konach czy parapetach. Najbardziej 
praktyczne są skrzynki z tworzyw 
sztucznych, są lekkie i nietłukące 
się. Być może nie są tak ozdobne jak 
gliniane czy naturalne jak skrzyn
ki drewniane, ale za to dostępne

Brak ogrodu nie oznacza, że nie możemy hodować kwiatów

w dużej gamie barw i kształtów. 
Na dnie skrzynki należy przygotować 
kilkucentymetrową warstwę drenażu. 
W tym celu możemy wsypać nieco żwi
ru, drobnych kamyków lub starych po
kruszonych doniczek. Na warstwę dre
nażu wysypujemy ziemię. Warto kupić 
świeżą ziemię, która przy okazji będzie 

bogata w składniki odżywcze potrzebne 
roślinom, aby pięknie rosły.

- Ziemię rozsypujemy równo
miernie, wypełniając nią skrzynkę 
do połowy - radzi Małgorzata Peciak. 
- Jeżeli w ziemi są grudki, dobrze 
jest je rozgnieść. Następnie może
my przystąpić do umieszczenia w 
nich roślin. Sadzonki będzie łatwiej 
wyjąć z doniczek po uprzednim 

podlaniu ich. Każdą 
doniczkę z sadzonką 
powinniśmy obrócić 
do góry dnem i przy
trzymać roślinę przy 
wysuwaniu korzeni. 
Rośliny umieszczamy w 
skrzynce, zaczynając od 
egzemplarzy najwięk
szych. Nie powinniśmy 
sadzić ich zbyt gęsto. Do 
80 cm skrzynki powinno 
się posadzić nie więcej 
jak trzy sadzonki ga
tunków mocno się roz
rastających, takich jak 
surfinie czy uczepy, lub 
sześć mniejszych, np. 
niecierpek. Ziemię lek
ko odgarniamy i umiesz
czamy sadzonkę tak, aby 
jej szyjka znajdowała się 
około Centymetra poni-' 
żej krawędzi skrzynki. 
Następnie umieszczamy 
pozostałe rośliny i do
sypujemy ziemię, którą 
lekko ugniatamy, szcze
gólnie wzdłuż ścianek 
pojemnika i w jego ro
gach. Po uzupełnieniu 
i wyrównaniu warstwy 
podłoża rośliny obfi
cie podlewamy. Teraz 

skrzynka jest już gotowa do umiesz
czenia jej na parapecie, balustradzie 
balkonu czy na tarasie. Pozostaje nam 
cieszyć oczy oraz prawidłowo pielęgno
wać rośliny i dokarmiać je nawozami, 
aby bujnie rosły.

Tekst i foto: ADA

Wnioski o dopłaty bezpośrednie

Większość rolników zdążyła
Prawie 90 proc, gospodarzy z po

wiatu Kędzierzyn-Koźle złożyło już 
wnioski o przyznanie dopłat bezpo
średnich do upraw. W ostatnim dniu 
składania dokumentów, 15 maja, 
w Biurze Powiatowym Agencji Re
strukturyzacji i Modernizacji Rolni
ctwa (ARiMR) w Polskiej Cerekwi nie 
było specjalnych kolejek.

- Klientów obsługujemy praktycz
nie na bieżąco. Do tej pory wnioski 
złożyło około 1600 rolników - mó
wił nam późnym poniedziałkowym po
południem Sławomir Oczoś, kierownik 
cerekiewskiego biura. - Niektórzy go
spodarze, którzy wcześniej złożyli już 
wnioski, teraz donoszą mapki.

Wypełnione wnioski były przyjmo
wane w Biurze Powiatowym ARiMR 
„do ostatniego klienta”. Można je było 
też wysłać pocztą - decydowała data 
stempla pocztowego.

Ubyło trochę drzew

Drwale w akcji
Na niektórych osiedlach Kędzie-

rzyna-Koźla trwają prace pielęgna
cyjne, polegające na przycinaniu 
konarów drzew. Jednak w niektó
rych przypadkach pod topór trafiają 
całe okazy.

Tuż za blokiem przy ul. Piastowskiej 
87 wycięto trzy ponad 30-letnie topole. 
Jedni mieszkańcy się cieszą, ponieważ 
drzewa te podobno nie służą najlepiej 
ludzkiemu zdrowiu. Inni się oburzają, 
że wycięto w pień dorodne okazy, które 
w lecie dawały trochę cienia.

- Można je było trochę poprzyci- 
nać, a nie od razu usuwać. Jak się 
mieszka w blokowisku, to każdy 
krzaczek i drzewo są na wagę złota. 
Tymczasem po tej ich pielęgnacji 
zrobiło się tu łyso. Pozostawili po 
sobie jakieś sterczące kikuty albo 
pniaki - denerwuje się jeden z miesz
kańców.

Tej opinii nie podziela jego sąsiad
ka, która twierdzi, że wszystkie topole

Teoretycznie wnioski o przyznanie 
płatności bezpośrednich za 2006 rok 
rolnicy mogli składać w biurach powia
towych ARiMR od 15 marca. W prak
tyce sprawa się opóźniła, bo z wydru
kowaniem na czas załączonych do nich 
mapek nie poradziła sobie Państwowa 
Wytwórnia Papierów Wartościowych. 
Agencja poszła więc rolnikom na rękę 
i przyjmowała same wnioski, z zazna
czeniem, że gospodarze doniosą mapki 
później, po ich otrzymaniu. W ostat
nich dniach biura ARiMR były otwarte 
przez kilkanaście godzin dziennie, tak
że w weekend.

Spóźnialscy rolnicy będą mogli zło
żyć wnioski nawet do 9 czerwca. Za 
każdy dzień roboczy opóźnienia kwo
ta płatności będzie jednak obniżona o 
1 procent, a po 9 czerwca przepadnie 
całkowicie.

JJ

powinno się usunąć, natomiast w przy
padku innych drzew podcinanie gałęzi 
jest jak najbardziej wskazane.

Tekst i foto: ANKO

Widok za blokiem przy ul. Piastow
skiej 87 mówi sam za siebie

Zwierzęta chronione

Ropucha szara
Jednym z najczęściej spotyka

nych zwierząt objętych ochroną jest 
ropucha szara. Można ją spotkać 
praktycznie w każdym choćby odro
binę mokrym środowisku naszego 
miasta.

Ropucha szara to obok żaby śmieszki 
największy w Polsce płaz bezogonowy. 
Gatunek powszechnie występujący na 
terenie całej Polski, z wyjątkiem wy
sokich Tatr. Przeważającą większość 
swego życia spędza na lądzie. Do wody 
wędruje tylko na czas godów.

Można ją spotkać w lasach, ogro
dach, sadach, parkach i na polach, 
często w pobliżu siedzib ludzkich. 
Przejawia aktywność nocną, przesypia
jąc dzień w kryjówce pod kamieniami, 
powalonymi drzewami, w szczelinach 
muru. Jedynie młode osobniki są ak

tywne zarówno w nocy, jak i w dzień, 
zwłaszcza pochmurny i deszczowy.

Ropuchy tego gatunku są długo
wieczne i w niewoli mogą dożyć nawet 
40 lat. Są zwierzętami niezwykle poży
tecznymi. Ich 
łupem pada 
wiele groź
nych szkod
ników upraw 
rolniczych, 
głównie owa
dów i ich 
larw oraz śli
maków. Stare 
duże osobni
ki nie gardzą 
też młodymi 
gryzoniami, 
wężami, jasz

Charakterystyczna dla tego gatunku nerkowa 
narośl nad okiem

czurkami lub pisklętami ptaków.
Ropucha szara spędza zimę w stanie 

hibernacji, ukryta w kryjówce pod zie
mią. Budzi się ze snu zimowego w mar
cu i natychmiast podejmuje wędrówkę 

do zbiornika 
wodnego. Ba
dania wyka
zały, że płazy 
te są bardzo 
przywiązane 
do zbiornika, 
w którym się 
wychowały, i 
po osiągnię
ciu dojrzało
ści płciowej 
właśnie w 
nim rokrocz
nie odbywają

swe gody.
Wiele ropuch 

ginie także pod 
kołami samo
chodów w cza
sie sezonowych 
wędrówek. Ze 
względu na swój 
odrażający wy
gląd nierzadko 
bywają zabijane 
przez człowieka. 
Wszystkie wystę
pujące w Polsce 
gatunki ropuch 
objęte są całko
witą ochroną.

Tekst i foto:
KAN Samce osiągają długość od 5 do 10 centymetrów, sami

ce od 6 do 12 centymetrów



Kolorowo jak w bajce

Te dziwne, ale bardzo ładne kwiatki nazywają się 
szafirki

Na kędzierzyńsko-kozielskich ogródkach działkowych 
zrobiło się kolorowo. Wygląd niektórych ogrodów zapie
ra dech w piersiach. Pięknie zakwitły drzewa owocowe, 
tulipany, a nawet zwykłe mlecze, na które zazwyczaj nie 
zwracamy uwagi.

Tekst i foto: ANKO

Pszczoły zbierające pyłek kwiatowy obsiadły już m.in. 
wszechobecne mlecze

Te małe fioletowe kwiatki to płomyk rozłogowy.O ta
kim dywaniku kwiatowym marzy niejeden ogrodnik. Takich tulipanów mogą nam pozazdrościć nawet Holendrzy

Rok założenia 1903

POWIATOWY BANK SPÓŁDZIELCZY 

w Kędzierzynie - Koźlu 
ul. Rynek 6a 

tel. 077 406 11 88, fax. 077 406 11 89 
e-mail: pbskkozle@home.pl

Oferujemy Państwu:
- najniższe prowizje i opłaty za czynności bankowe na 

terenie miasta i powiatu
- atrakcyjne oprocentowanie wkładów oszczędnościowych
- udzielanie kredytów osobom fizycznym i prawnym 
jednostkom organizacyjnym

-prowadzenie rachunków bankowych i rozliczeń 
pieniężnych

- bankomat i karty płatnicze
- zarządzanie rachunkiem przez internet - 

usługa e.pbs, home banking

Środki do produkcji rolnej 

iSJ środki ochrony roślin 

1© nawozy 

1^0 nasiona

B0 pasze f

00 maszyny z

JUŻ OD PONAD
100 LAT

JESTEŚMYDO
PAŃSTWA 

DYSPOZYCJI

ZAPRASZAMY DO NASZYCH PLACÓWEK:
ODDZIAŁY: Kędzierzyn - Koźle, Polska Cerekiew
FILIE: Bierawa, Cisek, Opole, Pawłowiczki, Reńska Wieś
PUNKTY KASOWE: Długomiłowice, Gościęcin, Grudynia Wielka, Łany, 
Maciowakrze, Naczęsławice, Wronin, Zakrzów oraz Kędzierzyn - Koźle: 
ul. Łokietka 2, ul. Karola Miarki 1, ul. Piastowska 40, ul. Piotra Skargi 11, 
ul. Wojska Polskiego 19, ul. Wyzwolenia 40.

ekoterm
1

kPRO -NAFT
Sp. z. 0.0.

autoryzowany dystrybutor 
oleju opałowego oraz oleju napędowego

tel./fax 482 75 12
482 65 44

kom. 0693 370 707

K-Koźle
ul. Kochanowskiego

mailto:pbskkozle@home.pl


Furorę w tym roku robią najrozmaitsze 
odmiany hiacyntów

Rolnicy muszą wiedzieć

Kolczyki dla barana

W ogródkach pojawiły się najrozmaitsze 
odmiany tulipanów Zachwyt wzbudza nawet kwitnąca jabłoń

Zasady znakowania bydła, trzody 
chlewnej oraz kóz i owiec są już zna
ne rolnikom, ale od czasu do czasu 
warto je przypomnieć.

Szczególnie te dotyczące kóz i owiec, 
które są chyba najmniej rozpropagowa
ne. Otóż owce należy oznakować dwo
ma kolczykami, jeśli rolnik zamierza 
je sprzedawać do krajów UE lub kol
czykiem i tatuażem, jeśli nie zamierza 
ich zbyć za granicę. Natomiast kozy 
trzeba oznakować dwoma kolczykami

w ciągu 7 dni. Jeśli ktoś kupi zwierzę 
z państwa nienależącego do UE, musi 
je oznakować w ciągu 7 dni i zgłosić 
ten fakt do powiatowego biura ARiMR. 
Każde zwierzę pochodzące z państwa 
należącego do UE zachowuje swoje 
oryginalne oznakowanie.

Co najmniej raz w roku rolnik po
winien przeprowadzić spis zwierząt, 
ale nie później niż w dniu jesiennego 
przeglądu stada. Spis owiec i kóz za
wiera liczbę zwierząt oraz ich numery 
identyfikacyjne. Wyniki producenci

Żeby nie zasypały nas śmieci

Co wyrzucamy?
Każdy z nas powinien mieć świa

domość, że w ciągu roku wytwarza 
około 300 kg śmieci, w tym m.in. 42 
kg szkła, 21 kg plastiku i 36 kg ma
kulatury.

To, co wyrzucamy do kosza na śmie
ci, przepada bezpowrotnie. Tymczasem 
wśród tej masy odpadów znajduje się 
wiele cennych surowców wtórnych. Za
miast na śmietnik powinny one trafić 
do pojemników na szkło, papier i two
rzywa sztuczne. Warto przypomnieć, że 
w naszym mieście prowadzone są także 
zbiórki przeterminowanych leków, pu
szek aluminiowych, zużytych baterii, 
świetlówek oraz przeterminowanych 
odczynników.

ANKO

Spośród wszyst
kich śmieci, jakie 
wytwarzamy, 
najwięcej jest od
padów organicz
nych. Pokazany 
na zdjęciu rozkład 
procentowy 
utrzymuje się od 
lat- informuje 
Gabriela Helbin, 
inspektor z Wy
działu Ochrony 
Środowiska 

Urzędu Miasta 
w Kędzierzynie- 
Koźlu.
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Ale sztuka

Gady w naszym mieście
Tę oto jaszczurkę zwinkę sfoto

grafowaliśmy na terenie kozielskich 
ogródków działkowych za stadio
nem „Odry".

W Europie Środkowej zwinka wy
stępuje dosyć powszechnie. Zasiedla 
różnorodne środowiska (także par
ki i ogrody). Podobnie jak większość 
gadów, składa od 5 dol4 jaj. Młode, 
zależnie od rodzaju gleby i pogody pa
nującej podczas rozwoju zarodków w 
złożonych jajach, wylęgają się po 8-10 
tygodniach.

Tekst i foto: ANKO
Zwinka osiąga długość 22-27 cm. W okresie godowym ma brązowy, ciemno 
plamkowany grzbiet i szmaragdowozielone boki.

Na zdjęciu, patrząc od góry, widać kolczyki przeznaczone dla: bydła, poniżej 
dla kóz i owiec oraz dla trzody chlewnej

lub kolczykiem i opaską.
Każdy producent rolny ma 30 dni 

od dnia urodzenia się owcy lub kozy 
na ich oznakowanie i zgłoszenie tego 
faktu do powiatowego biura Agencji Re
strukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 
(ARiMR). Z kolei informację o prze
mieszczeniu zwierząt należy zgłosić

powinni przekazać do biura powiato
wego ARiMR w ciągu 7 dni od jego wy
konania. Ponadto hodowcy muszą za
pisywać w księdze rejestracji wszystkie 
zdarzenia dotyczące zwierząt oraz wy
niki spisu i datę jego przeprowadzenia.

Tekst i foto: ANKO

I znów zakwitły magnolie

Majowe królewny
Magnolie to piękne drzewa. Mógł się 

o tym przekonać każdy, kto widział, jak 
one kwitną. Te na zdjęciu rosną przed 
gmachem I Liceum Ogólnokształcące
go w Kędzierzynie-Koźlu. Ich różowe

kwiaty cudownie pachną, a drzewa 
rzucają się w oczy już z kilkudziesięciu 
metrów.

Tekst i foto: ANKO

Na przerwach w ich cieniu chętnie relaksują się licealiści



GAZETA LOKALNA dodatek specjalny
10 maj 2006

Poniżej przedstawiamy ceny skupu zbóż, mięsa oraz prze
tworów mlecznych i jaj, jakie obowiązują w województwie 
opolskim od 11 maja 2006 r.
T. ZBOŻA

PSZENICA:
Na targowiskach 497 zł/t
Pszenica konsumpcyjna 408 zł/t
Pszenica paszowa 372 zł/t

ŻYTO:

Na targowiskach 359 zł/t
Żyto konsumpcyjne 291 zł/t
Żyto paszowe 290 zł/t

JĘCZMIEŃ:

Na targowiskach 465 zł/t
Jęczmień paszowy 351 zł/t
Jęczmień browarniany 506 zł/t

KUKURYDZA:
Na targowiskach 508 zł/t
Kukurydza paszowa 396 zł/t

OWIES:
Na targowiskach 405 zł/t

PSZENŻYTO:

Na targowiskach 447 zł/t
Pszenżyto paszowe 340 zł/t

II. ROŚLINY OLEISTE ”' •

RZEPAK (nasiona) 927,40 zł/t
OLEJ RZEPAKOWY 2469,20 zł/t
ŚRUTA RZEPAKOWA 348 zł/t

MAKUCH RZEPAKOWY 394 zł/t

iii. jaja
JAJA SPOŻYWCZE:

Klasa A (XL) 24,52 zł/100 szt.
Klasa B(L) 19,37 zł/100 szt.
Klasa C(M) 16,33 zł/100 szt.
Klasa A (S) 14,51 zł/100 szt.

JAJA DLA PRZETWÓRSTWA 2368,35 zł/t *

IV. MLEKO

MLEKO SUROWE DO SKUPU
Ekstra 97,10 zł/100 kg

I klasa 61,84 zł/100 kg
v’wiEPRŹÓWiNA

Klasa S 5758 zł/t
Klasa E 5453 zł/t
Klasa U 5096 zł/t
Klasa R 4811 zł/t

VI. BARANINA
Jagnięta do skupu wg kategorii wagowych:

13-16 kg 10317 zł/t
17-23 kg 9468 zł/t
24-30 kg 8317 zł/t
31-35 kg 5989 zł/t
36-40 kg 6318 zł/t

Warto wiedzieć

Pozbądź się rupieci
Przypominamy, że firma Remon- 

dis prowadzi zbiórkę odpadów wiel
kogabarytowych w Kędzierzynie- 
Koźlu, odbierając sprzed posesji: 
meble, urządzenia AGD i RTV, dywa
ny, wykładziny itp.

Niestety, często stary sprzęt RTV i AGD ląduje na dzi
kich wysypiskach śmieci. Tymczasem miasto organizuje 
bezpłatną zbiórkę odpadów wielkogabarytowych, o czym 
najwyraźniej nie wszyscy pamiętają.

Z kolei spółka Usługi Komunalne 
kontynuuje zbiórkę odpadów segrego
wanych systemem workowym. Chodzi

Uwaga rolnicy!

Będą zbierać opakowania
Zbiórka opakowań po środkach 

ochrony roślin oraz nawozach zo
stanie przeprowadzona w Kędzie- 
rzynie-Koźlu. Pod koniec czerwca 
Wydział Ochrony Środowiska i In
frastruktury Urzędu Miasta w K-K 
zamierza wzorem lat ubiegłych roz
mieścić na sześciu osiedlach specjal
ne pojemniki przeznaczone do ich 
zbiórki.

Pojemniki będą rozstawione w Miej
scu Kłodnickim, Koźlu Rogach, Sła
więcicach, Kłodnicy, Lenartowicach i 
Cisowej w tych samych miejscach, co w 
latach ubiegłych. Przez kilka dni nieod
płatnie będzie można do nich wrzucać 
wspomniane odpady.

Zbiórka obejmie opakowania po na
wozach, przeterminowanych i niepo

o odbiór worków na cztery rodzaje 
odpadów z częstotliwością co 14 dni, 
informuje kierownik Wydziału Ochro
ny Środowiska i Infrastruktury Urzędu 
Miasta w K-K Jan Kwiczak.

Odbiór odpadów wielkogabaryto
wych odbywa się raz na kwartał. Na os.

Pogorzelec nastą
pi to już wkrótce, 
bo 20 maja, a na
stępnie 22 lipca. 
W Śródmieściu 
oraz na os. Pia
stów - 3 czerwca 
i 2 września. Na 
osiedlach Kuź- 
niczka, Miejsce 
Kłodnickie i Ci
sowa - 10 czerw
ca oraz 9 wrześ
nia. W Azotach 

24 czerwca 
i 23 września. 
W Blachowni 
i Sławięcicach 
- 24 czerwca i 
16 września. W 

g Lenartowicach 
g - 10 czerwca i 
2 16 września. Na 
" osiedlach Koźle 
o Rogi oraz Za

chód - 1 lipca i 
30 września. Na 
osiedlach Stare 
Miasto oraz Po
łudnie - 8 lipca i 
7 października, a 

w Kłodnicy i na Żabieńcu - 15 lipca, a 
także 14 października.

ANKO

trzebnych agrochemikaliach, a także 
środkach ochrony roślin (z wyjątkiem 
opakowań po produktach niebezpiecz
nych, czyli I i II klasy toksyczności, któ
re należy zwrócić ich sprzedawcy).

- Prosimy zatem wszystkich rolni
ków, aby do czasu rozstawienia kon
tenerów gromadzili u siebie wspo
mniane opakowania i nie wyrzucali 
ich do pojemników na odpady ko
munalne - apeluje Sabina Podcer- 
kiewny, inspektor z wydziału ochrony 
środowiska UM. - Czas i miejsce roz
stawienia pojemników podamy już 
wkrótce, zamieszczając stosowne 
informacje w prasie lokalnej oraz na 
osiedlowych tablicach ogłoszeń.

Ze względu na niewielkie zainte
resowanie rolników jesienną zbiórką 
przedmiotowych odpadów, poczynając

Śmiercionośna 
bezmyślność

Znów 
wypalają, 
choć prawo 
zabrania

Prawdziwą zmorą pożarową jest 
wiosenne wypalanie traw i zarośli. 
Ogień nie tylko zabija żyjące w tra
wie zwierzęta i mikroorganizmy, ale 
także wyjaławia glebę.

Wypalanie traw wyrządza same szko
dy zarówno przyrodzie, jak i człowieko
wi. Jest to jedna z przyczyn zatruwania 
i tak już nadmiernie zanieczyszczonej 
atmosfery. W związku z tym z roku na 
rok pogarsza się stan naszego zdrowia, 
wzrasta zapadalność na choroby nowo
tworowe, alergiczne itp.

Śmierć w płomieniach czyha na pta
ki, ssaki, płazy, gady i owady. Niszczo
ne są miejsca lęgowe wielu gatunków 
zwierząt.

Każdy pożar to również niemałe 
koszty, które pokrywają wszyscy po
datnicy. Trzeba pamiętać, że rocznie w 
skali kraju straty sięgają wielu milio
nów złotych.

Po wejściu Polski do Unii Europej
skiej producent rolny uzyskuje dopłaty, 
ale jednym z warunków ich otrzymania 
jest stosowanie zasad dobrej praktyki 
rolniczej. Obowiązuje więc zakaz wy
palania roślinności na łąkach, pastwi
skach, nieużytkach, rowach, pasach 
przydrożnych lub w strefie oczeretów 
i trzcin. Zakaz dotyczy również miedz, 
ściernisk i słomy.

Tego samego zakazuje ustawa o 
ochronie przyrody, w myśl której kto 
wypala roślinność, podlega karze aresz
tu lub grzywny.

ANKO

od tego roku, będą one zbierane tylko 
raz w okresie wiosenno-letnim.

Zgromadzone opakowania zostaną 
poddane unieszkodliwieniu zgodnie 
z zasadami ochrony środowiska. Całe 
przedsięwzięcie finansowane jest z pie
niędzy Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej.

Rolnicy powinni też pamiętać, że 
zgodnie z ustawą użytkownik pro
duktów niebezpiecznych (czyli w tym 
przypadku środków ochrony roślin I 
i II klasy toksyczności) zobowiązany 
jest zwrócić sprzedawcy opakowania 
wielokrotnego użytku i odpady opako
waniowe po tych środkach. Zabrania 
się również wrzucania opakowań po 
nawozach i środkach ochrony roślin do 
pojemników na odpady komunalne.

ANKO

Brakuje koszy
Zieleńce reprezentacyjnej ulicy 

naszego miasta zamieniają się w 
śmietniki. Wszystko dlatego, że trud
no na niej znaleźć jakikolwiek kosz, 
do którego można by wyrzucić przy
słowiowy papierek.

W ostatnim tygodniu zieleńce po 
jednej stronie ulicy Wojska Polskiego 
wyładniały. Pojawiły się nowe rośliny, 
wymieniona została ziemia. Tak samo 
ma wyglądać druga strona ulicy. Ale 
co z tego, skoro pracownicy, którzy zaj
mowali się pracami przy nasadzeniach, 
stwierdzili, że już brakuje kilkunastu 

roślin.
- Posadziliśmy dwa dni temu krze

wy, dziś przychodzimy i 15 sztuk jest 
wyrwanych - poinformował nas Leon 
Kryszniew, kierownik Zakładu Konser
wacji Terenów Zielonych. - Staram się 
uczulić ludzi, że to dla nich ma być, 
a nie po to, żeby ktoś niszczył.

Innym problemem tej ulicy to czy
stość. Przed sklepami, przy których w 
ciągu dnia panuje duży ruch pieszych, 
nie ma ani jednego kosza na śmieci. 
Wszystko, co zbędne, wrzuca się na 
klomby.

- Tam stało kiedyś 15 koszy - za

uważył Leon Kryszniew.
Zapytaliśmy w Wydziale Infrastruk

tury Drogowej Starostwa Powiatowego 
w K-K, który jest administratorem uli
cy Wojska Polskiego, kiedy pojawią się 
tam kosze na śmieci. Arkadiusz Kryś, 
kierownik wydziału, zapewnił nas, że 
zna ten próblem i sprawa zostanie roz
wiązana w ciągu kilkunastu dni. Wró
cimy jeszcze do tego tematu.

Tekst i foto: KAN

Przy ulicy Wojska Polskiego prob
lemem jest brak koszy na śmieci
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Raz, dwa, trzy... nóżki w górę

Poród jak maraton
Duży brzuszek nie musi przeszka

dzać w aktywności fizycznej w czasie 
ciąży, o czym miały okazję przeko
nać się panie, które w ramach.szkoły 
rodzenia biorą udział w zajęciach z 
ćwiczeniami fizycznymi. W ich wy
siłkach wspierają je dzielnie ojcowie 
maleństw.

Jeśli będziesz mamusią, a do tej pory 
uprawiałaś sport, z pewnością nie bę
dziesz chciała zrezygnować z ruchu. I 
wcale nie musisz. Powinnaś tylko do
stosować rodzaj ćwiczeń do stanu, w 

Wykonywane ćwiczenia wywołują uśmiech na twarzach przyszłych mam

którym teraz jesteś,- zwłaszcza gdy twój to. jak przebiega poród, takie ćwi-
brzuszek zacznie się już zaokrąglać. 
Ale przyszłe mamy, które do tej pory 
niezbyt regularnie ćwiczyły, też mogą 
zadbać o swoją kondycję.

Aktywność fizyczna może ci pomóc" 
utrzymać zdrowie w czasie ciąży oraz 
skrócić czas rekonwalescencji po poro
dzie. Trzeba pamiętać, że żadnych ćwi
czeń nie należy wykonywać samemu 
bez porozumienia ze specjalistą. Zgodę 
na każdą aktywność fizyczną musi wy
razić lekarz prowadzący ciążę, który 
najlepiej orientuje się w tym, czy danej 
ciężarnej one nie zaszkodzą.

Szkoła rodzenia działająca przy kę- 
dzierzyńsko-koeielskim oddziale gi
nekologiczno-położniczym prowadzi 
zajęcia dla ciężarnych z ćwiczeniami

Poćwicz w domu!
W dobraniu odpowiedniego ze

stawu ćwiczeń z pewnością pomoże 
personel szkoły rodzenia. Na rynku 
istnieję również wieJe pozycji zawiera
jących przykładowe zestawy ćwiczeń 
przeznaczonych specjalnie dla kobiet 
ciężarnych. Oto kilka ćwiczeń, które 
można wykonywać bezpiecznie w 
czasie ciąży:
1. Połóż się na plecach z ugiętymi w 

kolanach nogami. Ręce połóż na 
brzuchu i naciskaj stopami podłogę. 
Następnie unieś biodra w górę i 
wytrzymaj w tej pozycji kilka sekund. 
Powtórz kilka razy to ćwiczenie.

2. W pozycji na czworakach zataczaj 
miednicą koła raz w jedną raz w 
drugą stronę, głęboko przy tym 
oddychając. Następnie przygnij 
głowę do klatki piersiowej, tworząc 
„koci grzbiet”.

3. Ćwiczenia Kegla polegają na kil
kakrotnym w ciągu dnia napinaniu 
mięśni okolicy odbytu i pochwy i 
utrzymaniu około 8-10 sekund 

odpowiednimi dla trzeciego trymestru 
ciąży.

- Ćwiczenia, które wykonujemy, 
pomagają w pozbyciu się pewnych 
dolegliwości ciążowych oraz przy
gotowują mięśnie krocza i miedni
cy do porodu - tłumaczy Małgorzata 
Wywiórska, jedna z położnych prowa
dzących ćwiczenia. - Uczymy ciężarne 
ćwiczeń oddechowych, które będą 
im bardzo przydatne w kolejnych 
etapach porodu. Dzięki temu, że pa
nie wcześniej są przygotowywane na 

czenia mogą pomóc im zmniejszyć 
ból odczuwany podczas skurczów. 
Pod koniec ciąży uczymy panie 
bezdechów, co jest bardzo ważne 
dla dziecka, które w czasie parcia 
i przechodzenia przez kanał rodny 
ma głód tlenowy. Wcześniejsze ćwi
czenia przygotowują maluszka do 

Tym razem nóżki na krzesełka i robimy skłony

tego braku tlenu 
i dzięki temu nie 
jest to dla niego 
szok.

Udział w zaję
ciach to nie tylko 
same ćwiczenia, 
to również czas na 
zawieranie nowych 
przyjaźni, wymianę 
doświadczeń po
między młodymi ro
dzicami, zadawanie 
nurtujących pytań.

Podczas ostatnich 
zajęć przyszłych ro
dziców nurtowało 
np. pytanie doty
czące zakupu odpo
wiedniego matera
cyka do łóżeczka.

- Chcemy kupić 
materacyk, ale nie 
wiemy, na jaki się 
zdecydować, po
nieważ oferta na 
rynku jest bardzo 
szeroka - mówiła 
pani Ola. - Myślimy
o materacyku kokosowym, ale nie 
wiemy, czy będzie odpowiedni.

Z pomocą młodym rodzicom pospie
szyła zarówno położna, jak i koleżanki 
ze szkoły rodzenia.

Proponowałabym materace 
wykonane z naturalnych włókien 
- radziła położna. - Za najlepsze w tej 
chwili uznawane są te z trawy mor
skiej.

Jedna z przyszłych mam, z zawodu 
fizykoterapeuta, radziła, aby materac 
wykonany był z takiego tworzywa, któ
re się nie odkształca.

- Koniec gadania. Ćwiczymy da
lej. Przypominam, że przy porodzie 
traci się tyle energii, ile podczas ma

W wykonywanych ćwiczeniach mamom dzielnie pomagają przyszli ojcowie

ratonu. Tatusiowie również ćwiczą
- poganiała wszystkich co jakiś czas 
położna. - Teraz coś dla zmęczonych

Jakie ćwiczenia w pierwszych 
dwóch trymestrach?

I trymestr
W pierwszym trymestrze powinnaś 

ćwiczyć oddychanie torem przepono
wym. Wygląda to tak: zrób najpierw 
wdech nosem zjednoczesnym uno
szeniem brzucha, następnie wydech 
ustami z jednoczesnym opuszczaniem 
brzucha. Ćwiczenia relaksacyjne 
polegają na napinaniu i rozluźnianiu 
mięśni poszczególnych części ciała po 
kolei, następnie napinaniu i rozluź
nianiu większych grup mięśniowych 
jednocześnie. Ważne jest także, abyś 
znalazła dla siebie najodpowiedniej
szą pozycję odprężającą. Ćwiczenie 
mięśni poszczególnych części ciała: 
krążenie nadgarstkami, zginanie 
palców rąk i stóp, poprawia ich 
ukrwienie, zapobiega tworzeniu się 
obrzęków i żylaków. Ćwiczenie ra
mion i przedramion obu rąk wzmocni 
mięśnie piersiowe i poprawi kształt 
piersi.

II trymestr
W drugim trymestrze powtarzaj te 

same ćwiczenia. Dołącz do nich takie, 
które będą wzmacniały mięśnie dna 
miednicy - np. marsz na pośladkach 
do przodu i do tyłu, a także poprawia
jące elastyczność Truchomóść wysta
wach biodrowych, np. krążenie noga
mi w pozycji leżącej na wznak. Teraz 
powinnaś także włączyć ćwiczenia 
oddychania, które będą potrzebne w 
pierwszym i drugim okresie porodu.

Korzystnie wpłyną na ciebie ćwi
czenia zapobiegające płaskostopiu i 
masaż stóp, przynoszący relaks coraz 
bardziej obciążonym kończynom. 
Dobrze byłoby, gdybyś ćwiczyła 
razem z partnerem, który kontrolo
wałby prawidłowość wykonywanych 
ćwiczeń. Masowanie przez partnera 
mięśni w odcinku krzyżowo-lędźwio- 
wym oraz masaż nóg poprawi krąże
nie i zapobiegnie bólom tych części 
ciała.

W III trymestrze zapraszamy na 
ćwiczenia organizowane w szkole 
rodzenia. 

stóp. Siadamy w rozkroku i stopami 
kręcimy kółeczka. Samymi stopami, 
nogi pozostają nieruchome.

W czasie zajęć panie machały noga
mi, robiły kocie grzbiety, a także relak
sowały się podczas muzyki.

- Chciałam wam jeszcze przeka
zać pozdrowienia od Oli i Karoliny, 
urodziły śliczne, zdrowe dzieci - opo
wiadała pani Małgosia. - Bardzo ład
nie i szybko rodziły, i ich ćwiczenia 
na pewno nie poszły na marne.

Panie jednak najbardziej zainte
resowane były długością porodu. - 
To szybko, to trzy doby? - pytały z 
uśmiechem.

Z zajęć zadowoleni są przyszli rodzi
ce.

- Na zajęciach w szkole rodze
nia nauczyliśmy się bardzo dużo o 
samym porodzie, a także o czeka
jących nas później obowiązkach - 
twierdzą zgodnie Monika i Arek. - Na 
ćwiczenia przyszliśmy dzisiaj pierw
szy raz, ponieważ czekaliśmy na za
świadczenie od lekarza, że nie ma 
żadnych przeciwwskazań. Panująca 
tutaj atmosfera jest bardzo miła.

Udział w zajęciach szkoły rodzenia 
polecają także ginekolodzy-położnicy.

- Podczas porodu od razu wiado
mo, czy dana pacjentka chodziła do 
szkoły rodzenia, czy też nie - twier
dzi dr Jarosław Karoń, ordynator od- 
dżiału" gmekológićżnb-półóźńićźegó 
kozielskiego szpitala. - Panie, które 
brały udział w zajęciach, są bardziej 
spokojne, wiedzą, jak się zachować 
w poszczególnych fazach porodu, 
a także lepiej współpracują z le
karzem i położną. Dlatego gorąco 
polecam wszystkim przyszłym ma
mom powrót do szkoły, tym razem 
rodzenia.
Tekst i foto: Adriana NURZYŃSKA

Nabór do kolejnej grupy ćwicze
niowej szkoły rodzenia odbędzie 
się 22 czerwca. Zainteresowane 
panie, których ciąża ma już 28 
tygodni, zapraszane są na godz. 
17.30 do izby przyjęć kozielskiego 
szpitala
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W Kędzierzynie dyżurujedo piątku „Twoja 

Apteka Rodzinna” al. Jana Pawła II30 

(Minimal), w piątkowe popołudnie zastąpi 

ją„Apteka Kozielska" Hypernova, której 

dyżur potrwa do 26 maja.

W Koźlu dyżurująnastępujące apteki:

Jak w każdą środę, na sygnały od miesz

kańców Kędzierzyna-Kożla oczekują radni 

miejscy. Dziś w godz. 14.00 - 16.00 w gabi

necie przewodniczącego rady miasta (Urząd 

Miasta w K-K, ul. Piramowicza 32) dyżuro

wać będzie Irena Polak (SLD).

Oprócz tego w każdą środę w biurze rady 

miasta w godz. 10.00 - 13.00 dyżuruje prze

wodniczący rady miejskiej Ryszard Pacułt, 

czy też jego zastępcy Hubert Majnusz lub 

Grzegorz Chudomięt.

17.05 (środa) „Aronia"ul. Chrobrego 8

18.05

(czwartek)

„Remedium” ul.

Roose velta 4

19.05 (piątek) „Aloes” ul. 24 Kwietnia 2

20.05 (sobota)
„A&S Kocotowie" ul. 

Piastowska 22

21.05 

(niedziela)
„Panaceum" Rynek 1

22.05 

(poniedziałek)
„Jantar" ul. Piastowska 40

23.05 (wtorek) „Aronia"ul. Chrobrego 8

- radnych
K

Jak co środę, Dziś po południu

dziś rano dyżuruje dyżuruje radna 

przewodniczący rady Irena Polak 

miasta Ryszard Pacułt

Muzeum Towarzystwa Ziemi Kozielskiej 

„Baszta". Zaprasza

my do oglądania 

stałych eksponatów 

kozielskiego muze

um. Ofert/zbiorów 

jest szeroka: od 

eksponatów arche

ologicznych znale

zionych w okolicach 

Koźla, jak narzędzia 

i naczynia pochodzące sprzed tysiąca lat, 

przez liczące kilkaset lat meble, naczynia i 

obrazy, po pierwsze egzemplarze aparatów 

telefonicznych. Niewątpliwie najciekawszy

mi eksponatami są: Szafa Gdańska oraz kopia 

obrazu Wilhelma von Kobei la przedstawiają

ca oblężenie Koźla przez oddziały napoleoń

skie w 1807 roku. Miłośnicy Ziemi Kozielskiej 

działają w czynie społecznym. Baszta jest 

dostępna dla zwiedzających w środy w godz. 

10:00 - 17:00 oraz w poniedziałki i w piątki 

w godz. 10:00 - 15:00. Za zwiedzanie nie 

pobiera się opłat, ale mile widziane są wolne 

datki do skarbonki Towarzystwa.

Tora to półtoraroczna suka, mieszaniec 

owczarka niemieckiego. Czworonóg jest ła

godny, bardzo towarzyski i szybko przyzwy

czaja się do nowych osób i otoczenia.

Apel o pomoc

Pracownicy schroniska apelują o pomoc w 

zbiórce żywności dla czworonogów. Najbar

dziej potrzebna jest: kasza, makaron, sucha 

karma, ryż. Każda, nawet najmniejsza po

moc pozwoli ratować psy.

Schronisko przy ul. Gliwickiej 20 czynne jest 

od poniedziałku do piątku w godz. 8:00- 

17:00, w dni wolne od pracy w godz. 11:00- 

13:00. Telefon 077483-85-28

Osoby lub firmy, chcące przekazać pieniądze 

na rzecz schroniska, mogą dokonywać wpłat 
na konto: BOŚ S.A. Warszawa, Oddział Ope

racyjny Kędzierzyn-Koźle 11154012292946 

469016620003

Telrstifoto:ł

Dobrze znają historię

Posłuchali Szczepcia i Toncia
Nie po raz pierwszy spotkanie 

członków miejscowego Towarzy
stwa Miłośników Lwowa i Kresów 
Południowo-Wschodnich (TMLi- 
KPW) uświetniły występy uczniów 
Publicznego Gimnazjum nr 1 im. 
Orląt Lwowskich w Kędzierzynie- 
Koźlu.

Młodzież zaprezentowała krótkie 
przedstawienie nawiązujące do rocz
nicy uchwalenia Konstytucji 3 maja. 
Anna Kotowska, nauczycielka z PG 
nr 1, przyznaje, iż uczniowie łączą 
przyjemne z pożytecznym, ponieważ z 
jednej strony świetnie się bawią, wystę
pując na scenie, a przy okazji poznają 
historię naszego kraju. Co więcej, gim
nazjaliści wykazali się niemałą wiedzą, 
niezbędną do zagrania swoich ról.

Listy czytelników

Dziękują za gniazdo
Mieszkańcy wsi Poborszów serdecz

nie dziękują doktorowi Grzegorzowi 
Hebdzie z Katedry Biosystematyki 
Uniwersytetu Opolskiego za poprawie-

Listy do Lokalnej

Związkowcy piszą do ministra
Ministerstwo Skarbu Państwa, 

pan Wojciech Jasiński
Związki Zawodowe Zakładów 

Azotowych Kędzierzyn SA wyrażają 
swoje głębokie zaniepokojenie działa
niami właściciela, polegającymi na nie
zrozumiałych i wzajemnie sprzecznych 
ze sobą ruchach kadrowych, prywaty
zacyjnych i medialnych. Przypominamy, 
że nie sprzedaje się butiku, lecz jedne 
z największych zakładów w kraju! 
Zakłady Azotowe Kędzierzyn SA to fir
ma, która w 2005 roku wypracowała 
1,3 mld PLN przychodu, mająca lata 
budowane i trwałe relacje handlowe na 
całym świecie. Ponad połowa przycho
dów pochodzi z rynków zagranicznych. 
Jako grupa kapitałowa zatrudnia ok. 3 
tys. ludzi, a pośrednio daje zatrudnienie 
wielu innym, zatrudnionym w firmach 
kooperujących. Jest jednym z najwięk
szych pracodawców w województwie. 
Nie chcemy, aby od lat budowana re
putacja, którą zawdzięczamy znakomi
tej jakości produktom i wysokiej klasy 
specjalistom, była narażana na szwank 
z powodu polemik medialnych pomię
dzy funkcyjnymi przedstawicielami 
Nafty Polskiej i płynącym od nich nie
pokojącym sygnałom i podejrzeniom.

Jak to jest, że po czterech latach in
tensywnych prac ogłasza się, że niemal 
ukończony proces prywatyzacji prze
biegał pod znakiem rzekomych lub 
faktycznych „nieprawidłowości”. Kto w 
końcu nadzorował ten proces prywaty
zacyjny? 1 na jakiej podstawie wstrzy
muje się go w finałowej fazie? Czyżby 
proces prywatyzacji jednych z najwięk
szych zakładów w kraju powierzono 
niewłaściwym ludziom, czy też teraz 
niewłaściwi ludzie kierują działaniami 
wstrzymującymi ten proces? Nas nie 
obchodzi, co do siebie mają panowie z 
Nafty Polskiej na różnych szczeblach jej 
zarządzania, niech swoje spory rozwią

Pierwsza część przedstawienia - nieco 
poważniejsza - skłaniała do pewnych 
przemyśleń i refleksji związanych z 
wielkim wydarzeniem, jakim było przy-

Uczniowie zaprezentowali przedstawienie 
nawiązujące do Konstytucji 3 maja

nie gniazda bocianiego w ich wiosce. 
Ptaki już się tam osiedliły i jest nadzie
ja, że młode w tym roku nie wypadną 
z gniazda.

zują między sobą, a nie kosztem wize
runku firm, które potrzebują spokoju i 
wewnętrznej.stabilizacji.

ZA Kędzierzyn SA muszą zmierzyć 
się z licznymi zagrożeniami rynkowy
mi, międzynarodową silną konkuren
cją, a także ze spłatą pozostałości za
dłużenia. Musimy też jak najszybciej 
gromadzić środki na niezbędne inwe
stycje. Do tego potrzebne są gwarancje 
i stabilny zarząd.

Podobno fundujecie nam kolejny 
wstrząs, w postaci zmian na stanowi
sku prezesa firmy. Znowu?! W przed
dzień prywatyzacji i po niespełna 
dwóch miesiącach funkcjonowania 
obecnego zarządu? Czy po tak krótkim 
czasie ktokolwiek może ocenić efek
tywność jego zarządzania? To ma być 
profesjonalny nadzór właścicielski? 
Faktem jest, że jedyny symptom nadzo
ru właścicielskiego, jaki od lat odczu
wamy ze strony Ministerstwa Skarbu i 
Nafty Polskiej, poza tonami opracowań 
i sprawozdań, które musimy wysyłać, 
to częste i na ogół niezrozumiałe, bo 
polityczne ruchy kadrowe. Nie przy
pominamy sobie, abyśmy kiedykol
wiek otrzymali jakiekolwiek wsparcie 
z Warszawy. Tymczasem zarządy się 
zmieniają, nowi prezesi się uczą zarzą
dzania zasobami firmy, a zanim zdołają 
się w tym wszystkim połapać i przesta- 
ją popełniać błędy, już ich wymieniacie. 
I to bez rozliczania. A my płacimy te 
długi i te ich odprawy. I przeżywamy 
kolejne wstrząsy.

Wykształceni menedżerowie wiedzą, 
że zmiany, jeśli są stanem permanen
tnym, wstrząsają tak dużym i skom
plikowanym mechanizmem gospodar
czym, jakim jest duża spółka kapita
łowa. A ponieważ na ogół zmiany na 
szczeblu najwyższym pociągają za sobą 
zmiany na niższych szczeblach, powo
dują one chaos w zarządzaniu firmą. 

jęcie pierwszej w Europie konstytucji.
W drugiej części, również nawią

zującej do historii, dwie uczennice w 
brawurowy sposób zagrały Szczepcia 

i Toncia. - Dziewczyny 
zrobiły to na wesoło, 
gdyż dzień uchwale
nia Konstytucji 3 maja 
to radosne święto dla 
wszystkich Polaków 

tłumaczyła Anna 
Kotowska.

Obie uczennice świet
nie posługują się lwow
ską gwarą. Jak zapewnia 
Patrycja Drzazga, we
szła ona już jej w krew: 
- Teraz opanowujemy 
tekst po dwóch dniach 
nauki, i to wystarczy.

Jej koleżanka, Kasia 
Makarowska, przyznaje, 

że wymaga to trochę pracy, ale przyno
si wiele satysfakcji: - Cały czas wał
kujemy tego Szczepcia i Toncia i z 
miesiąca na miesiąc wychodzi nam 
to coraz lepiej.

Izabela Kopeć, opiekunka koła tea
tralnego w PG nr 1 - pod której okiem 
działa kabaret Szczepcia i Toncia 
- przekonuje, że nie ma żadnych ko
rzeni kresowych, ale to w niczym nie 
przeszkadza. Jej podopieczni szykują

A nam potrzebna jest stabilizacja. 
Stabilizacja należy się załodze, do
tkniętej wieloletnim brakiem podwy
żek wynagrodzenia, głębokimi zmia
nami restrukturyzacyjnymi, brakiem 
perspektyw i poczuciem zagrożenia.

Stabilizacja potrzebna jest naszej 
działalności komercyjnej, bo klienci 
nerwowo reagują na tak częste i głę
bokie zmiany, a trudno jest prowadzić 
negocjacje w warunkach braku pewno
ści, czy za miesiąc kolejny zarząd nie 
zakwestionuje ich wyników'

Stabilizacja potrzebna jest naszym 
relacjom z bankami, bo te nie zechcą 
udzielać kredytów, gdyż nikt nie da pie
niędzy firmie, za którą nie stoi gwaran
cja spłat. Tymczasem obecny właściciel 
swoimi zachowaniami budzi niepokój i 
nieufność.

Obawiamy się, że kolejna zmiana w 
zarządzie odbije się niekorzystnie na 
naszych relacjach z otoczeniem rynko
wym i finansowym.

Mamy już dosyć sprzecznych ze sobą 
zachowań naszego właściciela, świad
czących o braku jego wiarygodności. 
Skoro półtora miesiąca temu NP pod
jęła decyzję o zmianie składu zarządu 
ZAK, zresztą też nie do końca zrozu
miałą, to chcemy wierzyć, że decydenci 
wiedzieli, co robią. Chcemy wierzyć, że 
wybierając prezesa firmy, Nafta Polska 
kierowała się jego umiejętnościami 
menedżerskimi, bo jeśli nie, to budzi 
głęboki niepokój kolejna próba zmian 
na tym stanowisku.

Zakłady muszą być jak najszybciej 
sprywatyzowane i były cztery lata na 
zadawanie pytań i roztrząsanie wąt
pliwości. Teraz nie ma na to czasu. 
Musimy borykać się z zewnętrznymi 
zagrożeniami rynkowymi i finansowa
niem inwestycji, a do tego potrzebu
jemy wsparcia w postaci silnej grupy 
kapitałowej. A przede wszystkim spój

się już do występu podczas III Dnia 
Kultury Kresowej w Kędzierzynie- 
Koźlu, który odbędzie się 10 czerwca: - 
Przygotowania idą pełną parą. Mogę 
tylko zdradzić, że będzie to bal u 
Bandziuchowej.

Tekst i foto: ANKO

TMLiKPW oraz władze miasta
i powiatu zapraszają wszystkich 
mieszkańców na uroczyste 
obchody Dnia Kultury Kresowej w 
K-K. Zaplanowana na 10 czerwca 
impreza rozpocznie się o godz. 10.00 
panelem historycznym dotyczącym 
Kresów Wschodnich RP, na który 
organizatorzy zapraszają do PG nr 1 
przy ul. Piramowicza 30. Następnie 
o godz. 13.00 w kozielskim kościele 
parafialnym odprawiona zostanie 
uroczysta msza święta. O 14.00 
nastąpi przemarsz jej uczestników 
oraz pocztów sztandarowych pod PG 
nr 1 i złożenie kwiatów pod tablicą 
upamiętniającą ludobójstwo Polaków 
na Kresach Wschodnich. Na godz. 
16.00 zaplanowano część artystyczną 
w Domu Kultury "Koźle" przy ul. 
Skarbowej 10. W galerii domu kultury 
będzie też można obejrzeć wystawę 
malarską Zdzisława Kuhla pt."Lwów 
wczoraj i dziś" oraz "Cmentarz Orląt 
Lwowskich".

nych, konsekwentnych decyzji strate
gicznych, podejmowanych w trosce o 
zapewnienie długofalowego rozwoju, a 
nie politycznych, zakrojonych na dzie
lenie politycznych łupów. Kolejnego po
litycznego eksperymentu kadrowego ta 
firma może nie przeżyć.

Mimo wszystko Zakłady Azotowe 
Kędzierzyn SA są firmą bardzo spraw
nie funkcjonującą w swoim otoczeniu 
rynkowym i makroekonomicznym. 
Poradziliśmy sobie ze spłatami potęż
nego zadłużenia, będącego skutkiem 
nietrafionych decyzji inwestycyjnych 
ludzi, których nikt za to nigdy nie 
rozliczył, a którzy odeszli, zabierając 
gigantyczne odprawy. Poradziliśmy so
bie mimo braku kredytów obrotowych 
przez prawie siedem lat, przeżywając 
jednocześnie skutki dekoniunktury. 
Wszystko niemal w tym samym czasie. 
Poradziliśmy sobie, bo mamy znakomi
tą załogę, która utrzymała produkcję na 
jednym z najwyższych stopni wykorzy
stania zdolności produkcyjnych w bran
ży, a służby handlowe umiały utrzymać 
i rozwijać nasze udziały rynkowe i za
pewnić ciągłość sprzedaży produktów 
i dostaw surowców. Nie chcemy dłużej 
ponosić konsekwencji nietrafionych 
decyzji -prywatyzacyjnych i kadrowych, 
chcemy uwolnienia firmy od wpływów 
polityki, chcemy prywatyzacji, spraw
nego, stabilnego zarządzania i meryto
rycznego nadzoru właścicielskiego. A 
do tego potrzebny nam stabilny zarząd, 
a nie kalejdoskop kadrowy

Panowie: Zakłady Azotowe
Kędzierzyn SA to nie zabawka.

Przewodniczący Międzyzakłado
wej Organizacji Związkowej NSZZ

„Solidarność" ZA Kędzierzyn SA 
Krzysztof Skrzypczak; Przewodni

czący Międzyzakładowego Związku 
Zawodowego Pracowników ZA 

Kędzierzyn SA Jan Klimek
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Na przekór innym
Uwielbiają muzykę inną niż ich 

rówieśnicy. Grają muzykę inną niż 
lokalne zespoły. Grają trochę na 
przekór lokalnej modzie. Trochę z 
przekory, a przede wszystkim z pa
sji. Radiators, choć gra od pół roku, 
na przeglądzie zespołów zdobył 
pierwsze miejsce. Zespół tworzą: 
perkusista Piotr Kucharski, gitarzy
ści Artur Semeniuk i Bartosz Nie
miec, wokalista Bartosz Stolarek 
i basista Kuba Pokorski. Z radia- 
torsami rozmawiamy o tym, czego 
dziś się słucha, o urokach i trudach 
zdobywania nagród oraz o muzyce, 
którą gra się na przekór.

- Zdobyliście pierwsze miejsce na 
przeglądzie. Co wiąże się ze zwycię
stwem?

- Nagrodą jest nagranie demówki w 
studiu „Stones”. Nagranie demówki jest 
natomiast okazją do posłuchania, jak 
to wszystko wygląda od strony słucha
cza. Jest to też motywacja do dalszego 
grania. Kiedy nagramy płytkę, mamy w 
planie porozglądać się trochę i powysy- 
łać ją w różne miejsca. Marzylibyśmy 
o trasie w Polsce. Będziemy się sami 
promować w knajpach, w portalu in
ternetowym.

Urodziny Tunelu

>
Światełko 
w Tunelu

„Baśń o rycerzu bez konia"

Wszystko się 
mogło zdarzyć

Od dziewięciu lat są z nami. Raczą 
nas piwem, koncertami, klubowym 
graniem. W miniony weekend klub 
muzyczny „Tunel" obchodził swoje 
urodziny.

Ocean zagrał z okazji dziewiątych urodzin „Tunelu"

Klub „Tunel” powstał dziewięć lat 
temu. Od początku przyciągał wystro
jem i muzyką. Szybko stał się miejscem 
weekendowych spotkań młodych ludzi. 
Tunelowa scena gościła swego czasu 
najlepszych polskich muzyków. Tłumy 
ludzi na koncertach tworzyły niezwy
kłą atmosferę. Z czasem klub poszerzył 
swoją ofertę o imprezy adresowane do 
fanów muzyki klubowej i tanecznych 
rytmów. Dziś więc stara się łączyć kilka

Radiators

- Kiedy i w jakich okolicznościach 
zaczęliście grać?

- Gramy od pół roku, choć znamy 
się od lat. Nie wiemy, jak to się stało, 
że zaczęliśmy grać. To przyszło samo. 
Muzyka nas interesuje, wiec jakby na
turalne było, że to dobry sposób, aby 
coś robić. Grając wspólnie, przeszliśmy 
przez kilka gatunków muzycznych: 
bluesa, rocka, aż doszliśmy do tego, co 
robimy dziś.

- A co gracie dziś?
- Nasza muzyka jest wypadkową na

szych zainteresowań muzycznych. Nie 
zależy nam, by grać głośno i hałaśliwie.

nurtów.
Co roku klub, jego właściciele i 

wielbiciele wspólnie świętują urodziny 
lokalu. Urodziny to okazja do zabawy, 
tańców, tortów i innych atrakcji. W tym 

roku urodzinowy wieczór poprzedził 
prezent dla wszystkich bywalców loka
lu: koncert zespołu Ocean. Fala dobrej 
muzyki porwała wszystkich. Nie obyło 
się bez życzeń, podziękowań i dobrej 
zabawy.

Choć czasy się zmieniają, nastają 
nowe mody, piwo smakuje inaczej, to 
światełko w „Tunelu” ciągle świeci i za
wsze można tam zawitać.

KOT 

Bardziej koncentruje
my się na piosenkach. 
Każdy z nas dodaje 
coś od siebie. Chcemy, 
aby każdy w zespole 
mógł się wykazać, ale 
pilnujemy, żeby było to 
spójne.

Zdajemy sobie spra
wę, że gramy inaczej, 
że interesuje nas inna 

2 muzyka niż ta, której 
2 przychodzą posłuchać 

nasi rówieśnicy. Raczej 
woli się cięższą muzy
kę, żeby móc poskakać. 

My gramy trochę na przekór innym.
- Dlaczego śpiewacie teksty po 

angielsku?
- Polskie teksty wydają nam się 

brzmieć głupio. Poza tym wokali
sta, autor tekstów jest zakochany w 
Wielkiej Brytanii, w jej muzyce i kul
turze. Teksty są o miłości, więc też nie 
każdemu się podobają.

- No nie każdemu, ale przegląd 
wygraliście...

- Choć zdania wśród ludzi są po
dzielone. Co widać było na stronach 
internetowych. Nie gramy zgodnie z

Bajki, opowieści, baśnie prezen
tują nam każdego miesiąca aktorzy 
z Teatru Lalki i Aktora w Opolu. Tym 
razem goście bawili nas mądrymi, 
pełnymi magii i humoru przygoda
mi rycerza bez konia.

„Baśń o rycerzu bez konia” to współ
czesna historia dla małych i dużych.

Dawno, dawno temu żyli rycerz bez 
konia, koń bez rycerza, królewna plą
czącą, która sama zamyka się w wieży, 
żeby znaleźć męża, oraz czarodziejka 
absolutnie pozbawiona magicznych 
mocy i z zepsutą szklaną kulą. W 
Biurze Magii Marzeń wszystko jest 
możliwe.

W niesamowitej scenerii rozegra

W Biurze Magii Marzeń wszystko się mogło zdarzyć

lokalną modą. Zagraliśmy na dwóch 
koncertach w MOK-u, między innymi 
na WOŚP, i na każdym były osoby, któ
re krzyczały niewybrednie, że mamy 
sobie pójść. Ale byli też ludzie, którzy 
prosili o bis. Dlatego chcemy poszukać 
swojej publiczności i myślimy o zorga
nizowaniu koncertu.

- Gdzie miałby się odbyć ten kon
cert?

- W jakimś pubie w mieście. 
Rozmawialiśmy już z zespołami, które 
grają podobną muzykę, i wspólnie coś 
zorganizujemy. Myślimy, że w okoli
cach czerwca.

- To miło, że sami przejmujecie 
inicjatywę. Myślicie, że się uda?

- Fajnie by było. To będzie próba, 
która pokaże, co da się zrobić. Choć 
Kędzierzyn jest specyficznym miastem. 
Mało jest odbiorców takiej muzyki. 
Generalnie miasto jest mało kultural
ne. Na przykład na piętnaście knajp na 
osiedlu Piastów żadna nie ma sceny, 
gdzie mógłby wystąpić zespół. Scena 
muzyczna też raczej nie współgra. 
Chcielibyśmy, aby zespoły się kolego
wały.

Pytała Katarzyna OSTROWSKA

ły się przygody pełne humoru, które 
wszystkich wprawiły w dobry nastrój. 
Rzadko bowiem można obejrzeć cie
kawą adaptację współczesnej bajki, 
a przecież i dziś wokół nas jest pełno 
czarów.

- Ja wierzę w magię i czary - przy
znała się sześcioletnia Ania. - W tea
trze też są czary, tyle że takie tea
tralne. Bo oni grają i mają fajne stro
je. I wszystko jest fajne.

Jej mama po wyjściu także zdawała 
się być przekonana do czarów, nato
miast na pewno doceniła magię teatru. 
- Bawiłam się równie dobrze jak 
moja córka - przyznała.

KOT

Spotkanie z 
mistrzem

W najbliższą sobotę i niedzielę w 
domu kultury w Koźlu odbędą się 
piąte warsztaty wokalne. Tym razem 
mentorem warsztatów będzie absol
wentka Wydziału Jazzu i Muzyki 
Rozrywkowej Akademii Muzycznej 
w Katowicach Magdalena Syposz. 
Warsztaty to okazja do spotkania 
z profesjonalistą, do zarażenia się 
cudzą pasją i zapoznania z pomoc
nymi wskazówkami. W minionych 
latach młodzi wokaliści korzystali z 
rad Elżbiety Zapędowskiej, Grażyny 
Łobaszewskiej i Anny Serafińskiej.

KOT

Artystyczne 
wakacje

Dla wszystkich dzieci, które chcą 
spędzić wakacje w sposób aktyw
ny i twórczy, Państwowe Ognisko 
Artystyczne w Kędzierzynie-Koźlu 
wraz z Ośrodkiem Rehabilitacji dla 
Dzieci w Paczkowie organizują ko
lonie i obóz artystyczny.

Pobyt w Paczkowie będzie okazją 
do malowania, rysowania, rzeźbie
nia, spotkań ze sztuką, zwiedzania 
i poznawania zabytków. Oprócz za
jęć plastycznych organizatorzy chcą 
zadbać o ruch, organizując jazdę 
konną, gry i zabawy sportowe. Nie 
zabraknie też konkursów i rozryw
ki. Koszt 15-dniowego pobytu, od 1 
do 16 lipca, wynosi 790 zł.

Wszyscy zainteresowani mogą 
uzyskać więcej informacji pod nu
merem tel.: 472-33-95 lub 885- 
371-885.

KOT

Oskar 
zwycięzca

Plebiscyt na najpopularniejszą 
książkę MBP w 2005 roku został 
rozstrzygnięty. Oddano w nim 91 
głosów. Spośród 10 książek liczbą 
30 głosów zwyciężyła piękna opo
wieść o niezwykłej przyjaźni „Oskar 
i Pani Róża”.

KOT
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y Czwartek 18 maja
• „Czy szkoła powinna być 

konserwatywna?" - debata z 

udziałem młodzieży. MBP, godz. 

10.00
• Karaoke w pubie „Pod Lwami", 

wstęp 3 zł, początek godz. 21.00

Piątek 19 maja
• Blues jak Kobra, czyli 

prawdziwe bluesowe granie. Na 

scenie pojawią się zjednoczone 

siły bluesmanów z Kędzierzyna i 

Opola. Klub „Inwestor", początek 

godz. 20.00, wstęp 5 zł

• The Bardians, covery w pubie 
„Pod Papugami", bilet 5 zł, 

początek godz. 21.00

Sobota 20 maja
• Stare Dobre Małżeństwo

- koncert na urodziny „Gazety 

Lokalnej"
• Karaoke w klubie „Inwestor", 

początek godz. 20.00, wstęp 

wolny
• Karaoke z potańcówką w pubie 

„Pod LwamiT początek godz. 

21.00, wstęp 3 zł

• Karaoke w pubie„Pod Papu
gami". Początek godz. 21.00, 

wstęp 5 zł

Poniedziałek 22 maja
• Spotkanie z Lechem Nadol- 

skim, MBP, godz. 10.00

• Zwiedzamy Europę - spotka

nie z podróżnikiem Bolesławem 

Grabowskim, MBP filia nr 5 

godz. 16.00

Wystawy
• „110 lat Koźla zatrzymane w 

kadrze", kozielska „Baszta", ul. 

Kraszewskiego 5a

• „To, co ważne"-wystawa 
fotografii w „Galerii z Książką w 

Tle" w MBP w Koźlu, Rynek 3

• „Ptaki. Zwierzaki"-wystawa 

prac Katarzyny Cedor i Ewy 
Kwiatkowskiej, galeria biblio

teczna II Liceum Ogólnokształ

cącego
KOT

Bni Mid/td B3
»ni CheMików V

26 Mdjd ■ 11 czerw*
Piątek 26 maja

Al Di Meola - jedyny koncert światowej sławy gitarzysty w Polsce. 
Azoty - hala sportowa, początek godz. 20.00

Czwartek 1 czerwca
Korowód i obrzędy związane z Dniem Kozła, kozielska „Baszta”, 

początek godz. 10.00
Wielki aerobik w ramach Sportowego Turnieju Miast i Gmin, 

kozielski Rynek, początek godz. 12.00
Bahama - koncert zespołu oraz zabawy w świecie country, park 

koło domu kultury w Koźlu, początek godz. 17.00
Piątek 2 czerwca

Ali About Style - turniej tańca breakdance, park obok domu kul
tury w Koźlu:

17.00 bitwy taneczne - eliminacje
20.45 półfinały, finały
22.30 koncert zespołu DELUKS (PCP)
24.00 „After party” w klubie muzycznym „Tunel”

Sobota 3 czerwca
Koncerty w parku obok domu kultury w Koźlu:

16.00 koncert kędzierzyńsko-kozielskich zespołów rocko
wych
18.00 Małgorzata Ostrowska z zespołem
20.30 TSA
22.30 Kacper i Karawana

Niedziela 4 czerwca
Biesiady na placu Wolności:

16.00 biesiada lwowska
17.30 biesiada tyrolska
19.30 biesiada kozielska

Sobota 10 czerwca
Festyn i targi budowlane. W programie: teatr kulinarny, konkur

sy z nagrodami, występy solistów i zespołów dziecięcych, pokaz 
Najemnej Kompanii Grodu Koźle, biesiada kozielska, plac przy 
„Prowencie”, początek godz. 12.30

DNI CHEMIKÓW

Poniedziałek 29 maja
Inauguracja Dni Chemika
Seminarium popularnonaukowe „Chemiczne przetwórstwo 

węgla”, Klub SITPChem, początek godz. 17.00
Wtorek 30 maja

Turniej Młodych Chemików, Zespół Szkół nr 4 na osiedlu Azoty, 
początek godz. 10.00

Spotkanie dyskusyjne z prelekcją prof. Przemysława 
Mastalerza pt. „Ekokłamstwa eko wojowników”, Klub 
SITPChem, początek godz. 17.00

Środa 31 maja
Dzień ICSO - wystąpienie dr. inż. Andrzeja Krugera oraz se

minarium pt. „Kierunki przetwórstwa odpadów poliolefi- 
nowych”, Klub SITPChem, początek godz. 10.00

Czwartek 1 czerwca
Turniej Młodych Chemików, Klub SITPChem, początek godz. 

10.00
Forum dyskusyjne „Strategia rozwoju powiatu kędzierzyń- 

sko-kozielskiego”, Klub SITPChem, początek godz. 17.00
Piątek 2 czerwca

Zakończenie XVI Dni Chemika, Klub SITPChem, początek 
godz. 18.00

KOT
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Gazeta T Lokalna 
r BOC GAZY Cfamet)

Sr-na Kino "Chemik" 
kino - Al. Jana Pawła II27
Chemik D ] 47-200 Kędzierzyn-Koźle, tel.(77) 483 29 25

Środa - czwartek (17-18.05): STRASZNY FILM IV (USA, komedia, od 12 
lat, bilet 13 zł) 17.00,19.00, V JAK VENDETTA (USA, 
dreszczowiec fantastyczny, od 15 lat, bilet 13 zł) 21.00 

Piątek (19.05): FIREWALL (USA, dreszczowiec, od 12 lat, bilet
13 zł) 17.00,19.00, CASANOVA (USA, kostiumowy, od 
15 lat, bilet 13 zł) 21.00

Sobota ■ (20.05): FIREWALL 13.00, CASANOVA 15.00 
Niedziela (21.05): FIREWALL 17.00,19.00, CASANOVA 21.00 
Poniedziałek (22.05) FIREWALL 17.00, DKF CAPOTE (reż. Bennet 

Miller, bilet 9 zł), CASANOVA 21.00
Wtorek - środa (23-24.05): FIREWALL 17.00,19.00, CASANWA 21.00 

Dla naszych czytelników mamy 5 zaproszeń do kina Chemik. Aby je otrzymać należy 

przyjść do naszej redakcji z aktualnym numerem „Gazety Lokalnej"w środę o 14.30.

• Firewall
To kolejny film akcji z Harrisonem Fordem w roli głównej. Specjalista ds. 

ochrony informatycznej Jack Stanfield pracuje w banku w Seattle. Swoją 
karierę zawdzięcza umiejętności projektowania systemów ochrony infor
matycznej, zabezpieczających finansowe zasoby banku przed zagrożeniem 
ze strony hakerów. Bill Cox przez wiele miesięcy obserwował rodzinę Jacka, 
śledził internetowe kontakty jego żony i dzieci, podsłuchiwał rozmowy tele
foniczne i badał codzienne zwyczaje, wykorzystując cały arsenał różnego ro
dzaju urządzeń. Kierowana przez Coksa banda przejmuje kontrolę nad do
mem Stanfieldów, czyniąc Beth i dzieci zakładnikami w ich własnym domu 
i zamieniając Jacka w wykonawcę planu zrabowania 100 milionów dolarów 
z banku. Nie zamierzają jednak poprzestać na przyjęciu gotówki. Mają plan, 
który doprowadzić może do skazania mężczyzny za napad na bank.

„Firewall" w kinie „Chemik" od 19 maja.
HMW

Kwartet Zbigniewa Jakubka

Na bezdrożach jazzu
Lirycznie, rockowo, rzewnie, moc

no - tak wyglądają muzyczne drogi 
i bezdroża Kwartetu Zbigniewa Ja
kubka. Tymi drogami i bezdrożami 
poprowadzili nas muzycy w czasie 
niedzielnego koncertu.

Zbigniewowi Jakubkowi udało się 
zaprosić do współpracy czołówkę pol
skich muzyków: Marka Raduliego (gi
tara), Tomka Grabowego (bas), Artura 
Malika (instrumenty perkusyjne). 
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Marek Raduli - wirtuoz gitary

Kwartet Zbigniewa Jakubka

To, co zaprezentowali muzycy, to 
wielka wyprawa przez nastrojowe, li
ryczne, pełne słońca klimaty, np. w 
utworze „Meksykański symbol szczęś
cia”, po bliski rockowemu brzmieniu 
charakterystyczny energiczny beat 
gitary Marka Raduliego w „Balladzie 
garażowej”, czy też pełne zmiennych

nastrojów „Pomykadełko”, w którym 
raz po raz dynamicznymi solówkami 
wymieniali się Jakubek i Raduli, po 
czym oddawali pałeczkę to Tomkowi 
Grabowemu, to Arturowi Malikowi. 
Podróż ta była pełna niespodzianek i 
odkryć, podróż po bezdrożach jazzu.

KOT
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Euro Info Centre z siedzibą w Opolu

Oferuje przedsiębiorcom

Porady prawne

Usługa obejmuje świadczenie porad prawnych 

z zakresu prawa unijnego i polskiego prawa gospodarczego 

we współpracy z ekspertem zewnętrznym.

ZALESIE, UL. ŚW. JADWIGI 1

Organizujemy:
wesela 2-dniowe już za 85 zł 
komunie już za 50 zł 
inne imprezy okolicznościowe

Zapewniamy smaczna kuchnię i miła obsługę, 
ładny wystrój, klimatyzowany lokat.

Informacje pod numerem 0604 903 491, 77/483 21 16 

Usługa jest odpłatna w zależności od stopnia skomplikowania problemu, 
już od 20 zł.

Na poradę można się umówić kontaktując się z naszym biurem.

Osoba do kontaktu:
Katarzyna Sidorowska 

Euro Info Centre 

Tel./fax. 077 442 6146 

e-mail: eic@eic.opole.pl

Marek 47-220 AL. JANA PAWŁA II 17, tel. 4811457 BIURO TURYSTYCZNE 
Koncesjonowane Biuro Turystyczne MAREK”

Rewelacyjne ceny w maju!
Turcja, Tunezja - 7 dni, samolot, wyżywienie od 799 zł! 

Kreta, Rodos od 999 zł! Egipt od 1299 zł 
Brazylia -12 dni, hotel, śniadanie - od 1989 zł! Wyspy Kanaryjskie od 1890 zł.

Wycieczki lotnicze 7 + 7 (zwiedzanie i wypoczynek), 
egzotyka: Kuba, Dominikana, Margarita, Meksyk, Maroko - rewelacyjne ceny. 

Wycieczki autokarowe: Rzym, Praga, Budapeszt, Wiedeń, Londyn, Paryż, 
wczasy, obozy i kolonie młodzieżowe - morze, góry - największy wybór ofert! 

Zapraszamy po katalogi, doradzimy w wyborze najkorzystniejszej oferty.
Bilety autokarowe; całe EUROPA, wszyscy przewoźnicy, promocje I zniżki 

Siicsty lotnicze cały ŚWIAT, ubezpieczenia turystyczne, karty

NON STOP super oferty LAST N/lIINI.OTE

Euro Info Centre
Ul. Damrota 4
45-064 Opole

Tel./fax. 4426145 
e-mail biuro@eic.opole.pl

www.eic.opole.pl

Zapraszamy do skorzystania z usługi!!

Izba Gospodarcza „Śląsk” Stowarzyszenie

Promocja Przedsiębiorczości

EIC jest afiliowane przy Izbie Gospodarczej Śląsk 

i Stowarzyszeniu "Promocja Przedsiębiorczości”

^RSYKIE

ul. M. Konopnickiej 1 □

47-200 KęDziERZYN- Koźle 
TEL.COM. D6O3 865 933, 0697 722 922

ANGIELSKIM
WIEK OD 16 LAT
W CENIE UBEZPIECZENIE ORAZ
SPECJALISTYCZNE BADANIA LEKARSKIE 
Wpis do ewidencji jednostek szkolących 
W WOJEWÓDZKIM URZĘDZIE PRACY

w JĘZYKU

tel.fax 077 482 54 08 
grupa.kena@neostrada.pl

Gwarantujemy: Stawld do 10,02 €/godz. g
Całkowity zwrot kosztów przejazdu. Komfortowe mieszkania.

Aktualnie poszukujemy:
- pracowników obsługi maszyn
- stolarzy i spawaczy
Poszukujemy również:
- pokojówek do sieci ekskluzywnych 

hoteli hoteli w Asterdamie.
- pań do prac magazynowych
- marynarzy morskich i śródlądowych, 
z ważną książeczką marynarską

- monterów metalowych konstrukcji szklarniowych
- osoby do zbioru pomidorów

Przyjdź lub zadzwoń. Zapraszamy serdecznie.

Wymagany: paszport niemiecki, dyspozycyjność

"T OCEANWIDE
Kontakt: OPOLE, ul. Damrota 10 pok. 7II p..; v

tel. (077) 453 95 57, (077) 453 93 84 •
 MainTed

RACIBÓRZ, ul. Drzymały 38/3 tel. (032) 7551317,0889 633 835

mailto:eic@eic.opole.pl
mailto:biuro@eic.opole.pl
http://www.eic.opole.pl
TEL.COM
mailto:grupa.kena@neostrada.pl
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Chcesz
sprzedać, kupić, zamienić?

* .....
(nie ograniczamy liczby stów)

Nie zwlekaj, przyjdź
- Al. Jana Pawła II 27 pokój 31

UWAGA: Ogłoszenia w rubryce PRACA zamieszczamy bezpatnie!

Ogłoszenia drobne SMS-em
Czytelnicy, którzy chcą nadać ogłoszenie drobne, mogą to zrobić wysyłając SMS po numer 
7260 (koszt 2,44 z VAT) o treści: lokalna plus dowolna treść, np. lokalna sprzedam fiata 
126p w dobrym stanie...
Ogłoszenie ukaże się jednorazowo.
Jeżeli nadawca chce, aby w treści został podany numer, z którego SMS został wysłany, nie 
musi go wpisywać ponownie w treści. Jeśli podanych ma być więcej numerów lub jeśli 
nie należy podawać numeru, z którego zostało nadane ogłoszenie, należy to w treści 
uwzględnić. Jeżeli treść ogłoszenia nie mieści się w jednym SMS-ie, należy wysłać kolejny. 
Treści ukażą się łącznie.
Aby ogłoszenie ukazało się w środę, należy nadać je do poprzedzającego ją piątku do 
godz. 16.00.
Ogłoszenie drobne można też przynosić osobiście do siedziby redakcji (adres w stopce).

Komunikat
Uprzejmnie informujemy naszych Czytelników, że od 1 maja zmieniamy cenę za ogłoszenia 
drobne. Zwykłe ogłoszenia będzie kosztowało 2 zł za jedną emisję.

• Ogłoszenia tłustym drukiem - 5 zł za jedną emisję.
• Ogłoszenia typu dam pracę, szukam pracy pozostają bezpłatne.

Motoryzacyjne
Sprzedam vw polo poj. 1,3 rok prod. 

1986 stan dobry, kolor biały perłowy, 
cena 1000 zł. Tel. 0605 631 332

Sprzedam forda scorpio 2,0 automat, 
87 r. Tel. 0607 749 039

SKUP 126p, 125p, Polonezów 
i innych samochodów. 

Stan obojętny.
tel. 0 511 617 850

Sprzedam daewoo tico 98 r., 37,5 tys. 
km + opony zimowe, stan dobry. Tel. 
0604 908 447

Sprzedam fiata multipla, 2002 r„ 1,9 
ITD., klimatyzacja, pełna elektronika, ra
dio z CD, cena do uzgodnienia. Tel. 0501 
404 321

Sprzedam bardzo tanio stare audi 
'80 na części. Tel. 077/484 43 47, 0502 
070 982

Czyszczenie pierza 
i szycie kołder 

Punkt przyjęć 

w Kędzierzynie-Koźlu 

Czynne we wtorki 

od 15:00 do 16:00

PARKING obok PŁYWALNI 

Oferujemy 

Wsypy tradycyjne i kolorowe

Tel. 077/44019 46

Sprzedam alufelgi 15 z oponami do 
audi a4, a6 passat b5, b6 cena 1100 zł.Tel. 
0604412155

Sprzedam centralny zamek uniwersal
ny do każdego auta na pilota cena 250 zł 
z montażem. Tel. 0697971398

Sprzedam alufelgi 15 z oponami do 
audi a4, a6, passat b5, b6. Cena 1100 zł. 
Tel. 0604412155

Ford fiesta - tanio sprzedam, 1300 
ccm, 1992 r., elektrycznie otwierane szy
by, centralny zamek, autoalarm, obroto
mierz, szyberdach, K-K. Tel. 0606 432 554 
lub 0503 573 181

Sprzedam fiata uno, poj.1108 ccm, rok 
prod. 1994, przebieg: 114 tys. km, radio, 
dwa komplety opon, zabezpieczenie 
przed kradzieżą, bezwypadkowy. Cena 
4500 zł.

Tel. (077) 483 45 06; kom. 0697159 328 
Sprzedam haki holownicze org. mer

cedes sprinter, mercedes 124 osobowy, 
fiat dukato.Tel. 077/482 22 40

Sprzedam opla astrę classic rok pro
dukcji 1999, 1,4, kolor szampan, 66 tys. 
km. Tel. 077/481 70 45,0504 230 725

Kupię auta uszkodzone całe, na pol
skich lub zachodnich tablicach, również 
fiaty, polonezy itp. Wyrejestrowywanie 
samochodów, własny transport, skup zu
żytych katalizatorów. Tel. 466 62 22,0691 
875 772

Skup powypadkowych do wyreje
strowania. Natychmiastowy przyjazd, 
płatne gotówką. Tel. 032/232 83 83, 0502 
765 255

Nieruchomości
Sprzedam duże mieszkanie w 

Koźlu przy ul. Sądowej, II piętro. Tel. 
0606801190

Sprzedam działkę 18 arów z rozpoczę
tą budową. Kędzierzyn osiedle Kuźniczka. 
Tel. 077 482 54 35 lub 077/481 83 74 wie
czorem

Mieszkanie do wynajęcia 61 m kw. w 
Kędzierzynie. Tel. 0603 193 375

Sprzedam tanio nieduży dom z gara
żem i pomieszczeniem gospodarczym w 
gminie Reńska Wieś. Dobra lokalizacja. 
Tel. 077/4826126 lub 0605272261

Do wynajęcia garaż-warsztat, po
mieszczenie magazynowe o pow. 40 m 
kw., energia, kanał - oświetlenie placu. 
Tel. 0601 080 086

Kupię mieszkanie 3-pokojowe do 60 
m kw. na os. NDM lub Leśna. Tel. 0509 
430 331

Sprzedam dom - Kobylice. Tel. 0600 
101 840,077/482 33 23 po godz. 17.00

Sprzedam pawilon handlowy 25 m kw. 
K-K ul. Piotra Skargi, cena 15 tys. zł. Tel. 
077/483 83 91,0502 101 587

Sprzedam pawilon handlowy 30 m 
kw. w centrum Kędzierzyna. Tel. 0693 
370 640,0607 171 478

Sprzedam lub zamienię mieszkanie 
spółdzielcze własnościowe dwupoko-

Skup 

powy pa d kowych 

do wyrejestrowania.

tel. 032/232-83-83 

lub 502765255

jowe 47,1 m kw. III piętro, os. Piastów 
na większe, trzypokojowe, z oddzielną 
łazienką i w.c. również na os. Piastów 
lub Wschód. Tel. 077/483 45 06, 0687 
159 328

Sprzedam pawilon handlowy 25 m kw. 
K-K, ul. Piotra Skargi, cena 15 tys. zł. Tel. 
077/483 83 91,0502 101 587

Odstąpię bar. Tel. 0500 201 406
Sprzedam lub wynajmę lokal han

dlowy o pow. 60 m kw. K-K, ul. Reja. Tel. 
077/481 79 87, 0692 153 789

Do wynajęcia dla firm pokoje 1- i 2- 
osobowe z łazienkami w pobliżu ZA 
Kędzierzyn. Tel. 077/453 15 17 w godz. 

-10.00-13.00
Kupię mieszkanie ok. 50 m kw. Tel. 

0600 472 680
Poszukuję do wynajęcia kawalerki lub 

mieszkania w Kędzierzynie, od zaraz, tel. 
0604130878

Sprzedam mieszkanie w Kędzierzynie 
38 m kw., 1 pokój, kuchnia, łazienka c.o., 
Tel. 0514 805 904

Zamienię mieszkanie 4-pokojowe o 
powierzchni 84 m kw. na os. Blachownia

(DDomy.com
www.eDomy.com

Bezpłatnie przyjmujemy oferty kupna, 
sprzedaży domów, mieszkań, działek, obiek

tów.
Tel./fax: 077/ 483-16-66,0 508 15 17 84
Al. J. Pawła II 7 (p.19) K-Koźle (budynek 

banku BPH)

1. NDM, 2-pok. (57m2); IV/IVp; c: 75tys

2. NDM, 2-pok. (47m2); X/Xp; c: 59tys

3. NDM, 1 -pok. (25m2); par/IVp; c: 45tys
4. Leśna, 3-pok. (48m2); IV/IVp; c: 70tys

5. Pogorzelec, 4-pok. (80m2); par/IVp; c: 

90tys
6. Kotlarnia, 3-pok. (54m2); par/IVp; c: 44tys

7. Blachownia, 5-pok. (107m2); dz: 5,6 a l/lp; 

c:119tys
8. Dom, Ostrożnica, 160 m2 dz: 5a, komfort, 

c:210tys
9. Dom, Kędzierzyn, 4,4a, 170m2, c:260 tys

10. Dom, Sławięcice, 210 m2 dz: 4a, c:105tys

11. Dom, Sławięcice, 170 m2 dz: 8a, c:240tys

12. Dom, Sławięcice, 300 m2 dz: 24a c:380tys

(media, taras, ogródek) na mniejsze 3-po- 
kojowe w Kędzierzynie. Tel. 0691 703 713, 
077/483 66 12 (po godz. 15.00)

Sprzedam mieszkanie 2-pokojowe 48 
m kw. Śródmieście. Tel. 077/483 16 75

Do wynajęcia lokal handlowy 35 m kw. 
w centrum Kędzierzyna cena 1700 zł. Tel. 
0604412155

Kupię każde mieszkanie do 30 m kw., 
płacę gotówką. Tel. 0888 68 20 07

Sprzedam mieszkanie 2-pokojowe po 
remoncie pierwsze piętro w centrum. Tel. 
0602 273 645

Sprzedam lub zamienię na większe 
mieszkanie własnościowe 38 m kw. o 
wysokim standardzie, 2 pokoje, kuchnia, 
balkon, IV piętro, osiedle Leśna na więk
sze 3-pokojowe. Tel. 0501 439 630

Sprzedam mieszkanie 2-pokojowe w 
centrum Kędzierzyna. Tel. 0695380282

Sprzedam dom do remontu + działka 
23 ary. Korzonek. Tel. 0605 576 663

Kupię mieszkanie 2-, 3-pokojowe w

Skup samochodów do 
wyrejestrowania, stare, 

uszkodzone

Holowanie gratis!

Tel. O 667 225 747

Kędzierzynie-Koźlu. Tel. 0694 463 293 
Kawalerkę w Koźlu sprzedam lub wy

najmę. Tel. 077/483 76 28

Do wynajęcia
Pomieszczenie na biuro o pow. 17 m2 + powierzchnia 

użytkowa w Kędzierzynie-Koźlu, ul. Bałtycka 4 
Cena do uzgodnienia

Tel. 077/4060011 od 7.00 do 15.00 
0 602 421 816

Sprzedam działkę 18 arów z rozpoczę
tą budową. 077/482 54 35 lub 077/481 
83 74

Zamienię mieszkanie komunalne 35 m 
kw., podwyższony standard, po remon
cie, duży pokój, kuchnia, balkon na 3-, 4- 
pokojowe.Tel. 0602525836 po15.00

Kupię niedużą kawalerkę na NDM-ie 
lub w centrum. Tel. 077/483-17-47 lub. 
601-482-331

Szukam kawalerki do wynajęcia w K-K. 
Tel. 0660 431 359

Kupię mieszkanie w Kędzierzynie od
45 m kw. do 52 m kw.Tel. 501 248 448

Zamienię mieszkanie komunalne M-1,
38 m kw. na II piętrze przy ul. 1 Maja na 2 
pokoje. Tel. 507 029 049

Poszukuję mieszkania do wynajęcia 
dwupokojowego na terenie Kędzierzyna- 
Koźla. Tel. 077/ 482 49 40 lub 0506 038 
126

Kredyty bezBIK
- dojazd.

Tel. 032/240 62 31,
0600 984 748 ZAPISY 1RWA.IĄ

Kupię lub wynajmę mieszkanie w
Kędzierzynie. Tel. 502 299 804

Zamienię mieszkanie własnościowe
38 m kw., 2 pokoje z kuchnią, parter, na
większe 3-4 pokoje lokatorskie na os.
Leśna. Tel. 077/481 45 37,0698 704 975

Kupię lokal użytkowy w centrum
Kędzierzyna. Tel. 0604412155

Kupię
Antyki, obrazy, meble, porcelana, 

monety itd. zakupi za gotówkę Galeria 
Sztuki Gliwice ul. Dolne Wały 13 od 9.00 
do 16.00. Tel. 032/231 63 35, 032/231 82 
09

Kupię książki używane Kędzierzyn- 
Koźle, ul. Wojska Polskiego 10. 
Antykwariat. Tel. 0508 245 450

Sprzedam
Sprzedam całą wyprawkę dla niemow

laka: śpioszki, kaftaniki, pajacyki, zabaw
ki, wanienkę, nosidełko, rożek usztyw
niany, suknię ciążową - bardzo tanio. Tel. 
0663600103

Sprzedam lodówkę firmy ARDO, wó
zek dziecięcy głęboki firmy WAMPOL. Dla 
psa smycz, kaganiec, zabawki itp. Bardzo 
tanio. 0663600103 lub 077/4819858

MIEJSKI ZAKŁAD CMENTARNY
kompleksowe usługi pogrzebowe po nąjniższych cenach

Kędzierzyn-Koźle,
ul. Bałtycka 2 

tel. 483 40 76 (do 15.30) 
483 55 41 (po 15.30) 

0602 620 338

Sprzedam skrzynkę elektryczną do 
zasilania placu budowy.Tel. 077/4826126 
lub 0605272261

Sprzedam za 20 zł włoską wanienkę do 
kąpieli dla niemowląt i większych dzieci - 
z odpływem, wyprofilowanym miejscem 
do siedzenia. Tel. 0503 339 654

Sprzedam suknię ślubną r. 36-38, do
datki gratis, cena do uzgodnienia. Tel. 
077/482 01 53

Boksery rodowodowe sprzedam. Tel. 
0602 621 492

Sprzedam szafę chłodniczą witryno
wą na gwarancji. Tel. 0693 730 640, 0607 
171 478

Sprzedam 10-miesięcznego pieska 
rasy West Highland White Terrier - tanio! 
Tel. 0508139157

Oddam za niewielką kwotę ubranka 

dziecięce głównie chłopięce od 2 miesię
cy do 2 lat, najchętniej stały odbiorca. Tel. 
0600122 263

Sprzedam monitor 17 cali AOC stan 
bardzo dobry cena 60 zł. Tel. 0510 
700 140

Sprzedam betoniarkę o pok. 
250l/380V, dmuchawę elektryczną do 
ogrzewania pomieszczeń i suszenia ścian 
9,6 KW/380V, płytki elewacyjne (ciemny 
brąz) 40 m kw. o wym. 6,5 cm x 25 cm, 
trójkołowiec dla dziecka w wieku 4-7 lat z 
napędem na koła i jazdą do przodu i tyłu 
zasilany z akumulatora 12V, motorower 
Romet 205 zarejestrowany. Tel. 077/483 
27 76,0604 594100

Sprzedam za 35 zł wysokie krzesełko 
do karmienia dzieci, łatwe do utrzymania 
w czystości, bardzo bezpieczne, z IKEA.

k KOMPUTEROWY 
OŚRODEK 

■k SZKOLENIOWY . ,

4 810 820
Kędzierzyn-Koźle, ul. Harcerska 13

KURS KOMPUTEROWY 
PODSTAWOWY

Tel. 0503 339 654
Sprzedam łóżeczko z materacykiem 

kokosowym. Tel. 077/483 26 28
Sprzedam króliki - olbrzym belgijski.

Tel. Ó77/4820536 
Różne
Pilnie szukam reproduktora pudla mi

niaturki do pokrycia mojej suczki. K-K i 
okolice. Tel. 0509 671011

Studnie ogrodowe przydomowe wy
konuję z własnego materiału. Tel. 0692
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BIURO OBROTU NIERUCHOMOŚCIAMI
CARDOM

Elżbieta Gepert-Broj, lic, zaw. nr 708

Kedzierzyn-Koźle, Plac Wolności 6-7 
(budynek PeKaO S.A.) 

łel./fax 077/483 72 04, 0602 379 056

1. Azoty - 33 m2,1 -pok., I p., balkon - 45.000
2. Śródmieście - 36 m2,2-pok., III p. - 60.000

3. Koźle - 48 m2,2-pok., II p., balkon - 72.000

4. Koźle - 50 m2,2-pok., parter - 75.000

5. Azoty - 52 m2,2-pok., II p., nowe okna - 65.000

6. Piasty - 72 m2,3-pok., X p., balkon -100.000

7. Sławięcice — 110 m2,1 piętro, do remontu - 65.000

8. k/Raciborza - posesja:

dom nowy 500 m2, atrakcyjny, basen odkryty, 

staw, teren ogrodzony 2 ha - cena 2 000 000 PLN

uutuuu.corcJom.pl
Pełna lisia zawiera ok. 100 oferł sprzedaży

603 157
Kafelkowanie, tapetowanie, malo

wanie, gładzie, regipsy, panele, prace 
wykończeniowe. Tel. 077/4812775 i

0601095572
Agencja ubezpieczeń TUiR Warta SA

- E .Wróblewska 47-220 K-K ul. Matejki 9
- obok insp. PZU - tanie OC, AC promocja! 
Zapraszam. Tel. 0503 489 887

Młody, elegancki piesek rasy York po
zna suczkę chcącą doczekać się potom
stwa. Tel. 077/4826126 lub 0605272261

Naprawa pralek automatycznych, tel. 
4829677,0604436657

Potrzebujesz produktów firmy 
AMWAY? Zadzwoń. 0607 676 302

Szkolne Koleżanki i Koledzy Zosi 
Grochowej. Spotkamy się 3 czerwca przy 
kościele na Pogorzelcu o godz. 18.00

Kafelkowanie, malowanie, gładzie, pa
nele, regipsy, struktury. Tel. 0514 991 495

Wesoły byk - rodeo western sterowa
ny elektronicznie dla dzieci i dorosłych, 
zapewni wspaniała zabawę w kowboja, 
uatrakcyjni festyn, zabawę i inne impre
zy, nagrody dla zwycięzców. Nadto wata 
cukrowa w każdej ilości i wielkości. Tel. 
0663 048619,0512213799

Lekarz weterynarii Lesław 
Szczerkowski, bezpłatne czipowanie 
psów. Informacje: tel. 0602 257 297, 
077/481 75 17

Serwisy domowych systemów uzdat
niania wody odwróconej osmozy, tanio. 
--------------------------------------------------- , 
Usługi podnośnikiem P183

Reńska Wieś,
Tel. 0605 072 039

Tel. 077/482 69 84 od 9.00 do 17.00, 0507 
48 16 40

Oddam gruz - czysta cegła. Tel.
077/483 26 28

Usługi dekarsko-blacharskie, remont 
dachów papowych papą termozgrzewal
ną. Położenie 1 m kw. z materiałem 16 
zł oraz przemurowywanie kominów. Tel. 
0607479 293

Morze - Jarosławiec, nocleg z wyży
wieniem 33 zł, kolonie od 28 zł/osoba. 
Tel. 059/810 94 23,0508 328 839

Towarzyskie
Wolny, bez nałogów poszukuje pani 

do towarzystwa. Tel. 0698 935 917_____
Firma remontowo-budowlana

„TY-BUD”
z 60-cio letnią tradycją oferuje: 

-docieplanie elewacji
- budowę od podstaw
- drobne remonty
- wymiana drzwi, okien
- tynki agregatem
- panele i gładzie gipsowe
Tel.487-58-36 po godz. 18 

0608-867-889

DDomy.com
http://www.eDomy.com
uutuuu.corcJom.pl
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DAM PRACĘ
Murarzy oraz murarzy klinkieru do pół

nocnych Niemiec. Bez paszportu O. Tel. 
004925729234963 lub siegmund@iam- 
modelle.de

Praca w Belgii dla osób z polskim pasz
portem do układania rusztowań, wyma
gane doświadczenie i znajomość języka 
niemieckiego lub angielskiego w stopniu 
dobrym. Tel. 032/67 050 40,0694 577 804

Poszukujemy pracowników do Francji 
i Hiszpanii, rzeżników, elektromonterów, 
mechaników samochodowych oraz pra
cowników fizycznych z dobrą znajomoś
cią języka francuskiego lub hiszpańskiego. 
Tel. 032/67 050 40,0694 577 804

Zatrudnię mężczyznę do pracy w skle
pie, praca stała Koźle Port. Tel. 0602 57 40 
43

Praca w Holandii od zaraz na halach 
przy pakowaniu oraz na wózkach widło
wych 47-330 Zdzieszowice ul. Dworcowa 
8, tel. 077/5450682 lub 0508330621

Zatrudnię opiekunkę w niepełnym wy
miarze godzin do 10-miesięcznej dziew- 
czynki.Tel. 077/483 19 68,0501 261 703

Poszukuję opiekunki do 6-miesięczne- 
go dziecka na os. Blachownia.Tel. 077/483 
65 29,0691 118451

Zatrudnię fryzjerkę damską. Tel. 0691 
312 200,077/481 11 82

Zatrudnię młodą osobę na stanowisko 
barmankl.Tel.077/48215 17

Praca w Holandii na paszport niemie- 
cki.Tel. 0513 971 730

Duże laboratorium analityczne poszu
kuje osoby do poboru materiału biologicz
nego w punkcie pobrań w Kędzierzynie- 
Koźlu. Praca w niepełnym wymiarze go
dzin (godziny ranne), umowa-zlecenie. 
CV prosimy kierować na adres: e mail: 
praca@sla.com.pl lub na adres Śląskie 
Laboratoria Analityczne ul. Żelazna 1,40- 
851 Katowice. Szczegółowe informacje 
pod nr. telefonu 0609 117 302

Austria, Niemcy, Holandia, murarz, 
zbrojarz, betoniarz, cieśla, spawacz, elek
tryk, kierowca, osoby niewykwalifikowa
ne, wymagany paszport niemiecki. Tel. 
032/67 050 40,0694 577 804

Firma handlowa zatrudni pracowni
ków. Tel. 0601 059 135

Zatrudnię technika farmacji po stażu. 
Tel. 0606,207 459

Kasjer, sprzedawca, magazynier, wy
magane doświadczenie w branży owo
cowo-warzywnej. Tel. 0503 199310, ul. 
Powstańców 70

Przyjmę do pracy sezonowej dwóch 
pracowników w serwisie ogumienia. Tel. 
077/482 96 08

Apteka « Książęca » w Raciborzu poszu
kuje mgr. farmacji na stanowisko asysten
ta. Zapewniamy mieszkanie. Tel. 032/414 
05 95

Zatrudnię murarzy w Niemczech. 
Paszport niemiecki. Tel. 0049/170 96 
47 368

Zatrudnię technika farmacji. Tel. 0606 
683 193

Poszukujemy osób na stanowisko kon- 
troler/windykator, bezpłatne szkolenie, 
wysokie prowizje. Tel. 077/483 52 52 wew. 
59

Zatrudnimy samodzielnego montaży
stę drzwi i paneli. Oferujemy profesjonal
ne narzędzia, samochód, telefon komór
kowy i umowę o pracę. Tel. 0606 693 333

Poszukiwany pracownik biura ogło
szeń, wymagania: doświadczenie w 
poszukiwaniu reklam. Zainteresowane 
osoby prosimy o przesłanie CV na adres: 
Silesia Press sp. z o.o., ul. Konopnickiej 6, 
45-004 Opole, tel. 077/40 210 49

Firma ochroniarska zatrudni licencjono
wanych pracowników ochrony do pracy z 
bronią, praca w K-K. Tel. 077/40 60 021

Zatrudnię panią na myjnię samocho
dową w Krapkowicach. Tel. 0505 428 759

Niemcy praca w ogrodnictwie. Paszport 
niemiecki. Tel. 077/4829635

Poszukuję wokalistki do zespołu mu

zycznego, obsługa wesel, studniówek, za
baw okolicznościowych itp. Tel. 077/482 
49 91 po godz. 19.00 oraz 0607 169 850

Zakład wędliniarski zatrudni osobę 
na stanowisko sprzedawcy do sklepu 
mięsno-wędliniarskiego w Kędzierzynie. 
Wymagane doświadczenie w handlu i ak
tualna książeczka zdrowia. Tel. 032/430 49 
60,032/43082 52

Zatrudnię przedstawiciela handlowe
go oraz telemarketerkę sieci telefonii 
komórkowej ORANGE. Wymagania, 
samochód os. (dotyczy przedstawi
ciela handlowego), dyspozycyjność, 

komunikatywność, miła aparycja. 
Zapewniamy: podstawę + wysoki 

system prowizyjny. CV kierować na: 
bartosz.bartoszek@gti.pl, 

tel. 0502 541 683

Praca w Anglii (dla osób z polskim pasz
portem) dla analityków finansowo-kredy- 
towych w banku (miejsce pracy Londyn 
lub Manchester). Tel. 077/482 93 49 od 
poniedziałku do piątku, 0506 569 914

Austria do rozbiórek budynków zatrud
nię. Tel. 0695 985 466T

Firma handlowo-usługowa zatrudni 
pracowników. Wymagania - wykształce
nie średnie lub wyższe, prawo jazdy kat. 
B, dyspozycyjność, samodzielność, dobra 
organizacja pracy, umiejętność pracy w 
zespole. Tel. 0601 059135

Zatrudnię rencistę lub emeryta na sta
nowisko laborant-konserwator. Tel. 488 
65 64

Zatrudnię do rozwożenia książek tele
fonicznych i ulotek na terenie K-K i okolic. 
Tel. 0606 967 402

Firma działająca na terenie Raciborza za
trudni: monterów kotłów energetycznych, 
spawaczy z uprawnieniami UDT lubTUV 
(metoda spawania 111,141). Tel. 032/415 42 
24,032/415 42 23

SZUKAM PRACY
Mechanik samochodowy 38 I. bez na

łogów z doświadczeniem szuka pracy w 
Austrii. Tel. 0504 745 894

Młody mężczyzna poszukuje jakiejkol
wiek pracy na terenie Kędzierzyna-Koźla z 
zawodu ślusarz, posiada uprawnienia na 
wózki widłowe wraz z wymianą butli ga
zowej’, uregulowany stosunek do służby 
wojskowej, prawo jazdy kat. B, umiejęt
ność posługiwania się komputerem. Tel.

0606654230 lub po 17.00 077/4821176
Szukam dodatkowej pracy. Tel. 0502 

452 643
Szukam pracy w Austrii lub Niemczech, 

paszport niemiecki, 27 lat, bez nałogów, 
bardzo dobra znajomość języka niemie
ckiego! Tel. 0607 302 269

Inżynier budowlany szuka jakiejkol
wiek pracy. Tel. 077/481 51 70

40-letnia kobieta zmotoryzowana po
szukuje pracy popołudniami i w week
endy. Oferty seksualne wykluczone. Tel. 
0696 651 781

Podejmę od zaraz pracę przy odka- 
mienianiu instalacji wodnych. Tel. 0600 
460 882

Młoda rencistka ukończone studia 
zawodowe marketing i zarządzanie (li
cencjat) podejmie pracę na pół etatu, 
znajomość obsługi komputera i urządzeń 
biurowych. Tel. 0665 277 910

Mężczyzna lat 30 szuka pracy jako 
pracownik fizyczny - prace porządkowe, 
fizyczne, remontowo-budowlane, malo
wanie pomieszczeń, docieplanie budyn
ków mieszkalnych. Tel. 0698 160612 lub 
077/483 27 16

28-letnia kobieta szuka pracy, bardzo 
dobra znajomość obsługi komputera, 
szybkie przepisywanie tekstów, dyspo
zycyjność, prawo jazdy kat. B. Tel. 0886 
323 155

40-letnia kobieta zmotoryzowana po
szukuje pracy popołudniami i w weeken
dy. Tel. 0696 651 781

Masz dziecko, chcesz iść na zakupy, 
a może do kina? Dzwoń po babcię. Tel. 
077/483 51 97

Fachowiec szuka pracy w kafelkowa- 
niu, malowaniu, panelach itp. Tel. 0888 
770 702

Szukam dodatkowej pracy w zawodzie 
krawiec odzieży lekkiej, bez ubezpiecze
nia. Posiadam maszynę do szycia. Tel. 
0502634 356

Szukam pracy na terenie Niemiec, 
Austrii! Dobra znajomość Języka niemie
ckiego, 26 lat, wykształcenie śred. mech., 
bez nałogów, zjazd co weekend! Tel. 
774848711 lub 0505 964 528

Dyplomowana higienistka stomatolo
gii poszukuje pracy jako asystentka sto
matologiczna. Tel. 483 62^3

Młody mężczyzna poszukuje ja
kiejkolwiek pracy od zaraz na terenie 
Kędzierzyna-Koźla, tel. 0601474952

Nauczyciel języka francuskiego szuka 
pracy. Tel. 483 27 16

PAŃSTWOWE GOSPODARSTWO LEŚNE 
LASY PAŃSTWOWE 

NADLEŚNICTWO KĘDZIERZYN 
ul.Książąt Opolskich 8,47-230 Kędzierzyn-Koźle 

Centrala : tel/fax (077) 4832222 ; 4834355 ; 4815117

Kędzierzyn-Koźle 2006-05-10

Państwowe Gospodarstwo Leśne

Lasy Państwowe

Nadleśnictwo Kędzierzyn

ogłasza pisemny ofertowy przetarg nieograniczony na sprzedaż

następującego środka trwałego

samochód osobowy Łada Niva 1.7 - nr śr. 741/774 , rok produkcji 2002 cena 
wywoławcza - 18500.00 zł

Cena wywoławcza jest ceną brutto.

Wadium wynoszące 10 % ceny wywoławczej , należy wpłacać do kasy Nadleśnictwa Kędzierzyn 

w terminie do 01.06.2006 r. do godz. 10.00

Wadium przepada na rzecz Nadleśnictwa , jeżeli oferent, którego oferta zostanie przyjęta uchyli 

się od zawarcia umowy sprzedaży.

Wadium złożone przez oferentów , których oferty nie zostaną przyjęte , zostanie zwrócone 

bezpośrednio po dokonaniu wyboru ofert, a oferentowi którego oferta zostanie przyjęta - zostanie 

zarachowana na poczet ceny.

Nadleśnictwo zastrzega sobie prawo swobodnego wyboru oferty , w przypadku jeżeli uczestnicy 

przetargu zaofiarowali tę samą cenę.

Oferty pisemne należy składać w terminie do 01.06.2006r. godz. 10.00 w Sekretariacie Nadleśnictwa 

Kędzierzyn osobiście, w zamkniętych kopertach z dopiskiem - „Przetarg - Łada Niva”.

Przetarg odbędzie się w siedzibie Nadleśnictwa Kędzierzyn w dniu 01.06.2006r. o godz. 10.00

Pozostałe warunki przetargu ustala treść Rozporządzenia Rady Ministrów dnia 05.10.19993 r. w 

sprawie zasad organizowania przetargu na sprzedaż środków trwałych przez przedsiębiorstwa 

państwowe oraz warunków odstąpienia od przetargu - (Dz. U. Nr 97 poz.443).

W/w środek trwały można oglądać w dni robocze w godzinach od 8-14 w siedzibie Nadleśnictwa 

Kędzierzyn tj. ul. Książąt Opolskich 8,47-230 Kędzierzyn-Koźle .

Więcej informacji można uzyskać pod nr tel. (077 4063080).

Informujemy, że SPZOZ Zakład Zdrowia Publicznego 
i Medycyny Profilaktycznej w Kędzierzynie-Koźlu przy ulicy 
Leszka Białego 5 wraz z Urzędem Miasta rozpoczyna realizację 
programu profilaktycznego pt.„Zaburzenia odżywiania u dzieci 
i młodzieży" w gabinetach profilaktyki i pomocy przedlekarskiej 
na terenie szkół podstawowych i gimnazjalnych dla uczniów 
zameldowanych na terenie naszego miasta. Zaplanowano wy
konanie 600 badań. Badania te odbywać się będą w następują
cych terminach i placówkach:

1. 19.05.2006 - Publiczna Szkoła Podstawowa nr 14
2. 24.05.2006 - Publiczna Szkoła Podstawowa nr 12 .
3. 26.05.2006 - Zespół Szkół Miejskich nr 2
4. 31.05.2006 - Publiczne gimnazjum nr 3
W przypadku niewykorzystania limitu badań w tych szkołach 

dnia 02.06.2006 dodatkowo zostanie wyznaczona do badania 
Publiczna Szkoła Podstawowa nr 6.

W okresie październik i listopad 2006 r. przewiduje się dal
szą realizację programu w Publicznej Szkole Podstawowej 
nr 9, Publicznej Szkole Podstawowej nr 1, ewentualnie jeszcze 
w Zespole Szkół Miejskich nr 3

TRANSPORT 
TOWAROWY 1,5 T

KOMPUTEROWY 
L. OŚRODEK

SZKOLENIOWY
tel.

4-810-820
ul. Harcerska 13

Kawiarenka Internetowa 
CZYNNA CODZIENNIE

DO GODZ. 20:00

Firma HANDS ON działająca na rynku holenderskim 
poszukuje osób do pracy:

www.FoliaDoSianokiszonki.pl
tel.(085)65-38-943

przy pakowaniu żywności
przy pakowaniu reklam
w pralni
przy pakowaniu kwiatów 
brukarzy oraz pomocników brukarzy 
ślusarzy

UWAGA FIRMA POSZUKUJE TAKŻE 
ŚLUSARZY, SPAWACZY I STOLARZY Z POLSKIM PASZPORTEM!!!

INFORMACJE POD NUMEREM TELEFONU 0774418472. 
Gwarantujemy:
Zwrot kosztów podróży, opiekę rezydenta oraz bardzo dobre warunki mieszkaniowe

Zadzwoń już dziś i zapoznaj się z naszą ofertą !!!
| wymagany paszport niemiecki • wymagany paszport niemiecki

mailto:siegmund@iam-modelle.de
mailto:praca@sla.com.pl
mailto:bartosz.bartoszek@gti.pl
http://www.FoliaDoSianokiszonki.pl


Chcesz wiedzieć,

jak ugryźć fundusze strukturalne?

TEA^WORK
Agencja Pracy

Dobrze płatna praca w Holandii
Wynagrodzenie 1500 euro netto 

miesięcznie dla fachowców: 
Spawaczy, Zbrojarzy, Tynkarzy, 

Murarzy, Malarzy, Cieśli, 
Brukarzy, Tokarzy, Stolarzy!

wynagrodzenie od 6,30 euro netto na godzinę 

w przemyśle i ogrodnictwie.

Po odtrąceniu mieszkania i ubezpieczenia! 

Dodatkowo zwrot kosztów podróży!

CZY KTOŚ PŁACI WIĘCEJ?!
Wymagany paszport niemiecki

Holenderskie 
Rozliczenia Podatkowe 

Juz od 60 zł

K-Kozle, ul.Matejki 9, tel: 077-4838506 

Opole, ul.Damrota 10, tel: 077-4531167 

Racibórz, ul.Pocztowa 14, tel: 032-4153290

O SKOK
SPÓŁDZIELCZA KASA OSZCZĘDNOŚCIOWO-KREDYTOWA 
Im POWSTAŃCÓW ŚLĄSKICH

Pożyczka remontowa

Minimalna kwota pożyczki: 5 OOO zł
Maksymalna kwota pożyczki: bez ograniczenia

Pożyczka udzielana jest na okres od 6 do 60 m-cy
Koszt pożyczki: stopa procentowa - 14,5%
Prowizja: 4%
Oproc. rzecz dla kwoty 8 OOO zł na okres 36 m-cy wynosi 18,90

Pożyczka przeznaczona na remont domu lub mieszkania

Zabezpieczenie pożyczki:
Poręczenie wg prawa cywilnego
- do kwoty 10 OOO zł - 2 poręczycieli + zgoda współmałżonków,
- do kwoty 40 OOO zł - 3 poręczycieli + zgoda współmałżonków,
- powyżej 40 OOO zł - 4 poręczycieli + zgoda współmałżonków.

i / / i

poniedziałek, środa, piątek: godz. 9.40

Q POP7 O
Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna
(konkurs dla mediów.Fundusze strukturalne w Polsce1'organizowany przez Ministerstwo Rozwoju Regionalnego)

www.teamwork.com.pl

OPOL CARS

SKOK im. Powstańców Śląskich

Kędzierzyn-Koźle, ul. Wojska Polskiego 1, tel. 406 OO 36

»Auto części
W1

I ny

BIURO PODRÓŻY
MIDMD

e-mail: kozle@sindbad.pl

ul. Limanowskiego 3 
Wejście od 

ul. Czerwińskiego 
Pasaż handlowy 

między PKS a rynkiem 
czynne od 9 do 17

Tel./fax 077/48214 43

POSIADAMY ATRAKCYJNA 
OFERTĘ NA LATO 2006 

RENOMOWANYCH BIUR TURYSTYCZNYCH 
SINDBAD, OPEN TRAWEL, RAINB0W TOURS 

OASIS TOURS, EXIM TOURS I INNYCH 
Duże zniżki przy wcześniejszej rezerwacji 

niskie przedpłaty

Bogaty wybór wczasów, wycieczek 
EUROPA, EGZOTYKA PROMOCJE WIOSENNE

Bilety autokarowe, lotnicze, karty EURO 26 
UBEZPIECZENIA TURYSTYCZNE

Telefoniczna rezerwacja biletów Sindbada

CODZIENNE
POUCZENIA
«WOWE

Codziennie oferty LAST MINUTĘ 
Zapraszamy

NYSA-ŻUK, FSO- POLONEZ ■ TRUCK, TARPAN, UAZ 
EUROPEJSKIE - KOREAŃSKIE, JAPOŃSKIE

— — SPECJALNOŚĆ DAEWOO

Zapraszamy do nowo otwartego sklepu!!!

47*220 Kędzierzyn-Koźle
ul. Matejki 1$ tel 077/48182 SS

? BEN SHOW
z Senem języka angielskiego

| Codziennie od poniedziałku do piątku

w RaJiu Park o godz 12:15 i 16:15

ODCINEK 42
Ben i$ teaching - Ben nauczycielem

Fm taH and sfim and very museufar.
■ have aark ha<r ana brown eyes 
żesfim? w»soA-. szcsupfy f bardzo 
rrwku^-i-ty.. Mam ciemne wftosY ■ ćr<aowe 
oez>.

Mar*m is a short s«m boy.
Warbin iest ocsfcm szczutym eftfepćem.
He. bas go? blond ha>r łnd tight bfue eyes 
Ma bAjntr wń?$y n eft-esAse łvzv

My mum <s a? a med*um herght,. she >s not 
fot but a licie piutnp.
Afoja jest y-edn-eęc wzrostu, rwe jest
prt-sa ate troszkę puszysta.
She is rect hatred arst bas b*g green eves

I tfs., IWW WZjr

ODCINEK 44

ODCINEK 43
Ben jn the country - Ben

Let me look at you.
.-Aerwiif pt- rii cfe&g socjr;
Lec me do it.
PdZWO; mi fa ZTOO-Ć.
Let me go there. 

m. tam jwjśe.
Let me dnv«
Pozwói mc pcitrpwabzic.
Let me fix it
ftwwo* m> fi? napranie

Can T cali yau unefe?
Gry mogę naeywać etę w/fctem ’ 
Can l cime later?
Czv mogę przy}# pezr.
Can I cali you aęam?
Czy mogę /adrwomc
Can l read it ’
Czy mogę to

Bensfishing - Ben na rybach

I feke watciwng football and beer.

i ł»ke joggmg, swtmmmg aad training at a ęym. 
Ł Uł/tę prywać t Ćwtcryf rw itow-
She-hkes yoga, aerapic and cyc»ng.
Orw ry&r /agę, dwrufrik • jaddę na 'dwerze.

We both hke romantic cume&es and ttaUan foed. 
/(joim/ fcamedże romantyczne«wtosfce jedzena?.

We ałsO łike coiiectusg cłd records
My rownfoz /ufrmy zb>eroc staro pwty.

ODCINEK 45
Meg’s Mum Visit - Wizyta mamuśki Meg

togę.

m wntrng now watchmg TV and ftstentng 
o the radia.
¥=cę, ogtądam rotewft/ę ■

She «s sftting ar aad readmg a nowel
Ona sred.' ■ • -■ J-e t czyta nowżeśe.

Mum <$ sleeping, thank God. 
'«ł.s.v sp-. dżręfc Sogu.

ODCINEK 46
I want a grąndchiłd - Chcę wmikal

Wher. are you genng to get engagea?
\7 e wwi-.-e raz’ Kietfy zapr-erza^ s-ę zaręrdyć’

When are yeu goiog. to nwry Meę. ?
ożentć s ę z

Meg are you gotng to g<ve bath to a ch»łd?
Meę zrfnrerzitsz urodzie ttóbcfco?
I was gi-ae becaose l mace a goocf imptess>an on 
Meg's mum.
Syłenj .•aduweio--'-,, bc ifpbre wra4-en<e na
mamusi ■Meg.
i was suronsea when she stertect the OScusafoo 
Syfe-m zasfcaezony, zacięć «/ś-s7tu$»-
Now Fm tewtftec, because 1 oon t know Anat 
happen tonwrew*
Fera/ prreratpny eo p-e n.err.*, co będzk?
iturcf'
Oo you want to haee a rest’
Cbaałfy $ ocfooctąć'
Dc vou want to go te bed? 
Cfioa*i»vs pujśr do tózka'

wyłączna 
emisja

PARK FM

autor
audycji:

wyłączny 
sponsor:

http://www.teamwork.com.pl
mailto:kozle@sindbad.pl
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Spotkanie z pisarzem

Albo coś jest dobre, 
albo coś jest zdrowe

W środowe popołudnie 10 maja 
w osiedlowej bibliotece odbyło 
się spotkanie z pisarzem Markiem 
Szołtyskiem, znawcą Śląska, jego 
zwyczajów, gwary, autorem wielu 
książek o tym regionie.

Z Markiem Szołtyskiem chciało się 
spotkać i poznać go bliżej około trzy
dziestu blachowniańczyków. Ci, którzy 
na spotkaniu się pojawili, na pewno nie 
żałowali, bowiem jest to człowiek bar
dzo bezpośredni, kontaktowy, z dużym 
poczuciem humoru. Ze swadą opowia
dał o sobie, o tym, jak powstają jego 
książki, o pierwszych samo
dzielnych krokach na litera
ckiej ścieżce.

- Na pierwszą swoją 
książkę musiolech sobie 
zaszporować. Nikt mi ni
czego nie doi w prezencie. 
Ale tak mi się spodobała 
ta niezależność, że bych 
jej na nic nie zamienił
- stwierdził pisarz. Początki 
kariery zawodowej nie były 
łatwe ani proste. Dzisiaj na
tomiast Marek Szołtysek nie 
narzeka na brak zajęć. Jest 
obecny niemalże we wszyst
kich mediach, ma swój pro
gram telewizyjny na TVP3 
pod tytułem ‘‘Dobre piwo i 
złe ożeroki”, stałe rubryki 
w prasie, yisze wciąż nowe 
książki o Śląsku.

- Pracowałem także 
w radiu, ale musiałem 
zrezygnować, bo było 
tego wszystkiego za dużo
- dodaje. Jest Ślązakiem, 
zafascynowanym tym re
gionem, jego kulturą, histo
rią tradycją. Studiował na

W te wakacje

Kąpielisko nieczynne
Kąpielisko w Blachowni liczy po

nad 40 lat. Trudno więc się dziwić, 
że sypie się coraz bardziej i wymaga 
ciągłych nakładów. Spustoszenia, 
jakie poczyniła tegoroczna zima, 
spowodowały, że właściciel podjął 
decyzję, iż w tym sezonie letnim 
obiekt nie będzie otwarty.

Kąpielisko w Blachowni to jedyna 
atrakcja dla dzieci i tych dorosłych, 
którzy nigdzie na urlop się nie wybie
rają. Niestety, w tym roku z tej atrakcji 
nie będzie dane im korzystać. Obiekt 
w tym sezonie nie zostanie oddany do 
użytku. Powodem numer jeden jest 
uszkodzenie niecki głównego basenu 
oraz zupełne skorodowanie instalacji 
do filtracji wody. Naprawa będzie kosz
towała tak dużo, że obecny właściciel 
obiektu nie jest w stanie jej udźwignąć. 
Gdy przed trzema laty decydował się 
na kupno kąpieliska, sądził, że sezony 
będą na tyle udane, że obiekt nie tyl
ko zarobi na siebie, ale jeszcze i na in
westycje. Stało się inaczej. Poprzednie 
lata nie należały do udanych i zysków 
na obiekcie nie było tyle, ile powinno,

KUL-u i planował pozostać w Lublinie. 
“Uszporował” sobie nawet na małą ka
walerkę, ale gdy poszedł do firmy zaj
mującej się sprzedażą nieruchomości, 
okazało się, że za te pieniądze można 
mieć mieszkanko, ale nie w Lublinie. 
Na Śląsku to i owszem, więc wrócił na 
Śląsk i nigdy tego nie żałował. Wręcz 
przeciwnie. Jako człowiek już dojrza
ły bardzo ceni sobie fakt, że mieszka 
tu, gdzie jego korzenie, wciąż patrzy, 
ogląda i odkrywa na nowo zalety i uroki 
Śląska.

- Żeby poznawać, trzeba jeździć. 
Moje życie to wieczne podróżowa- 

Marek Szołtysek z jedną ze swoich książek o Śląsku

żeby biznes miał sens.
- Nie mogę dokładać ciągle do ba

senu z innych źródeł. Nie wiem, co 
będzie dalej, ale w tym sezonie na 
pewno nie ma szans na uruchomie
nie kąpieliska. Zbyt dużych wyma
ga nakładów. Szkoda, bo mieliśmy 
ambitne plany, wciąż coś kupowa
liśmy, remontowaliśmy, ale pogoda 
nam nie sprzyjała. Będziemy w tym 
roku próbowali chociaż zrobić coś 
z kortem tenisowym, który także 
jest już naszą własnością. Pogoda 
zimą zrobiła swoje, ale swoje doło
żyli też złodzieje i wandale. Musimy 
zacząć od postawienia porządnego 
ogrodzenia, bo w przeciwnym razie 
wszystko zostanie wyniesione bądź 
zniszczone - powiedział nam właści
ciel obiektu. Kąpielisko wymaga przede 
wszystkim gruntownego remontu nie
cki. Jednorazowe napełnienie to około 
1600 metrów sześciennych wody.

Gdy niecka jest pęknięta, to woda 
idzie do gruntu i trzeba jej wtedy znacz
nie więcej. Koszty rosną, a frekwencja 
jest taka jak pogoda, w kratkę.

- W zeszłym roku jeden miesiąc 
był w ogóle do niczego. Potem choć 
się zrobiła pogoda, to ludzie już 
nie przychodzili, bo to była druga 
połowa sierpnia, a wtedy już nie 
myślą o basenach, tylko o szkole i 
książkach. Przedłużyliśmy sezon na 
wrzesień, bo było ciepło i pięknie, 
ale przychodziły dwie - trzy osoby 
dziennie - dodaje właściciel.

Utrzymanie takich sezonowo dzia
łających obiektów nie jest proste. Jeśli - 
aura nie sprzyja, właściciel, zamiast 
zarobić, musi dołożyć. Trzeba przecież 
bez względu na pogodę opłacać podat
ki, płacić pracownikom i dostawcom. 
Wypada tylko żywić nadzieję, że już 
zaangażowane w kąpielisko środki 
finansowe nie pozwolą właścicielowi 
się poddać i że znajdzie on sposób na 
gruntowny remont oraz uruchomienie 

nie po tym regionie, ale żeby napisać 
wartościową książkę, muszę zgłębić 
temat, dotrzeć do źródeł, poznać i po
rozmawiać z odpowiednimi ludźmi. 
Mój najnowszy tytuł to “Ślązoczki 
piękne są”. Zgłębiałem w niej wszyst
kie “babskie sprawy” - dodał pisarz. 
Z książki możemy m.in. dowiedzieć się,

W tym sezonie kąpielisko będziemy oglądać przez siatkę ogrodzenia

obiektu w roku przyszłym. W przeciw
nym razie straci to, co już w basen wło
żył. Stracą na

miasta, bo atrakcyjny obiekt przejdzie 
do historii.

tym także mieszkańcy Tekst i foto: Zofia WISŁA

Stare zbiorniki filtracyjne wymagają wymiany

że kobiecy strój składał się kiedyś z kie
cki, pod którą były trzy spódnice, a na 
górze jeszcze zapaska. Chodziło m.in. o 
to, aby kobieta wyglądała zdrowo i do
rodnie. Częstą praktyką było zakładanie 
na biodra specjalnych wkładek, pogru
biających tę część ciała. Smukłość nie 
znajdowała wtedy uznania.

- Prawdziwy strój ślą
ski to królewskie mate
riały. To był np. gruby 
jedwab, który nawet 
po stu latach wygląda 
tak, jakby miał tydzień. 
Dzisiaj nosimy byle ja
kie materiały i żyjemy 
w byle jakich czasach 
- mówił pisarz.

Marek Szołtysek bar
wnie opowiadał nie tyl
ko o swoich książkach, 
ale i rodzinie, o tym, jak 
pielęgnowało się w jego 
domu tradycję i mowę 
śląską: - Pewnego razu, 
a było to podczas woj
ny, gdy język śląski był 
przez Niemców zabro
niony, moja mama szła 
z moją babką do koś
cioła. Mama coś zagad
nęła po Śląsku i dostała 
w łeb książeczką. Babka 
obawiała się, że Niemcy 
usłyszą. Gdy przyszły 
do domu, to moja mama 
zaczęła gadać po niemie

cku i znowu dostała w łeb książeczką: 
“w domu po niemiecku się nie mówi”, 
usłyszała.

Sporo czasu pisarz poświęcił tema
towi kuchni śląskiej, która jak twierdzi, 
zawsze była o jeden stopień wyżej od 
pozostałych kuchni polskich.

- Ale nie cieszmy się zanadto, bo do 
południa Europy bardzo nam daleko 
- podsumował.

Sporo czasu na spotkaniu poświęcił 
potrawom, które są już zapomniane. 
Do nich należy np. święcennik przy
gotowywany kiedyś w każdym śląskim 
domu na święta wielkanocne. Jedna z 
jego książek w całości została poświę
cona tematowi kuchni śląskiej. Taki też 
nosi tytuł. Możemy w niej znaleźć nie 
tylko przepisy na znakomite potrawy i 
smakowite desery, ale i sporo wiedzy 
o historii, kulturze i gwarze. Kultura 
potrzebuje dobrego jedzenia, a dobre 
jedzenie - kultury. Jedno i drugie znaj
dziesz na Śląsku, czytamy we wprowa
dzeniu. O jodle śląskim autor opowiadał 
tak sugestywnie, że słuchaczom niemal
że ciekła ślinka. Podsumowując temat, 
stwierdził: albo coś jest dobre, albo coś 
jest zdrowe. Dużo miejsca poświęcił 
gwarze śląskiej. Gwara, czyli po naszy- 
mu godka, to sposób komunikowania 
się. Nieważne, czy mówi się po polsku, 
włosku, niemiecku, Śląsku, kaszubsku. 
Ważne, co ma się do powiedzenia.

zws
Tekst i foto: Zofia WISŁA



SIATKÓWKA: Mistrzostwa miasta amatorów
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SIATKÓWKA

Liga po mistrzostwach
Rozgrywki Polskiej Ligi 

Siatkówki z udziałem drużyny 
Mostostalu rozpoczną się do
piero 16 grudnia. Trener siat
karskiej reprezentacji Polski 
Raul Lozano nakłonił Polski 
Związek Piłki .Siatkowej do 
rozpoczęcia ligi dopiero po mi
strzostwach świata w Japonii. 
Powstał nowy projekt kalen
darza sezonu 2007/2008, 
ale muszą go jeszcze zaak
ceptować kluby ekstraklasy. 
Wcześniej, bo 7 października 
wystartują rozgrywki Pucharu 
Polski. Zespoły, podzielone na 
cztery grupy, będą rywalizowa
ły systemem każdy z każdym. 
Do turnieju finałowego awan
suje osiem zespołów

Trener reprezentacji już 
wcześniej zabiegał o przesu
nięcie terminu rozgrywek, tłu
macząc, że chce mieć więcej 
czasu na przygotowania do 
mistrzostw świata, które są 
najważniejszą siatkarską im
prezą w tym roku.

Ł 
***

SZACHY
Najlepszy junior
Klub “Szach” Kędzierzyn- 

Koźle i starostwo powiatowe 
zapraszają na indywidualny 
turniej szachowy (P-15) o tytuł 
najlepszego juniora powiatu. 
Zawody rozegrane zostaną 
w sobotę (20 maja) w RSM 
“Chemik” przy ul. 9 Maja. W 
zmaganiach przy szachownicy 
uczestniczyć mogą zawodni
cy zrzeszeni, jak i amatorzy. 
Każdy będzie miał do rozegra
nia 7 rund. Początek turnieju o 
godz. 10.00.

Ł
***

PIŁKA NOŻNA

Kolejarskie potyczki
W sobotę na boisku w 

Starym Koźlu odbył się festyn 
sportowy kolejarzy. W turnieju 
piłkarskim najlepszy okazał się 
zaproszony zespół oldbojów 
Zefirka, który wyprzedził dru
żynę Przewozów Osobowych 
Opole oraz Maszynistów PKP 
Kędzierzyn-Koźle. Odbył 
się też turniej strzelecki z 
broni pneumatycznej, któ
ry wygrał Andrzej Stachoń z 
Kędzierzyna-Koźla.

WAR 
**#

TENIS STOŁOWY
Wysoko w rankingu
Dobrze spisali się juniorzy 

Odry K-K w turnieju Top 12 
rozegranym w Zawadzkiem. 
W dwunastce najlepszych ju
niorów Opolszczyzny Mateusz 
Albrecht był czwarty, a Łukasz 
Rypa piąty. Mateusz w pierw
szym meczu pokonał główne
go faworyta turnieju Tomasza 
Kolankę (Fab-Style Korfantów). 
O wejście do finału nie sprostał 
późniejszemu zwycięzcy tur
nieju, Damianowi Kupilasowi 
(Victoria Chróścice), ulegając 
1:3. W grze o trzecie miej
sce stoczył zacięty pojedynek 
z Rafałem Płokiem (MOSiR 
Zawadzkie). Nasz zawodnik 
uległ dopiero w tie-breaku, 
choć prowadził w piątym secie 
7:1.

KOS

Pierwszy tytuł smakuje najlepiej
Drużyna o najdłuższej nazwie, 

czyli Zakład Maszyn Torowych Ro- 
lex Hala Manhatan, wygrała miejską 
ligę amatorów w siatkówce, której 
spotkania przez kilka miesięcy roz
grywane były w Kędzierzynie-Koź-

zawodnicy Brenntagu Jokey, którzy w 
trzech setach pokonali Dionizosa. Było 
to długie i wyczerpujące dla obu ekip 
spotkanie. Od pierwszych piłek uwi
doczniła się przewaga Chemika, który 
jednak nie potrafił dowieźć kilkupunk-

i Sławomira Skrzypca, a Brenntag zwy
ciężył 15:9.

Wyniki poprzednich spotkań tak się 
ułożyły, że o tym, komu przypadnie 
tytuł mistrzowski, rozstrzygnął piąty 
mecz. W nim mocno zmęczeni siatka-

lu.

Zespół, który przed 
tygodniem zajął trze
cie miejsce w mistrzo
stwach województwa, 
teraz potwierdził 
swoją wysoką formę 
i w decydującym o 
mistrzowskim tytule 
meczu pokonał ubie
głorocznych tryum
fatorów rozgrywek 
- Brenntag Jokey.

Zanim jednak do 
tego doszło, manha- 
tanowcy najpierw na 
pierwszym miejscu 
zakończyli rozgrywki 
grupowe, potem zwy
cięsko przeszli fazę 
play-off, by w końcu 
trafić do finałowej 
czwórki. Tutaj cztery 
zespoły grały syste
mem każdy z każdym. 
W pierwszym star
ciu nie było niespo
dzianki, a siatkarze 
Brenntagu Jokey gład
ko ograli ekipę ACK 
2:0 (19, 15). Drużyna 
ACK przestała się li-

Radość siatkarzy ZMT Hala Manhatan ze zwycięstwa była ogromna

czyć w walce o mistrzostwo, gdy w dru
gim swoim występie uległa ZMT 0:2 
(-19, -19). Większych emocji dostar-. 
czył pojedynek pomiędzy zespołami 
Hali Manhatan a Chemika Dionizos. 
Zwycięstwo w pierwszej partii uciekło 
chemikom w końcówce, którą przegrali 
na przewagi 25:27. W drugiej odsłonie 
rywale byli już zdecydowanie lepsi i 
zwyciężyli 25:20. Aspiracje do złotego 
medalu zgłosili w kolejnym spotkaniu

towego prowadzenia do końca i uległ 
rywalom 25:27.

- To kolejny set, w którym wysoko 
prowadzimy, a w końcówce przegry
wamy - przyznał Adam Wiencek z eki
py Dionizosa.

I choć on sam i jego koledzy z dru
żyny w kolejnym secie pokazali klasę, 
rozbijając przeciwników 25:20, to w 
tie-breaku wzięło górę doświadczenie 
Tomasza Szarka, Dariusza Rudnickiego

rze Brenntagu Jokey długo stawiali opór 
młodszej ekipie ZMT. Pierwszą partię 
obrońcy mistrzowskiego tytułu wygrali 
25:19. W drugiej prowadzili kilkoma 
punktami, ale wraz z upływem czasu 
opuściły ich siły. Wtedy swoją szansę 
zwietrzyli rywale. W szeregach ZMT 
szaleli w ataku Krzysztof Piotrowski i 
Marcin Barth, którzy poprowadzili swo
ją drużynę do zwycięstwa 25:22. W tie- 
breaku nic już nie mogło powstrzymać

SIATKÓWKA: Mostostal buduje zespół

Marcel zostaje
Nowy sezon w Polskiej Lidze 

Siatkówki rozpocznie się dopiero w 
grudniu. Choć zespoły są w trakcie 
roztrenowania, to w klubach trwają 
intensywne prace nad zebraniem 
budżetów i składów. Podobnie jest 
w Kędzierzynie-Koźlu.

Wiadomo, że głównym czynnikiem
wpływającym na budowanie
drużyny są pieniądze. Bez nich 
trudno myśleć o wzmocnie
niach. Na razie nie wiadomo, 
jak wysoki będzie przyszło
roczny budżet Mostostalu. 
Zakładana optymistyczna 
wersja trzech milionów zło
tych będzie trudna do zrea
lizowania.

- Na razie nie podję
liśmy decyzji, z którymi 
zawodnikami się po
żegnamy. Wciąż trwają 
rozmowy - powiedział 
nam Kazimierz Pietrzyk, 
prezes klubu.

W klubie po
zostanie Marcel
Gromadowski. 
Młody atakujący 
był jednym z jaś
niejszych punk
tów naszego zespo-

łu i włodarzom klubu zależało, żeby 
został w Kędzierzynie-Koźlu.

- Zawodnikiem było zaintereso
wanych kilka klubów, ale doszliśmy 
do porozumienia i Marcel zostaje 
w drużynie - stwierdził Kazimierz 
Pietrzyk.

Na testach w Mostostalu był Marcin
Mierzejewski z Gwardii Wrocław.
Zawodnik ten gra na pozycji 

i być może zasili 
klub. Trwają 
poszukiwania 

dobrego przyj
mującego. Na rynku 

jest kilku dobrych gra
czy, między innymi Mark 

Siebeck i Michał Bąkiewicz z 
PZU AZS Olsztyn, czy też Marcin 
Wika z Jastrzębskiego Węgla, 
ale nie wiadomo, czy nasz klub

będzie stać na któregoś z nich.
Inną kwestią jest zatrudnienie szko

leniowca. Prezes Pietrzyk nie zdradza 
na razie nazwisk trenerów, z którymi 
negocjuje. Wiadomo jednak, że jedna 
z opcji przewiduje powierzenie zespołu 
Andrzejowi Kubackiemu, dotychczaso
wemu drugiemu trenerowi.

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ

Marcel Gromadowski zostanie w Mostostalu

rozpędzonych manhatanowców. Przy 
zagrywkach Piotra Kwaśniewskiego 
zespół ten zdobył osiem punktów z rzę
du. Passę tę przerwał w końcu Tomasz 
Szarek, jednak i jemu, i jego towarzy
szom nie starczyło sił, aby odrobić stra-

Skład zwycięskiego zespołu:
Mariusz Pilichowski, Mirosław 

Płocki, Krzysztof Piotrowski, Piotr 
Kwaśniewski, Krzysztof Błażewski, 
Maciej Marek, Tomasz Kies, Marcin 
Barth, Paweł Rosak, Jarosław Piskulski, 
Kazimierz Niemczynowski, Krzysztof 
Biot.

ty. Ostatecznie drużyna ZMT wygrała 
15:8 i mogła cieszyć się z pierwszego 
tytułu mistrzowskiego.

- To jest nasz największy sukces. 
Bardzo się z niego cieszymy, bo nie 
przyszedł łatwo. Po pierwszym secie 
mieliśmy niewesołe miny, jednak 
potrafiliśmy się odbudować. Myślę, 
że o naszym sukcesie zadecydowa
ło lepsze przygotowanie kondycyjne 
- stwierdził Mariusz Pilichowski, kapi
tan ZMT Rolex Hala Manhatan.

Trzecie miejsce w turnieju przypad-' 
ło siatkarzom ACK, którzy pokonali

Końcowa kolejność turnieju:
1. ZMT Hala Manhatan 3 6 6:1

2. Brenntag Jokey 3 5 5:2

3. ACK 3 4 2:5

4. Dionizos Chemik 3 3 2:6

Chemika Dionizos 2:1 (18, -24, 9). 
Wybrano również najlepszych zawod
ników w każdym zespole. Zostali nimi: 
Krzysztof Piotrowski (ZMT), Sławomir 
Skrzypiec (Brenntag), Michał Dołbik 
(ACK), Szymon Szyszka (Dionizos).

Po turnieju drużyna Brenntagu 
Jokey przekazała swoją nagrodę (piłki) 
do dwóch kędzierzyńsko-kozielskich 
szkół.

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ

BASEBALL: Inauguracja II ligi

Liga na dziesięciolecie
Uczniowski Klub Sportowy przy 

PSP nr 6 w Kędzierzynie-Koźlu w 
tym roku obchodzi 10-lecie istnie
nia. Z tej okazji klub zainaugurował 
rozgrywki w baseballowej II lidze.

- W ciągu 10 lat kilkaset dzieci na
uczyło się grać w baseball. Owocem 
tej pracy jest zgłoszenie drużyny do 
rozgrywek seniorskich - powiedział 
nam Sławomir Smętek, trener UKS-u 
„Szóstka”.

Nasz zespół jest jednym z młodszych 
w lidze. Tworzą go zawodnicy w wieku 
14-18 lat (juniorzy i juniorzy młodsi), 
których wspiera dwóch młodzieżow
ców (19 i 21 lat).

- Mam nadzieję, że udział w tych 
rozgrywkach pozwoli nam się do-

Skład UKS-u „Szóstka":
Maciej Budzowski, Sebastian 

Cichosz, Paweł Dziwak, Miłosz Gągalski, 
Dariusz Grabiński, Rafała Gramala, 
Adam Grzesista, Mateusz Jurek, Dawid 
Jurek, Dawid Kołt, Kamil Kowalik, 
Michał Kozłowski, Krzysztof Marzec, 
Wojciech Raburski, Krzysztof Różański, 
Dawid Rychel, Maciej Zdrodowski.

brze przygotować do mistrzostw 
Polski juniorów i juniorów młod
szych. Gdyby nie rozgrywki ligowe, 
zawodnicy nie mieliby gdzie nabie
rać doświadczenia - uważa szkole
niowiec naszej drużyny.

Inauguracja rozgrywek ligowych na
stąpiła w miniony weekend. Baseballiści

Liga w K-K
UKS dwa najbliższe mecze ligowe 

rozegra na stadionie przy ul. Sadowej 
w Śławięcicach. W sobotę (20 maja) 
rywalem „Szóstki" będą Gepardy Żory. 
Natomiast w niedzielę (21 maja) nasz 
zespół zmierzy się z KSB Wrocław. 
Początek meczów o godz. 14.00. 
Wstęp wolny.

„Szóstki” rozegrali dwa wyjazdowe me
cze, które niestety przegrali. Najpierw z 
TBS Demonami Miejska Górka 1:11, a 
następnie z KSB Wrocław 5:15.

- To dopiero początek i myślę, że 
w kolejnych meczach będzie lepiej. 
Warto zaznaczyć, że przeciwnik nie 
miał młodszego zawodnika od gra
jącego u nas najstarszego - dodał 
Sławomir Smętek.

Grzegorz ŁABAJ



TENIS STOŁOWY: III liga

Otarli się o drugą ligę
Tenisiści stołowi Odry Kędzierzyn- 

Koźle byli bliscy awansu do II ligi. 
W ostatnim meczu ligowym nasz 
zespół zremisował na wyjeździe z 
Euroservicesem Niemodlin 7:7. Wy
nik ten promował do wyższej klasy 
rozgrywek rywali.

Podopiecznym Sławomira Kowalika 
do awansu zabrakło zaledwie kilku 
zwycięskich piłek. Mecz zaczął się 
od mocnego uderzenia tenisistów z 
Niemodlina, którzy po trzech grach 
prowadzili już 3:0. Kędzierzynianie 
mozolnie odrabiali straty i doprowadzi
li do rezultatu 7:7. Po dwa punkty dla 
naszego zespołu wywalczyli Andrzej 
Adamski, Jarosław Taraszkiewicz i 
Krzysztof Stolarczyk.
Jedno 
oczko do
rzucił Filip 
Knyszewski, 
natomiast bez 
zdobyczy punk
towych pozostał 
Mateusz Albrecht.

Zwycięstwo było 
blisko. Minimalna prze
grana Andrzeja Adamskiego 
i Mateusza Albrechta w poje
dynku deblowym pozbawiała nas 
awansu - przyznał Sławomir Kowalik, 
trener Odry Kędzierzyn-Koźle.

Drużyna z Niemodlina w pierwszej 
rundzie pokonała kozielską Odrę na 
jej terenie 8:6. To pierwsze zwycię
stwo zadecydowało o awansie drużyny 
Euroservices, mimo iż przy równej licz
bie zdobytych punktów to Odra miała 
Końcowa tabela III ligi:
1.Euroservices Niemodlin 18 31 133:67

2. Odra Kędzierzyn-Koźle 18 31 137:66

3. Odra Brzeg 18 24 117:96

4. LZS Kujakowice 18 24 123:100

5. LZS Zakrzów 18 16 103:116

6. Politechnika Korfantów 18 13 94:120

7. LZS Racławiczki 18 12 96:113

8. Fab-Styłe Korfantów 18 12 96:123

9. Lellek Sławice 18 10 91:133

10. LUKS Nysa 18 8 82:133

SPORT
PIŁKA NOŻNA: Klasa B

Walczyli do końca

25

dalsze losy tenisa stoło
wego w Kędzierzynie- 
Koźlu, bo wydaje się, 

że nikt nie

Andrzej Adamski był 
najskuteczniejszym 
zawodnikiem Odry w 
III lidze

n i e -

w y - 
jaśnionych do 

dziś działań byłego zarzą- du

lepszy bilans setów.
Choć zabrakło awansu, to i tak 

drugie miejsce w trzeciej lidze to duży 
sukces naszej drużyny. Najlepszym 
zawodnikiem w sezonie okazał się 
Andrzej Adamski, który we wszystkich 
meczach zdobył łącznie 43 punkty. 
Pozostali zawodnicy punktowali na
stępująco: Jarosław Taraszkiewicz - 
38,5, Filip Knyszewski - 22,5, Mateusz 
Albrecht - 25, Krzysztof Stolarczyk 
- 2,5, Tomasz Cymerys - 1,5 i Łukasz 
Rypa - 1.

Dobry wynik zespołu 
jest sporym zaskocze
niem tym bardziej, że 
od stycznia tenisiści 
stołowi Odry nie otrzy

mują dotacji z

klubu. Trzeba też dodać, że
tenisiści stołowi są ostat
sekcją w kozielskiej Odrze, gdyż wcześ
niej klub ten pozbył się drużyn piłkar-

so

uwa- 
ża Sławomir Kowalik, 
który od kwietnia ubie
głego roku pracuje w 
Odrze społecznie.

Zwycięstwem
zakończyli też roz
grywki ligowe zawód- n i c y

jest nim 
zain- 

te-

LZS-u Zakrzów. Zespół ten pokonał
nią na wyjeździe wyżej notowaną ekipę

LZS-u Kujakowice 8:5. Punkty dla 
Zakrzowa zdobyli: Łukasz Chwedyna

skich.
- Otrzymaliśmy niewielką pomoc

- 3,5, Grzegorz Czuż - 2,5, Andrzej 
Świerzewski - 1,5 i Radosław Szarf -

od sponsorów, ale i tak większość 0,5. 
wyjazdów chłopcy opłacili z własnej
kieszeni. Nie wiem, jak potoczą się

Tekst i foto: ŁAG

SOFTBALL: Śląska liga młodziczek

Miotały lepiej od ośmiornic
Przygotowujące się do turnieju o 

mistrzostwo Polski, który w czerwcu 
rozegrany zostanie w Kędzierzynie- 
Kożlu, softballistki UKS-u „Szóstka" 
rozegrały kolejne spotkania w ślą
skiej lidze.

Tym razem w Żorach zespół pro-
wadzony przez Piotra Lemę roze- czek.

tumieju o mistrzostwo Małej Ligi, któ
ry odbędzie się w Brzegu. Zwycięzca 
tych zawodów będzie reprezentował 
Polskę w europejskich rozgrywkach 
tej ligi. Natomiast pod koniec czerwca 
w Kędzierzynie-Koźlu planowany jest 
turniej o mistrzostwo Polski młodzi-

Drużyna wystąpiła w składzie: 
Katarzyna Koś, Patrycja Kowalczyk, 
Anna Komander, Sonia Składny, 
Marta Wiśniewska, Wanesa Moszko, 
Katarzyna Kozioł, Maria Bździóła, 
Karolina Rogozińska, Beata Milczarek, 
Marta Kantarska, Angelika Zabawa i

grał trzy spotkania.
Kędzierzynianki 
przegrały z chłopięcy
mi zespołami Ataku 
Boguszowice 19:32 
i Gepardami Żory 
13:16 oraz pokonały 
swoje rówieśniczki z 
Ośmiomiczek Żory 
33:22.

- Wystąpiliśmy w 
eksperymentalnym 
składzie, bo zabra
kło kilku chorych 
za 
tej klas 
je młodsze 
czynki - powie 
nam trener UKS-u.

Drużyna „Szóstki” 
kolejne mecze śląskiej 
ligi softballu rozegra 
4 czerwca, a już kilka 
dni później wystąpi w

Martyna Madej.

Karolinie Rogozińskiej pałkowanie nie sprawia żadnych problemów

W Żorach mecz 
sparingowy roze
grały też kadetki 
UKS-u, które przy
gotowują się do tur
nieju eliminacyjnego 
do Ogólnopolskiej 
OlimpiadyMłodzieży. 
Nasz zespół po
konał miejscowe
Ośmiomiczki 17:16. 
Zespół „Szóstki” 
zagrał w składzie: 
Maria Chwastyniak, 
Paulina Hładkiewicz, 
Aleksandra 
Podcerkiewny, 
Patrycja Tomczyk, 
Agnieszka Jakubów, 
Patrycja Ostrowska, 
Karina Marek.
Małgorzata Helak i 
Ewelina Pelc.

Grzegorz ŁABAJ

Lider od początku ruszył do ataków, 
co już w ósmej minucie przyniosło go
spodarzom rzut kamy. Pewnym jego wy
konawcą okazał się Dariusz Świerkosz. 
Wyrównanie padło w 39. minucie, 
kiedy Łukasz Cedzich wykorzystał 
niefrasobliwą interwencję bramkarza 
Michała Barszcza. W 57. minucie sto
jący 7 metrów od bramki niepilnowany 
Mariusz Ogonowski strzelił głową dru
giego gola, a 90 sekund później strzał 
Świerkosza po rękach Rafała Bujaka 
wpadł do siatki.

Mając dwie bramki przewagi, li
der nie potrafił utrzymać korzystnego 
wyniku do końca. W 71. minucie po 
rzucie wolnym w zamieszaniu pod
bramkowym Łukasz Cedzich skiero
wał piłkę do siatki. Cztery minuty póź
niej dokładne dośrodkowanie Mariana 
Wanke trafiło do Łukasza Mizaka, a 
ten wyrównał stan spotkania.

- Cieszę się z podtrzymania do
brej passy. Zespół zagrał ambitnie,

chłopaki walczyli do końca i urwali 
punkt liderowi - przyznał Wojciech 
Zyskowski, trener KS Cisowa.

Piotr WARNER

Protokół meczu
LZS Kotlarnia - KS Cisowa 3:3 (1:1)
Bramki: Świerkosz 2, Ogonowski

- Cedzich, Mizak, Majnusz
Kotlarnia: Michał Barszcz 

Grzegorz Wszołek, Wojciech Baron, 
Tomasz Wszołek, Marcin Nurski, Paweł 
Szymkowiak, Juliusz Zieliński, Jan 
Kubieniec, Arkadiusz Nowak, Dariusz 
Świerkosz, Mariusz Ogonowski oraz 
Dariusz Szot, Bogdan Wszołek, .Emil 
Rorat, Łukasz Wójcik.

Cisowa: Rafał Bujak - Marian Wanke, 
Paweł Stańczyk, Grzegorz Jaciuk, 
Grzegorz Wieczorek, Łukasz Mizak, 
Witosław Iwanejko, Krzysztof Segert, 
Łukasz Cedzich, Adrian Furman, 
Mariusz Falkowski oraz Sebastian 
Majnusz, Adrian Schutze.

SIATKÓWKA: Kadra Polski juniorów

Z szansą na mistrzostwa
Trzech siatkarzy z Kędzierzyna- 

Koźla znalazło się w szerokiej ka
drze Polski juniorów, która wystąpi 
w turnieju kwalifikacyjnym do mi
strzostw Europy.

W grupie zawodników powołanych 
przez trenera Zdzisława Gogola zna
leźli się: Bartosz Kurek z Mostostalu- 
Azoty oraz Krzysztof Antosik i 
Arkadiusz Świechowski z MMKS-u. 
Tych dwóch ostatnich w przyszłym 
sezonie być może zobaczymy w bar
wach Mostostalu. Turniej eliminacyjny 
odbędzie się w Bardejovie w dniach 
24-28 maja. Rywalami Polaków będą 
tam reprezentacje Bośni i Hercegowiny, 
Grecji, Czech, Chorwacji oraz Słowacji. 
Reprezentacyjna dwunastka ustalona 
zostanie podczas trwającego właśnie 
zgrupowania kadry w Spalę.

Tekst i foto: ŁAG

szansa występu na mistrzostwach 
Europy

SZACHY: Miejska liga szkolna

Ogólniak matował 
najlepiej

Zwycięstwem drużyny z I Liceum 
Ogólnokształcącego w Kędzierzy- 
nie-Koźlu zakończyły się rozgrywki 
szkolnej ligi szachowej.

Ostatnia kolejka ligowa obfitowała w 
walkowery, które nie wpłynęły jednak 
na układ tabeli. Kolejność drużyn w 
czołówce znana już była wcześniej. W 
meczu na szczycie pierwsza drużyna z 
I LO pokonała szachistów z gimnazjum 
nr 5 6:2. Zacięty pojedynek stoczy
ły zespoły z Komorna. Gimnazjaliści 
stawiali zacięty opór starszym kole
gom z Zespołu Szkół i ulegli 3,5:4,5. 
W innym meczu uczniowie II LO w 
Kędzierzynie-Koźlu rozgromili ekipę 
z PG nr 6 8:0. Punkty walkowerem 
zdobyły PG nr 4, druga drużyna I LO i 
gimnazjaliści z Długomiłowic, a mecze 
oddały bez walki kolejno: gimnazjum 
nr 1 i 3 oraz Zespół Szkół nr 4.

- W rozgrywkach wzięło udział 
48 dziewcząt i chłopców z dzie
więciu szkół. Prym w lidze wiedli 
zawodnicy z I LO i gimnazjum nr 
5 - stwierdził Jan Wużyński, prezes 
klubu “Szach” Kędzierzyn-Koźle, który

był organizatorem ligi. - Praktycznie 
wszyscy są członkami klubu “Szach” 
i biorą udział w licznych turniejach. 
Niektórzy z nich, tacy jak Grzegorz 
Jarus, Jarosław Durkacz, Michał 
Bęś, Damian Malinowski i Grzegorz 
Głogowski, osiągają dobre wyniki w 
turniejach dla seniorów.

Wyżej wymienieni zawodnicy będą 
reprezentować klub “Szach” w roz- 
gtywkach wojewódzkiej ligi juniorów. 
Organizatorzy za pomoc w zorgani
zowaniu ligi dziękują nauczycielom i 
dyrektorom szkół, których uczniowie 
brali udział w rozgrywkach.

ŁAG
Końcowa tabela ligi:

1.IL0 pierwsza drużyna 74,5

2.PGnr5 67

3. PG nr 4 52

4.IIL0 48,5

5.1L0 druga drużyna 40,5

6. PG Komorno 39,5

7. ZS Komorno 37,5

8. PG Długomiłowice 36,5

9. ZS nr 4 35,0

10. PG nrl 28,5

II.PGnró 22,0

12. PG nr 3 16,0



PIŁKA NOŻNA: II liga juniorów

Wykorzystali osłabienie

PIŁKA NOŻNA: IV liga

Walczą o przetrwanie
Goście z Kietrza przyjechali do 

Sławięcic osłabieni brakiem ośmiu 
graczy z podstawowego składu, 
więc miejscowi nie mieli problemu z 
odniesieniem zwycięstwa.

Grający w osłabieniu goście często 
atakowali, lecz tracili bramki po kon
trach gospodarzy. Czerwona kartka 
Michała Cieślaka jeszcze bardziej osła
biła Włókniarza. Pierwszego gola strze
lił Bartłomiej Kiebzak z rzutu wolnego 
w 14. minucie meczu. Ale osiem minut 
później po indywidualnej akcji wyrów
nał Kamil Martwik. Na szczęście jesz
cze przed przerwą Kamil Spodarzewski 
i ponownie Kiebzak zmusili do kapitu
lacji Tomasza Kuliga. Po zmianie stron 
goście dość szybko strzelili kontakto
wego gola, wykorzystując rzut kamy.

KOSZYKÓWKA: Liga miejska

Basety celują w tytuł
Drużyna Baset z kompletem zwy

cięstw prowadzi w rozgrywkach 
miejskiej ligi koszykówki i jest głów
nym kandydatem do mistrzowskie
go tytułu. O pozostałe miejsca na 
pudle toczy się zacięta rywalizacja 
pomiędzy ekipami Bezeli, Azotów i 
Siły.

Hitem piątej kolejki miało byś starcie 
Bezeli (Czachor 5, Dobner 3, Dużak 7, 
Małota 4, Wac 3) z Basetem (T. Świstek 
5, Pałka 14, Jankiewicz 2, Hudzik 12, 

Magikom nie udało się powstrzymać ataków 
Basetów

Tabela ligowa:
1. Baset 6 12 243-135

2. Bezele 5 9 200-151

3. Azoty 6 9 226-142

4. Siła 5 8 220-129

5. Strażacy 5 7 146-232

6. Magicy 5 6 98-254

7. Jeziorowcy 3 5 156-92

8. Chłopaki 4 5 141-155

9. Damy Radę 5 5 82-216

Piotr Sadzik, RTS Rogi:
- Zagraliśmy słaby mecz 
i przeciwnik zasłużenie 
wygrał. Nie potrafiliśmy 
grać skutecznie w ataku, 
co się zemściło.

Ale odpowiedź sławięciczan była pio
runująca. Spodarzewski w 69. minucie 
zdobył czwartą bramkę. W końcowych 
pięciu minutach do bramki Włókniarza 
trafili jeszcze Kiebzak i Ruzik.

WAR

Protokół meczu
KS Kędzierzyn-Koźle - Włókniarz 

Kietrz 6:2 (3:1)
Bramki: Spodarzewski 3, Kiebzak 2, 

Ruzik - Krzywy, Martwik
KS: Damian Botwina - Sebastian 

Michalski, Piotr Warzecha, Roland 
Neugebauer, Tomasz Scheller,
Bartłomiej Kiebzak, Kamil
Spodarzewski, Tomasz Szałaj, Fabian 
Stefanik, Dawid Harnus, Damian 
Harnus oraz Damian Warzecha, Marcin 
Chodyniecki, Piotr Ruzik.

Dutkiewicz 2, A. Świstek 8). Niestety, 
Bezele, bez swojego centra, nie byli 
w stanie sprostać rywalom i przegrali 
22:43 (3:11,5:11,4:6, 10:15).

O wiele bardziej zacięty był mecz 
Siły (Duchnowicz 14, Przybyła 4, 
Jurek 2, Galiński 1, Kulak 3, Czajka 2) 
z Azotami (Borecki 9, Woźniak 4, Tracz 
6, Nieluda 4). O porażce koszykarzy z 
Azotów 23:26 (5:2, 5:9, 8:4, 5:11) za
decydowała fatalna czwarta kwarta.

W ostatnim meczu piątej kolejki 
Damy Radę (Gawlica 2, Burek 
8, E. Kubala 2, Dorociak 4) ule
gli Strażakom (Halama 12, R 
Kazimierski 4, B. Kazimierski 
10, Malec 6, Skiba 14, Wawrzak 
6) 16:52 (2:12, 4:15, 4:13, 
6:12).

W sobotę rozegrano szóstą 
rundę miejskiej ligi koszyków
ki. Wszystkie spotkania zakoń
czyły się wysokimi zwycięstwa
mi. Azoty (Borecki 6, Hycnar 9, 
Woźniak 22, Tracz 12, Nieluda 
6) rozgromiły Damy Radę 
(Gawlica 4, Burek 6, Kubala 2) 
55:12 (8:2, 19:8, 16:2, 12:2). 
Zespół Basetów (T. Świstek 10, 
Hudzik 8, Dutkiewicz 8, Przyboś 
8, A. Świstek 14, Gwiżdż 2) po
konał Magików (Mrowieć 6,

Jankowski 7, Bury 2) 50:15 (7:5, 17:2, 
12:5, 14:3).

W ostatnim meczu Chłopaki 
(Cholaś 5, M. Zemczak 6, Kozłówki 
4, K Zemczak 6) uległy Strażakom 
(Chalama 12, Kotrys 2, Marczewski 8, 
Wawrzak 6, Skiba 23) 21:51 (6:7, 6:7, 
2:18, 7:19).

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ

Victoria Cisek w meczu z Unią 
Krapkowice zdobyła cenne punkty, 
które pozwoliły drużynie zająć bez
pieczne miejsce w tabeli.

Oba zespoły przed meczem były 
sąsiadami w dolnych rejonach tabeli, 
więc spotkanie miało dla nich olbrzy

Victoria na własnym boisku wywalczyła cenne punkty

KARATE: Mistrzostwa Opolszczyzny

Bushido znów tryumfuje
Mateusz Michalski z Kędzierzyna- 

Koźla został mistrzem województwa 
w karate. Jego koledzy ze szkoły ka
rate shotokan „Bushido" dorzucili 
jeszcze trzy krążki.

Otwarte mistrzostwa Opolszczyzny 
odbyły się w Prudniku. Wystartowało w 
nich 172 zawodników z 13 klubów. W

PIŁKA NOŻNA: Klasa B juniorów

Ambicja zwyciężyła
Mecz na szczycie klasy B juniorów 

zgromadził na kozielskim boisku 
ponad 100-osobową grupę widzów. 
Przed spotkaniem oraz w przerwie 
tańczyły cheerleaderki z Rogów, ale 

Paweł Ujazda, KS 
Cisowa: -Trener 
wyznaczył nam dobrą 
taktykę i dlatego 
wygraliśmy. Walczymy o 
awans i ten mecz bardzo 
nas do niego zbliża.

mie znaczenie. Szybciej nerwy opa
nowali goście, jednak ich akcje koń
czyły się niecelnymi strzałami Rafała 
Rogali i Marka Merklingera. Za to w 
16. minucie Victoria przeprowadziła 
składną akcję, a niezawodny Dariusz 
Wawrzinek nie dał szans Aleksandrowi 

turnieju bardzo dobrze spisali się kara
tecy z Kędzierzyna-Koźla. Podopieczni 
senseia Oskara Łuczkiewicza wywal
czyli cztery medale. Mateusz Michalski 
został mistrzem w konkurencji kata 
indywidualne wśród zawodników z 
rocznika 1998.

Srebrny medal w kumite wywalczyła 
Agnieszka Dadok (rocznik 1988-90).

nie pomogło to gospodarzom w od
niesieniu zwycięstwa.

Od początku zaznaczyła się przewa
ga gości. Byli szybsi od graczy z Rogów 

i lepiej ustawiali się na 
boisku, dzięki czemu 
skutecznie rozbijali 
ataki gospodarzy. W 
35. minucie Cisowa 
objęła prowadzenie po 
strzale Łukasza Bonka. 
W ostatniej minucie 
pierwszej połowy mia
ła ona dwie wybor
ne okazje. Najpierw 
czterech graczy nie 
potrafiło sobie pora
dzić z bramkarzem 
Rogów, ale kilkadzie
siąt sekund później 
Sebastian Majnusz po 
rzucie rożnym strzelił 
drugiego gola.

Po zmianie stron 
Cisowa w dalszym 

Cyganikowi, kierując piłkę do siatki. 
W 36. minucie po znakomitej akcji 
Bartosza Prochery i Wojciecha Wiluka 
ponownie Wawrzinek wpisał się na li
stę strzelców.

Po zmianie stron goście zaatakowa
li z animuszem, chcąc szybko odrobić 
straty, jednak nic z tego nie wyszło. W 
odpowiedzi Wawrzinek po raz trzeci 
pokonał Cyganika i ustalił wynik spot
kania.

- Walczymy o pozostanie w IV 
lidze i dzisiejsza wygrana bardzo 
nas do tego celu przybliżyła. Do 
zakończenia sezonu pozostało jesz
cze dziewięć meczów i trzeba wal
czyć dalej - powiedział nam Dariusz 
Wawrzinek, napastnik Victorii.

Tekst i foto: Piotr WARNER

Protokół meczu
Victoria Cisek - Unia Krapkowice 3:0 

(2:0)
Bramki: Wawrzinek 3
Victoria: Piotr Adamczuk - Marek 

Kuchajewicz, Leszek Pietrzak, Wojciech 
Bania,TomaszDubiel, Bartosz Prochera, 
Łukasz Sobczyk, Grzegorz Leżała, 
Wojciech WiLuL Dariusz Wawrzinek, 
Mateusz Sadyk oraz Tomasz Swiętek, 
Marcin Kowalski, Mariusz Wiszniewski.

Trzecie miejsce w kata indywidualnym 
padło łupem dwóch naszych reprezen
tantek: Sonii Rokacz (rocznik 1988-90) 
oraz Poli Łuczkiewicz (rocznik 1995). 
Na zawodach w Prudniku zadebiuto
wali też inni reprezentanci „Bushido”: 
Kacper Wtykło, Ziemowit Owczarz i 
Kamil Pindor.

ŁAG

ciągu grała skutecznie, zdobywając 
w 58. minucie trzeciego gola. Strzelił 
go Adam Depta. Lider do końca raził 
nieskutecznością i zasłużenie przegrał 
mecz.

Tekst i foto: Piotr WARNER

Protokół meczu
RTS Rogi - KS Cisowa 0:3 (0:2)
Bramki: Bonk, Majnusz, Depta
Rogi: Bartłomiej Sikora - Maciej 

Rogowski, Piotr Sadzik, Piotr Ocipiński, 
Adam Bartoń, Piotr Stefanides, Daniel 
Krzywański, Marek Ciupa, Paweł 
Szczerba, Kamil Brzyś, Dawid Rum oraz 
Michał Dutka, Michał Baldy, Jtarfusz 
Ćwienk, Mariusz Blicharz Jarosław 
Gniewek.

Cisowa: Rafał Bujak - Paweł Ujazda, 
Jarosław Raczyński, Rafał Kapłon, 
Mariusz Fałkowski, Rafał Goerlich, 
Mateusz Ćichoń, Sebastian Majnusz, 
Łukasz Bonk, Daniel Kremer, Mateusz 
Giryn oraz Adam Depta, Rafał Długosz, 
Dawid Czernicki, Adrian Schutze.



GAZETA LOKALNA
Nr 20 (360), 17 maja 2006___________________________ __________ SPORT ____ 27
PIŁKA NOŻNA: Opolska liga juniorów 
> .........
Światełko 
w tunelu

Pierwsze wiosenne zwycięstwo 
kozielskich juniorów pozwala im 
przedłużyć szansę na uratowanie 
ligowego bytu.

Mecz zaczął się z półgodzinnym 
opóźnieniem, ponieważ jadący z Opola 
sędziowie nie potrafili znaleźć boiska 
w Koźlu. Od początku spotkania stro
ną przeważającą był Klub Piłkarski 
Kędzierzyn-Koźle. Efektem tego był 
faul w polu karnym Unii w 12. minu
cie meczu. Rzut kamy na gola zamienił 
Grzegorz Zega. Gospodarze podwyż
szyli w 41. minucie. Browarski był fau- 
lowany w polu karnym, a jedenastkę 
na bramkę zamienił Grzegorz Polak.

Po gwizdku /" 
kończącym 
pierwszą część 
meczu za 
obraźliwe gesty 
w kierunku sędzie
go czerwoną kart
kę otrzymał Jan 
Nowak.

Po zmianie 
stron dość 
szybko goście 
strzelili kon
taktową bram
kę. W 62. minu
cie meczu wspa
niałym strzałem 
pod poprzeczkę 
gola zdobył 
Browarski, 
a 40 se
kund póź
niej składną 
akcję Pawła
zakończył ten pierwszy. W 82. minu
cie meczu czerwoną kartkę otrzymał 
Grzegorz Polak, a końcowy wynik u sta- 
-łił KTZyśźtof Smorczewski.

. Tekst i foto: Piotr WARNER

Tabele piłkarskie

Protokół meczu
KP Kędzierzyn-Koźle 

Krapkowice 5:2 (2:0)
Bramki: Zega, Polak, Browarski, Sula, 

Smorczewski - Gondek 2
KP: Grzegorz Majewski - Grzegorz 

Zega, Grzegorz Polak, Dawid Hadrosek, 
Rafał Drewienkowski, Tomasz 
Browarski, Daniel Swiętek, Paweł 
Wieczorek, Krzysztof Smorczewski, 
Łwegera łakomili, TUhlI 3UIJ uiaT 

Mateusz Bodinek, Wojciech Płatek.

Unia Krzysztof 
Smorczewski strzelił 
piątą bramkę dla KP

Suli i Daniela Świętka

Rada sportu bez wsparcia biznesu

Ostateczny 
podział miliona

Rada Sportu Kwalifikowanego doko
nała ostatecznego podziału miliona zło
tych z budżetu województwa dla klu
bów sportowych Opolszczyzny. Rada, 
która powstała w grudniu ubiegłego 
roku przy marszałku województwa w 
celu pozyskiwania środków na wspie
ranie sportu w województwie, do tej 
pory nie uzyskała wsparcia lokalnego 
biznesu. Pomocy finansowej nie obie
cał nawet zasiadający w radzie prezes 
Elektrowni Opole.

Pierwszy podział 850 tysięcy złotych 
wywołał ostre protesty Wówczas po

300 tysięcy przyznano Mostostalowi 
i Odrze Opole, a zupełnie pominię
to pierwszoligowych siatkarzy AZS-u 
Nysa. Teraz rada rozdzieliła pozostałe 
150 tysięcy. Ostatecznie po 300 tysięcy 
przypadło Odrze Opole i Mostostalowi- 
Azoty Kędzierzyn-Koźle, po 100 
tysięcy - Cukierkom Odra Brzeg i 
AZS-owi PWSZ Nysa, po 50 tysię
cy - Budowlanym Opole, Technikowi 
Głubczyce, AZS-owi Opole (dżudo) 
i po 25 tysięcy - Kolejarzowi Opole i 
Gwardii Opole.

ŁAG

Konkurs dla kibiców siatkówki

Wybierz najlepszego 
zawodnika Mostostalu

Naszym Czytelnikom proponu
jemy zabawę w ocenę gry siatkarzy 
Mostostalu w sezonie 2005/2006. Przy 
nazwisku zawodnika wystarczy wpisać 
notę od 1 do 5. Głosujemy na kuponach 
wyciętych z gazety. W związku z tym, 
że przed tygodniem zabrakło informacji 
o konkursie, przedłużamy go o kolejny 
tydzień. Na kupony (nie mogą być kse
rowane) czekamy do 2 czerwca. Wyniki 
rankingu Czytelników opublikujemy w

23. numerze gazety, który ukaże się7 
czerwca. Kupony można wysłać pocztą 
lub przynieść je do naszej redakcji (al. 
Jana Pawła II 27, 47-220 Kędzierzyn- 
Koźle). Wśród uczestników zabawy 
rozlosujemy upominki. Natomiast za
wodnik z najwyższą liczbą zgroma
dzonych punktów otrzyma tytuł naj
lepszego gracza Mostostalu w sezonie 
2005/2006.

□ Michał Kozłowski
□ Marcel Gromadowski 

"SJ Tomas Kmet
!—Nyladiusz Olejniczak
□ Stabi$|avVartovnik
O Wojcie?KSerafin
O Rafał Musielak
I—I Aleksander Januszkiewicz 
Q Bartosz Kurek

Oceń siatkarzy Mostostalu

imię i nazwisko

adres

□ Martin Sopko
O Damian Domonik
O PetrZapletal

Przy każdym zawodniku należy wstawić 
notę od 1 do 5.

Wpisz swoje imię i nazwisko oraz adres 
(dane będą wykorzystane wyłącznie na po
trzeby konkursu)

J

IV liga
Mctoria Cisek - Unia Krapkowice 3:0 (Wawrzinek 

3), Motor Praszka - Swornica Czarnowąsy 0:0, MKS 

Kluczbork - LZS Starościn 2:0, Polonia Nysa - Start 

Namysłów 1:0, Sparta Paczków - OKS Olesno 2:4, FA 

Rajfel Krasiejów - Orzeł Polska Cerekiew 6:0 (Juszczak 

3, Szczubiał, Grabowiecki, Sobota), LKS Poborszów

- Skalnik Tarnów Opolski 5:0 (Makowski, Piwowar, 

Mochnik, Goszkowski, Hanzel), TOR Dobrzeń Wielki

- Burza Lipki 2:1, Śląsk Łubniany - MKS Gogolin 1:2

Paterak, Kluska - Zbroja, Wojtaczka), LZS DFK tężce 

- Spartan Grudynia Wielka 10:6 (Rygol 4, Mincer 

3, Eszyk 2, Pogodala dla tężec), LZS Kotlarnia - K5 

Cisowa 3:3 (Świerkosz 2, Ogonowski - Cedzich, 

Mizak, Majnusz), Uictoria tany - KTS Kłodnica 6:0 

(G. Stupek 3, Miklis, K. Stupek, Rusz), Po-Ra-Wie 

Większyce - LZS Gierałtowice 1:2

Klasa A juniorów
LKS Poborszów - LZS DFK tężce 9:0, Zawisza Stara 

Kuźnia - Odrzanka Dziergowice 4:2 (Malik, Brzyś, 

Cichoń, Brym dla Zawiszy), TKKF Blachowianka 

- Wctoria tany 7:2, Orzeł Polska Cerekiew - Solo 

Kobylice 1:4 (Bechta, Bujak, Wolny, Migdał 

dla Kobylic), Rolnik Urbanowice - Naprzód 

D.

1. TOR Dobrzeń Wielki 25 54 42-18

2. Motor Praszka 25 52 54-24

3. Swornica Czarnowąsy 25 51 50-19

4. OKS Olesno 25 48 53-29

5. MKS Kluczbork 25 45 49-27
6. MKS Gogolin 25 44 47-30
7. LKS Poborszów 25 43 47-28
8. FA Rajfel Krasiejów 25 41 58-43

9. LZS Starościn 25 31 37-34
10. Start Namysłów 25 29 32-35

11. Sparta Paczków 25 29 42-55
12. Śląsk Łubniany 25 28 41-51

13. l/ictoria Cisek 25 25 24-58
14. Polonia Nysa 25 23 25-43

15. Orzeł Polska Cerekiew 25 23 27-64
16. Unia Krapkowice 25 22 21-44
17. Skalnik Tarnów Opolski 25 19 22-43
18. Burza Lipki 25 17 20-46

Liga okręgowa
LKS Goświnowice - Finans Reńska Wieś 0:1, Polonia 

Głubczyce - Ruch Zdzieszowice 2:0, Pogoń Prudnik - 

Orzeł Branice 4:1, Czarni Korfantów - Naprzód Ujazd 

Niezdrowice 0:4, KS Górażdże - Sudety Burgrabice 

nie odbył się, Fortuna Głogówek - Start Bogdanowice 

1:0, LKS Rusocin - Orzeł Dzierżysław 2:0, Czarni 

Otmuchów - Tęcza Kietrz Kozłówki 4:0

1. Start Bogdanowice 23 52 70-29
2. Finans Reńska Wieś 23 43 29-18
3. Polonia Głubczyce 23 42 37-31
4. Czarni Otmuchów 23 40 41-27

5. Pogoń Prudnik 23 37 36-20
6. Naprzód Ujazd Niezdrowice 23 34 56-48
7. Ruch Zdzieszowice 23 33 35-33
8. Sudety Burgrabice 22 32 49-37
9. Orzeł Dzierżysław 23 31 32-44
10. LKS Rusocin 23 30 36-41

11. Fortuna Głogówek 23 28 38-46
12. Tęcza Kietrz Kozłówki 23 26 46-55
13. LKS Goświnowice 23 24 28-35
14. Orzeł Branice 23 23 33-56
15. Czarni Korfantów 23 22 31-58
16. KS Górażdże 22 21 29-48

Klasa A grupa 3
LZS Czyżowice - LZS Pawłowiczki 1:5 (Bigos 2, 

Skubański 2, Pęgiel dla Pawłowiczek), LZS Bodzanów 

- LZS Raszowa 3:6 (Mateja 3, Matyjasek, Kubica, sa

mobójcza dla Raszowej), KS Kędzierzyn-Koźle - Troja 

Włodzienin 3:1 (Kupka, Wawrzak, tysek dla KS-u), 

Polonia Prószków - Racłayia Racławice Śląskie 2:3, 

Rolnik Lewice - LZS Walce 2:4 (Niemczyk 3, T. Styś dla 

Walców), TKKF Blachowianka - Błyskawica Rozumice 

12:0 (Knapik 6, Fiedura 2, Sulima, Banaś, Ciesielka, 

Pietrzyński), Victoria Żyrowa - LZS Obrowiec 0:0

1. Racłavia Racławice Śląskie 21 51 66-27
2. LZS Walce 21 48 50-22
3. TKKF Blachowianka 21 44 72-33
4. KS Kędzierzyn-Koźle 21 39 36-21
5. LZS Obrowiec 21 38 34-28
6. LZS Bodzanów 21 36 53-44
7. LZS Raszowa 20 33 39-22
8. Troja Włodzienin 21 25 45-46
9. LZS Pawłowiczki 21 23 31-39
10. Polonia Prószków 21 22 37-39
11. Błyskawica Rozumice 20 18 34-77
12. Victoria Żyrowa 21 15 34-51
13. Rolnik Lewice 21 14 29-61
14. LZS Czyżowice 21 10 23-73

Klasa B
Solo Kobylice - Śląsk Reńska Wieś 1:4 (M. Służałek 2, 

K. Służałek 2 dla Śląska), Rolnik Urbanowice - Inter 

Mechnica 9:2 (Puk 2, Breitkopf 3, Kwiatkowski 2,

1. Śląsk Reńska Wieś 18 43 62-23 Długomiłowice 8:0 (P. Siedlaczek 2, Ceglarek,

2. LZS Kotlarnia 18 42 69-19 Siedlaczek, Wycisk, Nosol 3)

3. Po-Ra-Wie Większyce 18 33 58-26 1. Solo Kobylice 15 36 55-14
4. KTS Kłodnica 18 33 38-23 2. Zawisza Stara Kuźnia 14 33 72-25
5. Rolnik Urbanowice 18 32 40-20 3. LKS Poborszów 15 30 50-33
6. Victoria tany 18 29 53-40 4. Rolnik Urbanowice 15 25 56-42
7. LZS Gierałtowice 18 23 30-54 5. TKKF Blachowianka 15 23 57-48
8. KS Cisowa 18 21 28-45 6. Wctoria Łany 15 22 41-53
9. LZS DFK tężce 18 19 45-52 7. Naprzód Długomiłowice 15 16 22-46
10. Inter Mechnica 18 14 30-72 8. Odrzanka Dziergowice 15 11 21-47
11. Solo Kobylice 18 10 24-46 9. Orze! Polska Cerekiew 14 10 39-53
12. Spartan Grudynia Wielka 18 10 28-85 10. LZS DFK tężce 15 9 29-81

Klasa C
Fortuna Ostrożnica - Naprzód Długomiłowice 1:4,

Ruch Steblów - Odra Bierawa 2:2 (Ziegler, Menzel dla 

Ruchu), LZS Maciowakrze - Fortuna Witosławice 3:1

1. LZS Maciowakrze 10 27 31-7
2. Naprzód Długomiłowice 9 24 28-5

3. LZS Stare Koźle 9 18 21-14

4. Ruch Steblów 9 11 14-19

5. Fortuna Witosławice 10 9 19-27

6. Odra Bierawa 10 7 14-30
7. Fortuna Ostrożnica 9 1 16-41

Opolska liga juniorów
KP Kędzierzyn-Koźle - Unia Krapkowice 5:2, Ruch 

Zdzieszowice - OKS Olesno 1:2, Polonia Nysa - Piast 

Brzeg 1:3, Plon Skoroszyce - Start Namysłów 0:2, 

LZS Domaszkowice - Olimpia Lewin Brzeski 2:1, 

TOR Dobrzeń Wielki - Odra Opole 1:2, Koksownik 

Zdzieszowice - Motor Praszka 3:1, LZS Walce - MKS 

Gogolin 1:1

1. Odra Opole 23 62 80-14
2. Piast Brzeg 23 57 48-17

3. OKS Olesno 23 53 70-28
4. Olimpia Lewin Brzeski 23 40 52-41
5. Start Namysłów 23 39 44-27
6. Plon Skoroszyce 22 36 50-38

7. Ruch Zdzieszowice 23 35 36-41
8. Koksownik Zdzieszowice 23 29 36-41
9. LZS Domaszkowice 22 26 37-49
10. Unia Krapkowice 23 25 37-59

11. Motor Praszka 23 23 28-50
12. TOR Dobrzeń Wielki 23 22 31-52
13. LZS Walce 23 19 30-55
14. KP Kędzierzyn-Koźle 23 19 31-65
15. Polonia Nysa 23 18 29-45
16. MKS Gogolin 23 18 28-45

II liga juniorów
Troja Włodzienin - Polonia Głubczyce 0:3, LZS 

Kotlarnia - LZS Pawłowiczki 3:0 (Kierepka 2, Kulik), 

Meble Pogoń Prudnik - Victoria Cisek 2:0, Orzeł 

Branice - Po-Ra-Wie Większyce 1:5 (Kuberczyk 

2, Koerner 2, Michniewicz dla Większyc), Orzeł 

Dzierżysław - Fortuna Głogówek 2:3, Polonia Biała - 

LZS Stare Koźle 5:4, KS Kędzierzyn-Koźle - Włókniarz 

Kietrz 6:2 (Spodarzewski 3, Kiebzak 2, Ruzik

- Krzywy, Martwik), mecz zaległy Mctoria Cisek

- Włókniarz Kietrz 3:2 (Słupski 3 dla Wctorii)

1. Meble Pogoń Prudnik 22 59 82-16

2. Polonia Głubczyce 21 50 70-23

3. Włókniarz Kietrz

4. KS Kędzierzyn-Koźle

5. Orzeł Dzierżysław

6. LZS Kotlarnia

7. LZS Stare Koźle

8. Victoria Cisek

9. LZS Pawłowiczki

10. Troja Włodzienin

11. Polonia Biała

22 42

21 41

22 38

61-30

58-43

51-49

21 37 56-34

21 31 59-63

21 30 57-56

22 22 39-55

21 22 47-64

22 20 47-69

Klasa B juniorów
Inter Mechnica - Odra Bierawa 1:5 (Cieśla dla Interu), 

Spartan Grudynia Wielka - Fortuna Ostrożnica 3:0 

v.o., LZS Pokrzywnica - Śląsk Reńska Wieś 3:1, RTS 

Koźle Rogi - KS Cisowa 0:3 (Bonk, Majnusz, Depta) 

1. RTS Koźle Rogi 14 32 51-8

9. Fortuna Ostrożnica

2. KS Cisowa 13 31 52-17

3. Odra Bierawa 14 31 67-14
4. LZS Pokrzywnica 14 29 49-15
5. KTS Kłodnica 13 19 43-26
6. Śląsk Reńska Wieś 13 16 17-29
7. Inter Mechnica 13 8 28-56
8. Spartan Grudynia Wielka 13 7 18-64

13 0 5-101

Trampkarze klasa A
LZS Stare Koźle - KP II Kędzierzyn-Koźle 1:22 (Hałgas 

10, Gładysz 6, Drewienkowski, Gach, Rypa, Kopij, 

Krwionek 2 dla KP II), KP I Kędzierzyn-Koźle - 

Wctoria Cisek 0:5, Zawisza Stara Kuźnia - Orzeł Polska 

Cerekiew 1:10 (Frączyński 3, Łyczkowski 3, Elbin, 

Kozak, Korwacz, Srebrniak dla Orła), LZS Gościęcin 

- LZS Pawłowiczki 0:3 v.o., LZS Pawłowiczki - Zawisza 

Stara Kuźnia 12:4, Orzeł Polska Cerekiew - KP I 

Kędzierzyn-Koźle 3:2, Wctoria Cisek - LZS Stare Koźle 

przełożony, KP II Kędzierzyn-Koźle - KTS Kłodnica 

7:0, Odrzanka Dziergowice - KS Cisowa 2:1

1. KP II Kędzierzyn-Koźle

2. Wctoria Cisek

3. KP I Kędzierzyn-Koźle

4. LZS Pawłowiczki

5. KS Cisowa

6. Orzeł Polska Cerekiew

7. KTS Kłodnica

8. Odrzanka Dziergowice

9. LZS Stare Koźle

10. Zawisza Stara Kuźnia

11. LZS Gościęcin

17 47 164-11

15 43 113-7

17 31 82-34

16 30 61-34

16 26 47-45

16 25 53-51

15 21 52-54

16 20 38-43

15 4 13-92

17 4 22-165

16 0 5-126

Trampkarze klasa B grupa 1 
Victoria Łany - KS Kędzierzyn-Koźle 6:1 (Hytrek dla 

KS), KS Kędzierzyn-Koźle - Odra Bierawa 7:1 (M. 

laremko 3, Niezgoda 2, Kiebzak, Michalski dla KS), 

LZS Kotlarnia - Wctoria Łany 1:11 (Jędryka - Bulik 

2, Klęczek 2, Rusz, P. Lepiorz, D. Lepiorz, Schmidt, 

Musiot, Mikulski, Drążkiewicz)

1. Odra Bierawa

2. Victoriatany

3. TKKF Blachownia

4. KS Kędzierzyn-Koźle

5. LZS Kotlarnia

13 33 78-24

14 30 59-29

12 13 25-40

14 11 29-60

13 9 21-59

Trampkarze klasa B grupa 2
Naprzód Długomiłowice - LKS Poborszów 0:3 v.o., 

LKS Poborszów - LZS Maciowakrze 4:1, Po-Ra-Wie 

Większyce - Naprzód Długomiłowice 3:0 v.o., mecz 

zaległy Po-Ra-Wie Większyce - LKS Poborszów 1:6

1. LKS Poborszów 14 36 59-16
12. Po-Ra-Wie Większyce 22 16 30-61 2. LZS Maciowakrze 13 24 49-24
13. Fortuna Głogówek 22 16 30-73 3. Po-Ra-Wie Większyce 13 21 57-28
14. Orzeł Branice 22 13 23-74 4. Ruch Steblów 12 18 25-37

5. Naprzód Długomiłowice 14 0 4-89

Zebrał Piotr WARNER

PIŁKA NOŻNA: Ciekawostki z murawy

Ustanowili rekord ligi
*Victoria Cisek po raz pierwszy w 

obecnym sezonie strzeliła trzy gole 
na własnym boisku. W dodatku po raz 
czwarty w meczu nie straciła bramki.

*TKKF Blachowianka ustanowiła 
rekord ligi w wysokości wygranej. 12 
bramek w meczu z Błyskawicą po
prawia rekordowe osiągnięcie Polonii 
Prószków sprzed dwóch tygodni.

*KS Cisowa wiosnąpo zmianie trene

ra jest postrachem faworytów. Wygrała 
z Większycami, Kłodnicą, teraz zremi
sowała z Kotlamią. Tylko Śląsk Reńska 
Wieś wyszedł obronną ręką z pojedyn
ku z Cisową, wygrywając 4:0.

*Juniorzy KP Kędzierzyn-Koźle wy
grali swoje pierwsze spotkania wiosną. 
Do tej pory mieli na koncie tylko trzy 
remisy i porażki.

*W meczu II ligi juniorów Yictoria

Cisek - Włókniarz Kietrz gracze Victori 
nie wykorzystali dwóch rzutów kar
nych.

*Trampkarze KP II Kędzierzyn- 
Koźle po raz czwarty strzelili ponad 20 
bramek w jednym meczu. Po raz drugi 
w takim spotkaniu dali sobie strzelić 
gola.

WAR



NOWE FORMY WYPŁAT STYPENDIÓW DLA 
STYPENDYSTÓW BIORĄCYCH UDZIAŁ W PROJEKCIE 

"STYPENDIA UCZNIOWSKLIE DLA MŁODZIEŻY 
Z TERENÓW WIEJSKICH POWIATU KĘDZIERZYŃSKO- 

KOZIELSKIEGO W ROKU SZKOLNYM 2005/2006"
Projekt realizowany w ramach Priorytetu II ZPORR, Działanie 2.2 Wyrównywanie 

szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne, finansowany z Europejskiego 
Funduszu Społecznego i Budżetu Państwa.

Dnia 14 kwietnia 2006r. weszło w życie rozporządzenie wprowadzające zmiany do 
Uzupełnienia ZPORR (Dz.U.Nr 58, poz. 404). Zmiany te umożliwiają uproszczenie systemu wy
płat stypendiów dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych.

W związku z powyższym Starostwo Powiatowe w Kędzierzynie-Koźlu podjęło decyzję o 
rezygnacji z dotychczasowej formy wypłat stypendiów polegaiacetTrćr refundacji poniesio- 
nych wcześniej wydatków na cele edukacyjne na podstawie faktur lub innych dokumentów 
księgowych o równoważnej wartości dowodowej, uczniom biorącym udział w projekcie 
nr Z/2.16/11/2.2/13/05 "Stypendia uczniowskie dla młodzieży z terenów wiejskich Powiatu 
Kędzierzyńsko-Kozielskiego w roku szkolnym 2005/2006", na rzecz, zaświadczeń o uczestni
ctwie ucznia w zajęciach szkolnych i przekazywanie kolejnych transz stypendium bez
pośrednio uczniowi, na podstawie powyższych zaświadczeń.

Zgodnie w wytycznymi Instytucji Zarządzającej ZPORR zaświadczenie o uczestnictwie 
w zajęciach szkolnych będzie podpisywane przez Dyrektora szkoły (w porozumieniu z wy
chowawcą) lub osobę upoważnioną przez Dyrektora, przy czym dopuszcza się składanie 
zbiorczego zaświadczenia dla wszystkich uczniów danej klasy pobierających stypendium. 
Zaświadczenie o uczestnictwie w zajęciach będzie składane na koniec listopada danego roku 
szkolnego (za miesiące wrzesień, październik, listopad), stycznia (za miesiące grudzień, sty
czeń), kwietnia (za miesiące luty, marzec, kwiecień) i czerwca (za miesiące maj, czerwiec).

Wysokość limitu godzin nieusprawiedliwionych, którego przekroczenie powoduje 
utratę stypendium Beneficjent realizujący projekt stypendialny określi w Regulaminie przy
znawania stypendium. Regulamin ten został przyjęty na sesji Rady Powiatu kędzierzyńsko- 
kozielskiego 25 kwietnia 2006 r. uchwałą nr XXXIX/322/2006.

Równocześnie uczniowie lub osoby podpisujące w imieniu uczniów umowy o przekazywa
niu stypendium będą zobowiązane do jednorazowego złożenia (na cały rok szkolny) pisem-( 
nego oświadczenia o wykorzystywaniu przyznanego stypendium na cele edukacyjne 
oraz przedstawienia na koniec roku szkolnego świadectwa ukończenia klasy lub świade
ctwa maturalnego.

ZPORR
Zintegrowany Program 

Operacyjny
Rozwoju Regionalnego


